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Protokół z LXV sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

18 listopada 2023 r. (czwartek), godz. 09:00 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXI/23 z dnia 28 września 2023 r. 

4. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

5. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej oraz stanowiska 

Wójta wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii. 

6. Przedstawienie opinii komisji stałych. 

7. Przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie nieuwzględnienia lub częściowego uwzględnienia wniosków 

zawartych w opiniach komisji stałych. 

8. Przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej. 

9. Dyskusja nad projektem budżetu i WPF. 

10. Głosowanie wniesionych autopoprawek Wójta. 

11. Głosowanie  wniosków komisji stałych nieuwzględnionych lub częściowo uwzględnionych przez Wójta w 

autopoprawkach. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2024-

2042. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024. 

PRZERWA 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP 

oraz kandydata na strażaka ratownika OSP z terenu gminy Suchy Las, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, 

akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu oraz za wykonywanie innych zadań. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działek gruntu nr 853/11, 

nr 853/36 oraz nr 853/37 w Suchym Lesie. 

17. Zatwierdzenie planu pracy komisji stałych Rady Gminy Suchy Las na rok 2024. 

18. Informacje: 

• Wójta Gminy, 

• Przewodniczącego Rady Gminy, 

• Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, 

• Przewodniczących Komisji Rady, 

• Radnego Powiatowego. 

19. Interpelacje i zapytania Radnych. 

20. Wolne głosy i wnioski. 

21. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji. (00:04:54*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył LXV sesję Rady Gminy Suchy 

Las VIII kadencji w dniu 18 listopada 2023 r. o godzinie 09.00 witając Radnych oraz gości.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy Suchy Las jest 

transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video jest dostępne w serwisie esesja.tv pod linkiem 

https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. Nagranie z transkrypcją będzie 

udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu odbywa się poprzez stronę internetową 

www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji nie należy posługiwać się danymi osobowymi, 

ponieważ można narazić się na złamanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych. 
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Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. (00:05:05*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji są prawomocne. W sesji 

udział wzięło 14 Radnych, 1 Radny nieobecny – Radny M. Bajer. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zapytał czy zebrani mają uwagi do porządku obrad 

sesji. 

Skarbnik Monika Wojtaszewska w imieniu Pana Wójta prosiła o dopisanie do porządku obrad czterech projektów 

uchwał: 

• Pierwszy projekt uchwały, jest to projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie 

gminy Suchy Las” w ramach zadania budżetowego pn.: „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej polegającej na 

wykonaniu przyłączy kanalizacyjnych umożliwiających zainteresowanym podmiotom gospodarczym 

podłączenie ich nieruchomości do istniejącej sieci kanalizacyjnej”, 

Zmiana dotyczy kwoty pożyczki, jest ona umniejszona w związku z tym, że zadanie zostało wykonane za kwotę 

niższą niż zgłoszone to było do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

• Drugi projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia 

pod nazwą: budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Złotniki, Gmina Suchy Las. 

Kwota pożyczki jest inna, niż w pierwotnej uchwale i jednocześnie są transze na rok 2023-2024 w innych 

kwotach,niż pierwotnie było planowane. 

Skarbnik Monika Wojtaszewska dodała, że przygotowanie projektów tych dwóch uchwał skutkuje również 

koniecznością zmiany uchwały budżetowej w związku z tym, że zmienia się kwota przychodów na rok 2023 z tytułu 

pożyczek z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Drugą przyczyną zmiany uchwały budżetowej jest fakt, 

że na sesji listopadowej omyłkowo została zdjęta kwota z paragrafu dotyczącego inwestycji, a winna być zdjęta       

z paragrafu dotyczącego inwestycji finansowanych z Polskiego Ładu. I również to jest trzeci projekt uchwały. 

• czwarty projekt uchwały, to jest uchwała zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2023-

2041. 

Projekt tej uchwały doprowadza do zgodności kwoty przedsięwzięcia dotyczącego Złotkowa z kwotą 

przedsięwzięcia jaka jest w roku 2023. Na sesji listopadowej była zmieniona tylko w uchwale budżetowej, a nie 

dokonano stosownych zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Radna Joanna Radzięda poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad oświadczenia Rady Gminy Suchy Las              

w sprawie postanowienia o podziale Gminy Suchy Las na okręgi wyborcze z dnia 8 grudnia 2023 roku. Jest to 

oświadczenie przygotowane przez Radnych na podstawie piątkowego spotkania z udziałem Pana Sekretarza. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia do 

porządku sesji proponowanych projektów uchwał: 

• projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Budowa przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las” w ramach 

zadania budżetowego pn.: „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej polegającej na wykonaniu przyłączy 

kanalizacyjnych umożliwiających zainteresowanym podmiotom gospodarczym podłączenie ich 

nieruchomości do istniejącej sieci kanalizacyjnej”, 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I,  Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku sesji. 

• projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Budowa kanalizacji sanitarnej w m. Złotniki, gmina Suchy Las”. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I,  Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku sesji. 
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• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I,  Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku sesji. 

• Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2023-2041. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I,  Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku sesji. 

• Oświadczenie w sprawie postanowienia o podziale gminy Suchy Las na okręgi wyborcze z dnia 8 grudnia 

2023 r. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I, Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 

Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A.  

Oświadczenie zostało wprowadzone do porządku sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zaproponował następujący porządek obrad: 

Nowy porządek obrad 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXI/23 z dnia 28 września 2023 r. 

4. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

5. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej oraz stanowiska 

Wójta wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii.  

6. Przedstawienie opinii komisji stałych. 

7. Przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie nieuwzględnienia lub częściowego uwzględnienia wniosków 

zawartych w opiniach komisji stałych. 

8. Przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej.   

9. Dyskusja nad projektem budżetu i WPF. 

10. Głosowanie wniesionych autopoprawek Wójta. 

11. Głosowanie  wniosków komisji stałych nieuwzględnionych lub częściowo uwzględnionych przez Wójta w 

autopoprawkach. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2024-

2042. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024. 

PRZERWA 

14.  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 

15. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2023-2041. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP 

oraz kandydata na strażaka ratownika OSP z terenu gminy Suchy Las, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, 

akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu oraz za wykonywanie innych zadań. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działek gruntu nr 853/11, 

nr 853/36 oraz nr 853/37 w Suchym Lesie. 
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19. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Budowa przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las” w ramach zadania 

budżetowego pn.: „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej polegającej na wykonaniu przyłączy kanalizacyjnych 

umożliwiających zainteresowanym podmiotom gospodarczym podłączenie ich nieruchomości do istniejącej sieci 

kanalizacyjnej”, 

20. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Budowa kanalizacji sanitarnej w m. Złotniki, gmina Suchy Las”. 

21. Oświadczenie w sprawie postanowienia o podziale gminy Suchy Las na okręgi wyborcze z dnia 8 grudnia 

2023 r. 

22. Zatwierdzenie planu pracy komisji stałych Rady Gminy Suchy Las na rok 2024. 

23. Informacje: 

• Wójta Gminy, 

• Przewodniczącego Rady Gminy, 

• Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, 

• Przewodniczących Komisji Rady, 

• Radnego Powiatowego. 

24. Interpelacje i zapytania Radnych. 

25. Wolne głosy i wnioski.  

26. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXI/23 z dnia 28 września 2023 r. (00:15:12*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zapytał czy Radni mają uwagi do protokołu z sesji 

Rady Gminy Suchy Las nr LXI/23 z dnia 28 września 2023 r. 

 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję. Wobec braku 

uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXI/23 z dnia 28 września 2023 r.  

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. (00:16:08*) 

 

Wójt Gminy Grzegorz Wojtera oznajmił, że oczywiście wszyscy otrzymali projekt uchwały budżetowej                             

z uzasadnieniem z pewnymi korektami, które pojawiły się w trakcie prac w tym obszarze czasowym, w którym 

można było takiej korekty dokonać. Oczywiście są też zgłaszane autopoprawki. Wójt zapytał radnych czy jest 

potrzeba przedstawiania w całości projektu i jednocześnie poinformował, że projekt budżetu na 2024 rok                   

w przedstawionej propozycji na pewno jest budżetem bezpiecznym w zakresie deficytu oraz ma formalnie 

gwarantowane źródła pokrycia wszystkich wydatków, które są zapisane w projekcie. Budżet utrwala profil 

społeczny działalności sucholeskiego samorządu kładąc duży, bardzo duży akcent na współpracę ze 

stowarzyszeniami, współpracę z jednostkami pomocniczymi, z działaniami, które realizowane są poprzez Ośrodek 

Pomocy Społecznej. Te wszystkie obszary są zdaniem wójta bardzo dobrze zabezpieczone z pewnym progresem 

środków, które gwarantują jeszcze lepsze funkcjonowanie środowiskowe sucholeskiego samorządu. Tak samo 

budżet ten gwarantuje w perspektywie całorocznej, co chciałby wójt podkreślić, ponieważ nie robiony był żaden 

podział w obszarze rocznym na części tego zakresu czasowego. W wielu samorządach tak w tej chwili praktyka 

budżetowa wygląda, że stwarza się pewne obszary minimalne i obszary optymalne. Wójt tego unika. Bardzo 

rzeczowo i w oparciu o prawdziwe koszty, realne koszty, planuje te wszystkie wydatki właśnie w obszarze usług 

komunalnych, poczynając od takiej klasycznej komunalki kończąc na usługach np. edukacji i sportu.                               

Co charakteryzuje ten budżet? Ten budżet kładzie akcent i preferuje realizację projektów już wykonanych czyli 
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projektów, które są w posiadaniu gminy z mniejszą uwagę koncentrując tworzeniu nowych projektów. Wójt chce, 

aby ten nadchodzący rok był dyskontowaniem istniejącej dokumentacji pozwoleń, dokumentacji projektowej, 

żeby realizować inwestycje, a nie cały czas je planować. Tych projektów jest naprawdę dużo i Radni na pewno 

będą dyskutowali nad tymi punktami, które dotyczyły propozycji zwiększenia puli projektowej. Z tym wójt nie do 

końca się zgadza, ponieważ projektów jest naprawdę dużo i czas wielki, żeby je zacząć realizować. Kolejna cecha 

tego budżetu i można zaobserwować to zjawisko od wielu, wielu lat: rozpoczęcie partycypacji gminnym budżetem 

w wydatkach metropolitalnych, czyli współpraca na poziomie metropolii w relacjach liniowych np. z powiatem 

poznańskim w sposób świadomy, widząc korzyści oczywiście dla sucholeskiego samorządu. Wójt zaznaczył,             

że przekazywany jest gminny udział albo dokonywana jest fuzja ze środkami właśnie z obszaru powiatu, metropolii 

Poznania w celu realizacji takich zadań transgranicznych wspólnych, dotyczących nie tylko inwestycji, ale również 

bieżącego funkcjonowania. To jest kierunek, którego po prostu nie zmieni się tak z dnia na dzień, a dokładnie jest 

odwrotnie. Ten budżet znowu przewiduje zwiększenie środków, które na taką partycypację są przewidywane. 

 

Ad. 5. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej oraz stanowiska 

Wójta wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii. (00:22:10*) 

 

Skarbnik Monika Wojtaszewska poinformowała zgromadzonych, że jeśli chodzi o opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o projekcie budżetu, jest ona pozytywna. Wszelkie uwagi związane z ewentualnymi błędami 

pisarskimi zostały oczywiście w dokumencie przesłanym do regionalnej poprawione. 

 

Ad. 6. Przedstawienie opinii komisji stałych. (00:23:09*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Joanna Pągowska oznajmiła, że po wielu 

spotkaniach i obradach Komisji Budżetowej, po otrzymaniu od wszystkich Komisji Stałych opinii na temat projektu 

budżetu na rok 2024, Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt 

budżetu na rok 2024 dołączając do wspomnianej wcześniej opinii wnioski z komisji, nowe wydatki oraz cięcia. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Joanna Radzięda poinformowała,                 

że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych jednogłośnie przyjęła dwa wnioski do budżetu na rok 

2024 oraz do WPF. Pierwszy wniosek, budowa Szkoły Podstawowej w Złotnikach oraz wprowadzenie nowego 

zadania: promocja Gminy Suchy Las poprzez udział zespołu Basket Team Suchy Las w rozgrywkach III Ligi Mężczyzn 

lub wyższych klasach rozgrywkowych. Po przyjęciu powyższych wniosków do budżetu i WPF komisja jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu oraz WPF-u. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Jarosław 

Dudkiewicz oznajmił, że Komisja pochylając się nad projektem budżetu również jednogłośnie poparła projekt 

budżetu z wprowadzeniem dwóch uwag przekazanych do Komisji Budżetowej.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Iwona Koźlicka zakomunikowała, że Komisja Rewizyjna jednomyślnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu. Komisja nie złożyła żadnych dodatkowych wniosków budżetowych. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Łączkowski oznajmił, że projekt uchwały budżetowej 

na rok 2024 Komisja opiniuje pozytywnie i nie wnosi dodatkowych wniosków. Komisja jednogłośnie zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały budżetowej.  

 

Ad. 7. Przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie nieuwzględnienia lub częściowego uwzględnienia 

wniosków zawartych w opiniach komisji stałych. (00:26:18*) 

 

Skarbnik Monika Wojtaszewska przypomniała, że zostały Radnym również przedłożone, przesłane w formie 

tabelarycznej decyzje Pana Wójta odnośnie uwzględnienia, bądź nie uwzględnienia w autopoprawkach danych 

wniosków Komisji. Pani Skarbnik je przedstawiła: (cięcia budżetowe, czyli zmniejszenie wydatków lub też 

wykreślenie niektórych pozycji z projektu budżetu): 

 - wynagrodzenia osobowe pracowników w Straży Gminnej, to jest rozdział 754, rozdział 75416                                            

o kwotę 240 623,00 zł. Decyzja jest pozytywna.  

- umniejszenie w § 4110 ubezpieczenia społeczne o kwotę 41 363,00 zł. Decyzja pozytywna. 

- składki na fundusz pracy o kwotę… 
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Przewodniczący Rady Radosław Banaszak przypomniał, że obrady sesji są w punkcie nieuwzględnienia lub 

częściowego uwzględnienia wniosków zawartych w opinii. 

 

Skarbnik Monika Wojtaszewska kontynuując oznajmiła:  

1.Złotkowo, budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa odcinka byłej 

drogi krajowej nr 11. Tutaj komisje zaproponowały likwidację zadania, natomiast Pan Wójt utrzymuje swoją 

decyzję, ponieważ te środki są konieczne do realizacji drugiego etapu, który jest z kolei konieczny do rozliczenia 

środków z Polskiego Ładu. 

2. Umowy najmu i dzierżaw lokali wieloletnich, zmniejszenie z kwoty 720 000,00 zł o kwotę 100 000,00 zł,                

do kwoty 620 000,00 zł (bez finansowania umowy Suchy Las, ulica Nektarowa). Tutaj decyzja jest też negatywna. 

3. Utrzymanie toalety publicznej, tutaj są trzy pozycje związane z utrzymaniem toalety publicznej w Suchym Lesie. 

Pierwsza pozycja: likwidacja zadania o 5 000,00 zł. Decyzja negatywna dlatego, że wójt podtrzymuje swoją decyzję 

co do tego, aby ta toaleta publiczna pozostała. Tutaj nawet Pan Wójt wnioskuje o zwiększenie kwoty z 30 000,00 

zł na remont tej toalety do kwoty 100 000,00 zł. I trzecie, czyli wydatki na utrzymanie, na energię i na remont. 

Pan Wójt utrzymuje w mocy. 

4. Chludowo, ulica Szkolna, zmiana położenia gminnego placu zabaw względem pomnika przyrody, zmniejszenie 

z 45 000,00 zł o 20 000,00 zł do kwoty 25 000,00 zł z racji tego, że część tego zadania miałaby być uwzględniona 

w roku 2023. Pan Wójt jednak decyzję utrzymuje w mocy z uwagi na to, że 20 000,00 zł było przeznaczone na inny 

plac zabaw. Ten wniosek Komisji pozostał nie uwzględniony. 

Skarbnik Moniak Wojtaszewska omówiła wnioski częściowo uwzględnione: 

1. Suchy Las, projekt przebudowy ulicy Leśnej wraz z wydzielonym pasem zieleni, kwota 400 000,00 zł. Decyzja 

Pana Wójta: zmiana kwoty na 200 000,00 zł i nazwa zmieniona na „Suchy Las Wschód, projekt przebudowy ulicy 

Leśnej”, 

2. Osiedle Grzybowe, projekt drogi rowerowej na ulicy Muchomorowej - brakujący odcinek pomiędzy odnogami 

Ptasiego Zaułka, zmniejszenie z 200 000,00 zł o kwotę 150 000,00 zł, do 50 000,00 zł. Decyzja Pana Wójta: w 2024 

roku zostaje kwota 20 000,00 zł na zadanie Osiedle Grzybowe - modyfikacja projektu, wykonanie drogi rowerowej 

na ulicy Muchomorowej, a kwota 180 000,00 zł wprowadzona do WPF-u na rok 2025. 

 

Skarbnik Moniak Wojtaszewska omówiła nieuwzględnione wydatki: 

1. Biedrusko wykonanie dokumentacji projektowej, ulica Kamienna i ulica Piaskowa. Decyzja Pana Wójta jest 

negatywna. 

2. Zrównoważona mobilność miejska w metropolii Poznań, Golęczewo i Zielątkowo. Projekt i budowa ścieżki 

rowerowej pomiędzy Golęczewem, a Zielątkowem, kwota 200 000,00 zł. Nie. W tej chwili jest to zadanie 

planowane. Decyzja negatywna. Nie ma możliwości, żeby środki zostały wydane w 2024 roku, a projekt jest w ZIT. 

3. Osiedle Grzybowe projekt techniczny modernizacji Placu Grzybowego, kwota 80 000,00 zł. Decyzja negatywna. 

Aktualnie kończone są stare projekty. 

4. Zielątkowo - ułożenie płyt drogowych na ulicy Pogodnej od ulicy Sportowej do odcinka pokrytego kostką 

brukową około 300 m, kwota 170 000,00 zł. Decyzja negatywna. Jest to dojście do placu zabaw. Niewiele 

budynków znajduje się wzdłuż omawianego odcinka. 

5. Zielątkowo, budowa oświetlenia terenu zielonego przy ulicy Sportowej, kwota 100 000,00 zł. Decyzja 

negatywna. 

6. Zielątkowo, projekt budynku do obsługi terenu zielonego integracji społeczności lokalnej przy ulicy Sportowej 

według koncepcji opracowanej w roku 2018 w zakresie koniecznym do pozyskania środków zewnętrznych,            

200 000,00 zł. Decyzja negatywna. 

7. Złotkowo, budowa kanalizacji na ulicy Platanowej, Rodowej i Żelaznej, kwota 500 000,00 zł. Decyzja negatywna. 

8. Złotniki, wykonanie koncepcji funkcjonalno-użytkowej wraz z wytycznymi do projektu szkoły podstawowej 

zakres niezbędny do pozyskania środków zewnętrznych, kwota 100 000,00 zł. Decyzja negatywna. 

9. Złotniki, budowa boiska przy ulicy Lazurytowej 50 000,00 zł. Decyzja negatywna. Urząd będzie monitorować 

programy w zakresie dofinansowania. Jeżeli takowe się pojawią, to wójt będzie wnioskować do Rady Gminy                

o wprowadzenie do budżetu i ewentualnie do WPF koniecznych środków. 

10. Suchy Las Wschód, wykonanie przystanków autobusowych przy ulicy Meteorytowej, kwota 20 000,00 zł. 

Stanowisko negatywne. 

11. Suchy Las Wschód, oświetlenie ulicy Ruczaj, kwota 50 000,00 zł. Decyzja negatywna. 
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12. Złotniki, budowa lampy przy ulicy Miłej, doświetlenie placu zabaw. Stanowisko negatywne. 

 

Ad. 8. Przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej. (00:34:38*) 

 

Skarbnik Monika Wojtaszewska przedstawiła autopoprawki Wójta. 

Autopoprawka nr 1: 

1. Złotniki, wybudowanie sieci wodociągowej DN100, o długości 40 m od ulicy Kwiatowej do ulicy Pawłowickiej 

(do posesji Pawłowicka 4B), kwota 50 000,00 zł. 

2. W dziale transport i łączność, w rozdziale 616 drogi publiczne gminne, w § 4300 opracowanie planu rozwoju 

sieci drogowych i tras rowerowych, zmniejszenie o kwotę 80 000,00 zł z tego tytułu, że była tutaj omyłka pisarska 

i była zaplanowana kwota 160 000,00 zł, a w WPF jeszcze z tego roku przyznane było 80 000,00 zł na realizację 

zadania. 

3. W § 4390 zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii, zwiększenie o 61 000,00 zł na zadanie: 

opracowanie studium wykonalności i wniosku o dofinansowanie realizacji projektu budowa węzłów 

przesiadkowych w rejonie stacji kolejowych na terenie Poznania w związku z rozwojem obwodnicy towarowej, 

jako etap rozwoju szybkiej kolei miejskiej Poznań Franowo - Poznań Kobylepole.  

4. W paragrafie inwestycyjnym 6050 Suchy Las Wschód, projekt przebudowy ulicy Leśnej - 200 000,00 zł. 

5. Golęczewo, budowa ulicy Malinowej - kwota 1 500 000,00 zł. 

6. Suchy Las Wschód, modernizacja ulicy Księżycowej - kwota 200 000,00 zł. 

7. Suchy Las i Suchy Las Wschód, wprowadzenie projektów zmiany organizacji ruchu, kwota 170 000,00 zł. 

8. Suchy Las, koncepcja ścieżki rowerowej w ulicy Szkolnej na wysokości Szkoły Podstawowej nr 1 z powiązaniem 

ze ścieżką rowerową w ulicy Młodzieżowej. Projekt 20 000,00 zł. 

9. Biedrusko, budowa infrastruktury na Osiedlu Jesionowym - 300 000,00 zł. 

10. Suchy Las, Jelonek, Złotniki, ścieżka rowerowa wzdłuż ulicy Obornickiej, odcinek Borówkowa - Pawłowicka, 

100 000,00 zł. 

11. Złotkowo, budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa odcinka byłej 

drogi krajowej nr 11, kwota 4 800 000,00 zł. 

12. Integracja węzłów na północnej obwodnicy towarowej miasta Poznania z miejskim transportem zbiorowym – 

dokumentacja, kwota 450,00 zł. 

13. Poprawa bezpieczeństwa niechronionych użytkowników ruchu drogowego poprzez wybudowanie 

wyniesionego skrzyżowania z przejściami dla pieszych na ulicach Sobockiej i ulicy Złotej w Złotkowie, kwota             

10 000,00 zł. 

14. W § 46370 wydatki poniesione ze środków z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji 

Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych, kwota 4 655 000,00 zł na realizację zadania „Złotkowo, budowa 

pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa odcinka byłej drogi krajowej nr 11”. 

15. W rozdziale 750 administracja publiczna, w rozdziale 75022 Rady Gmin, w § 4210 zakup materiałów                            

i wyposażenia, kwota 8 000,00 zł, z przeznaczeniem na potrzeby Młodzieżowej Rady Gminy.  

16. W rozdziale 750 administracja publiczna, w rozdziale 75022 Rady Gmin § 4390 zakup usług obejmujących 

wykonanie ekspertyz, analiz i opinii, kwota 10 000,00 zł z przeznaczeniem na ewentualne zlecanie przez Komisję 

Rewizyjną analiz ekspertom.  

17. W dziale 758, różne rozliczenia, rozdziale 75818, rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne - wykreślenie 

kwoty 560 000,00 zł. 

18. W dziale 801, oświata i wychowanie, w rozdziale 80101, szkoły podstawowe - wprowadzenie kwoty 10 000,00 

zł w związku z zadaniem: dokumentacja projektowa, rozbudowa windy w budynku szkolnym w Zespole Szkół           

w Chludowie. 

19. W dziale 900, gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale 90004, utrzymanie zieleni w miastach 

i gminach, w zadaniach inwestycyjnych Zielątkowo, zagospodarowanie terenu zielonego przy ulicy Sportowej, 

przeznaczenie kwoty 70 000,00 zł. 

20. Zielątkowo, projekt i budowa urządzeń monitoringu w newralgicznych miejscach wsi, etap pierwszy przy 

skrzyżowaniu ulicy Leśnej, Dworcowej, Szkolnej i Kręty, kwota 120 000,00 zł. 

21. Złotkowo, likwidacja słupów energetycznych na ulicy Słonecznikowej, kwota 50 000,00 zł. 
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22. W rozdziale 915 oświetlenie ulic, placów i dróg w wydatkach inwestycyjnych, poprawa bezpieczeństwa nie 

chronionych uczestników ruchu drogowego poprzez budowę wyniesionego skrzyżowania z przejściami dla 

pieszych na ulicy Sobockiej, ulicy Złotej w Złotkowie, kwota 10 000,00 zł. 

23. Biedrusko, budowa oświetlenia w ulicach Zjednoczenia od bloku 293 do 296, kwota 30 000,00 zł. 

24. Osiedle Grzybowe, zagospodarowanie polany pod lasem etap trzeci według projektu, kwota 100 000,00 zł. 

25. W rozdziale 995, pozostała działalność, zwiększenie o kwotę 112 000,00 zł: 15 000,00 zł jest na postawienie 

budynku gospodarczego w Złotkowie na potrzeby sołectwa, kwota 97 000,00 zł na dofinansowanie wymiany 

starych pieców węglowych. 

26. W dziale 921 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w rozdziale 92109 domy i ośrodki kultury, świetlice 

i kluby, kwota 20 000,00 zł z przeznaczeniem na pomieszczenie magazynowe dla sołectwa Złotniki Wieś. 

27. W kulturze fizycznej, w dziale 926, w rozdziale 92601 obiekty sportowe wprowadzanie kwoty 220 000,00 zł 

na pierwszy etap realizacji inwestycji na terenie aktywnej edukacji i sportu. 

28. W rozdziale 92695, wprowadzenie 120 000,00 zł z przeznaczeniem na promocję poprzez sport. 

Autopoprawka numer 2 składa się z dwóch części. Jedna część dotyczy zmiany w dochodach i w dziale 754 

bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa rozdziale 75412 ochotnicze straże pożarne, wprowadzona 

zostaje kwota 650 000,00 zł jako wpływy ze sprzedaży składników majątkowych - sprzedaż pojazdu pożarniczego. 

 

Autopoprawka nr 2 z dnia 12 grudnia: 

1. W dziale rolnictwo i łowiectwo, w rozdziale infrastruktura sanitacyjna wsi w zadaniach inwestycyjnych, zadanie: 

Suchy Las Wschód, projekt kanalizacji na ulicy Zielińskiego, kwota 41 000,00 zł. 

2. Złotkowo, projekt budowy kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej w rejonie ulicy Rodowej, kwota 39 600,00 

zł. 

3. Zielątkowo, budowa sieci wod-kan w ulicy Wichrowej, kwota 112 000,00 zł. 

4. W dziale transport i łączność, dział 600 w rozdziale 60004 lokalny transport zbiorowy, w § 4270 zakup usług 

remontowych, zmniejszamy zadanie modernizacja przystanku autobusowego Golęczewo Szkoła. 

5. W rozdziale 616 drogi publiczne gminne, w zadaniach inwestycyjnych zwiększa się: Suchy Las przebudowa ulicy 

Szkolnej wraz z układem komunikacyjnym do ulicy Obornickiej - odcinek od ulicy Sucholeskiej, Poziomkowej                

i Szafirowej - projekt, kwota 144 056,00 zł. 

6. Suchy Las, projekt ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Poziomkowej od ulicy Szkółkarskiej do ulicy Szkolnej, kwota 

66 450,00 zł. 

7. Złotniki, ulica Azaliowa i ulica Pigwowa, budowa sieci teletechnicznej z przyłączami (22 sztuki), kwota 22 000,00 

zł. 

8. Złotkowo, projekt budowy kanalizacji sanitarnej sieci wodociągowej w rejonie ulicy Rodowej, kwota 

zwiększenia 830 000,00 zł. Błąd pisarski – zapis dotyczył zadania Złotniki III. 

9. Suchy Las, modernizacja ulicy Jagodowej, kwota 1 100 000,00 zł. 

10. Suchy Las Wschód, projekt i budowa ulicy Kraterowej, kwota 1 000 000,00 zł. 

11. Osiedle Grzybowe, budowa drogi rowerowej na ulicy Muchomorowej, brakujący odcinek pomiędzy odnogami 

Ptasiego Zaułka. Zmniejszenie na zadaniu o kwotę 200 000,00 zł. Dalej to zadanie będzie wprowadzone                          

z znacznikiem WPF i będzie zaproponowana kwota w roku 2024 - 20 000,00 zł, a w WPF w roku 2025, kwota           

180 000,00 zł na wykonanie. 

12. Golęczewo, wykonanie utwardzenia od ulicy Bocznej do ulicy Gryczanej, zmniejszamy o 110 000,00 zł. 

13. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z drogami w Golęczewie, Zielątkowie oraz wymiana sieci wodociągowej     

w Golęczewie oraz budowa skrzyżowania w Golęczewie, ulica Dworcowa, Tysiąclecia i Lipowa. Zadanie 

wprowadzone z kwotą 80 000 zł, 133 000 zł. 

14. Suchy Las, przebudowa ulicy Rzemieślniczej wraz z miejscami parkingowymi. Projekt na kwotę 29 520,00 zł. 

15. Suchy Las, budowa drogi wraz z pełną infrastrukturą w rejonie ulic Zwolenkiewicza i Jaśminowej, kwota              

64 500,00 zł. 

16. Złotniki, projekt i budowa wyjazdu z ulicy Lazurytowej na ulicę Obornicką, kwota 22 000,00 zł. 

17. Biedrusko, budowa etapowa infrastruktury na Osiedlu Jesionowym, kwota 80 503,00 zł. 

18. Suchy Las, budowa układu drogowego wzdłuż ulicy Obornickiej, rejon Forteczna Nektarowa, kwota 97 170,00 

zł. 

19. Golęczewo, projekt do zlecenia budowy dróg wraz z infrastrukturą, rejon Golęczewo Wschód, kwota 10 000,00 

zł. 
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20. Suchy Las, projekt budowy ulicy Wiśniowej, kwota 110 858,00 zł. 

21. Suchy Las, projekt nawierzchni ulicy Sodowej, kwota 360 000,00 zł. Tu wkradł się błąd pisarski. Kwota jest 

niższa w trzeciej autopoprawce, zostało to skorygowane. 

22. Suchy Las, budowa ulicy Śnieżnej, kwota 634 000,00 zł. 

23. Osiedle Grzybowe, budowa drogi rowerowej na ulicy Muchomorowej, brakujący odcinek pomiędzy odnogami 

Ptasiego Zaułka.  

24. wprowadzenie projektu zmian organizacji ruchu, ulica Turkusowa, Lazurytowa, kwota 40 000,00 zł. 

25. W rozdziale 620 funkcjonowanie przystanków komunikacyjnych, wykreślenie zadania: Biedrusko, montaż 

ledowego wyświetlacza tablicy informacyjnej na przystanku Biedrusko Park. 

26. W dziale 700 gospodarka mieszkaniowa, w zadaniu umowy dzierżawy  gruntu wieloletniej, zmniejszamy              

o kwotę 70 000,00 zł. 

27. W dziale 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, w rozdziale dotyczącym ochotniczych 

straż pożarnych, wprowadzone zostaje zadanie inwestycyjne: zakup średniego samochodu pożarniczo-gaśniczego 

dla OSP Golęczewo, w kwocie 510 000,00 zł jako wkład własny. 

28. W rozdziale 75416 wprowadzone zostaje umniejszenie w paragrafach płacowych, dotyczących straży gminnej, 

w łącznej w wysokości 288 782,00 zł. 

29. W dziale 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska, zwiększenie o 70 000,00 zł na zadaniu 

remontowym Suchy Las, remont toalety publicznej. 

30. W rozdziale 995 pozostała działalność, zwiększenie o 15 000,00 zł, tu pojawia się to zadanie sołectwo 

Złotkowo, zakup kontenera na rzeczy sołeckie.  

31. W dziale 92195 zwiększenie na zadaniu zerowym, ponieważ idea była taka, że zostaje dokonane wykreślenie 

finansowania zakupu kontenera na rzeczy sołeckie. Wykreślenie z zadań lokalnych i finansowanie tego z zadań        

z budżetu tzw. centralnego, tutaj pozostanie ta kwota, która była na ten cel przeznaczona z zadania lokalnego            

14 838,00 zł. Na zadaniu zerowym, bo to sołectwo podejmie decyzję, na jaki cel środki przeznaczyć. 

32. Suchy Las budowa oświetlenia przy boisku ul. Powstańców Wlkp./Poziomkowa – zmniejszenie o kwotę       

75 000 zł. 

 

Autopoprawka nr 3. 

1. W dziale transport i łączność 600, w rozdziale 616 drogi publiczne gminne, w pierwszej pozycji skorygowany 

zostaje mylny zapis wprowadzany autopoprawką nr 2, 830 000,00 zł umniejszając do kwoty 39 600,00 zł Złotkowo 

projekt budowy kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej w rejonie ulicy Rodowej, ponieważ te środki 

wprowadzane dotyczą zakończonych projektów, które nie zostaną zapłacone w roku 2023 i przenoszone zostają 

na rok 2024. 

2. Wprowadzone zostaje zadanie Suchy Las Wschód, koncepcja przebudowy ulicy Leśnej, ścieżka rowerowa              

w zakresie koncepcji. To też środki, które przejdą z roku 2023. 

3. Chludowo, projekt przebudowy ulicy Za Parkiem na odcinku wzdłuż ogrodzenia parkowego oraz ulicy 

Maniewskiej od ulicy Kościelnej do ulicy Za Parkiem. To zadanie zostaje wykreślone z projektu budżetu. 

4. Projekt kanalizacji sanitarnej wzdłuż ulicy Obornickiej, na odcinku od ulicy Radosnej do ulicy Łagiewnickiej, 

kwota 50 000,00 zł. 

5. Budowa ulic w Złotnikach 3, Kochanowskiego, Reja, Słowackiego, Pawłowicka. Wprowadzono 1 380 000,00 zł. 

Jest to kwota, która zapewni sfinansowanie umowy. 

6. Chludowo, projekt nawierzchni ulicy Sodowej, jest to korekta do właściwej kwoty 63 600,00 zł. Omyłkowo           

w autopoprawce nr 2 była wprowadzona kwota 384 000,00 zł. 

7. W rozdziale 750 administracja publiczna, w rozdziale dotyczącym urzędów gmin w zadaniu inwestycji 

wprowadzone zostają środki na dokończenie zadania inwestycyjnego, które brzmi: Suchy Las rozbudowa budynku 

urzędów gmin w Suchym Lesie – dokumentacja, kwota 284 320,00 zł. 

8. W dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, w rozdziale 75495 pozostała działalność, 

wprowadzona zostaje kwota modernizacji i rozbudowa systemu monitoringu gminnego o kwotę 55 233,00 zł.     

Jest to w zakresie zakończenia umowy, która już obowiązuje od roku 2023. 

9. W dziale 801 oświata i wychowanie, w rozdziale 80101 szkoły podstawowe wprowadzono kwotę Suchy Las, 

przebudowa sali gimnastycznej przy SP nr 1 o kwotę 102 000,00 zł oraz dokumentacja projektowa oraz budowa 

windy w budynku szkolnym w Zespole Szkół w Chludowie o kwotę 27 103,00 zł zwiększono nakłady na to zadanie. 

Jest to również zakończenie inwestycji, która trwa od roku 2023. 
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10. W rozdziale dotyczącym sportu, dział 926 kultura fizyczna, w rozdziale 92601 obiekty sportowe zwiększono 

nakłady w roku 2024 o 1 400 000,00 zł na zadanie Suchy Las budowa centrum profilaktyki, poprzez sport                        

i rekreację. Zwiększenie to dotyczy budowy skateparku. 

 

Ad. 9. Dyskusja nad projektem budżetu i WPF. (00:54:58*) 

 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak poprosił o wypowiedź Mecenasa Henryka Kuligowskiego dotyczącą 

zmian w autopoprawkach. 

Mecenas Henryk Kuligowski poinformował Radnych, że przed chwilą otrzymał pytanie, czy można głosować 

zmiany w przyjętych autopoprawkach i wskazał, że procedowana jest uchwała budżetowa na podstawie wcześniej 

przyjętej przez radnych ordynacji proceduralnej. Procedowana jest ta uchwała w zupełnie szczególnym trybie. 

Tam poprawki można zgłaszać tak jak wynika z treści tej ordynacji tylko do poziomu wniosków w komisjach, które 

Radni potem przedstawiają do głosowania na sesji rady. Autopoprawki Wójta w części mogą je uwzględniać,               

a w części nie. W części tych nie uwzględnionych można je głosować. Natomiast po przyjęciu autopoprawek,             

w ocenie mecenasa nie ma prawa zgłaszać nowych poprawek do uchwały budżetowej. Na tym etapie na sesji 

budżetowej takich poprawek zgłaszać nie można chyba, że Wójt uwzględni trzecią, czwartą, czy kolejną 

autopoprawkę i się skłoni do tego, żeby takie sugestie na sesji budżetowej w czasie po dyskusji przyjąć. 

Wiceprzewodniczący Rady Radny Tomasz Sztolcman oznajmił, że jest to szczególna sesja i szczególna sytuacja.   

O ile nie ma wątpliwości co do tych wniosków Komisji, które zostały nie uwzględnione i częściowo nie 

uwzględnione, bo je można przyjąć w każdym momencie, tak kłopot jest z wnioskami uwzględnionymi przez Pana 

Wójta i wskazanymi na tej dużej rozkładanej płachcie, jako uwzględnione przez Pana Wójta. One znalazły się             

w tych omówionych autopoprawkach. Na nieszczęście znalazły się w trzech autopoprawkach po trochu w każdej. 

Pomiędzy tymi uwzględnionymi przez Pana Wójta wnioskami Komisji znalazły się również wnioski, czy zmiany 

wprowadzane na wniosek urzędu, z którymi Rada w części się nie zgadza. To jest takie umieszczanie pomiędzy 

ważnymi społecznie tematami tematów, które są nie do przyjęcia dla większości Rady i liczenie na to, że pomiędzy 

ważnymi uda się przeforsować te nieakceptowalne. Jeżeli chodzi o projekt porządku obrad, Radni nie mogą 

odnieść się w przypadku nieprzyjęcia autopoprawek, nie mogą odnieść się do uwag, które teoretycznie Wójt 

przyjął, czy do projektów, które teoretycznie Wójt przyjął, ale ich nie będzie, bo nie będzie autopoprawek. 

Wiceprzewodniczący Rady Radny Tomasz Sztolcman prosił o wyjaśnienie. 

Mecenas Henryk Kuligowski odpowiedział, że jeżeli zostały zgodnie z procedurą zgłoszone poprawki przez 

Radnych, przez komisję, bo Radni zgłaszają je na komisji, to radni mogą je głosować w każdym czasie. 

Autopoprawki, które w części uwzględniają, a w części nie uwzględniają, to jest zupełnie inna sprawa. Jeżeli radni 

przyjmą autopoprawki, to naturalnie można w tej części nie uwzględnionej poprawki zgłaszane głosować. 

Autopoprawki, dopóki ich radni nie przyjmą, nie stanowią o treści uchwały budżetowej o której toczy się rozmowa. 

Oczywiście może być kłopot, bo Pani Skarbnik pewnie uwzględnia jakieś zmiany, które nastąpiły od projektu 

budżetu. Z ordynacji proceduralnej wynika to, że rola Radnych jeśli chodzi o zgłaszanie poprawek kończy się na 

komisjach. W sytuacji kiedy i te poprawki, które są zgłaszane na komisjach jest gwarancja, że one zawsze przejdą, 

bo zawsze mogą być na sesji budżetowej głosowane czy Wójt je uwzględni, czy nie uwzględni. Można teraz 

rozmawiać o kłopocie z takimi wnioskami, które na przykład w dniu sesji przyjdą Radnym do głowy. Te wnioski 

dotyczą wydatków i nie, bo i tu Radni związani są z tym, że Wójt może się zgodzić i zgłosić kolejną autopoprawkę 

do budżetu, bo tu ograniczony czasowo nie jest i Radni mogą przegłosować. Radni sami w swojej uchwale 

proceduralnej, która została zresztą przyjęta przez RIO, odebrali sobie szansę dalszego procedowania nad 

projektem uchwały budżetowej, w tym rozumieniu zgłaszania indywidualnych czy komisyjnych poprawek poza 

tym momentem, kiedy Komisja Budżetowa zgłasza je w imieniu wszystkich Komisji Stałych. Radni mogą przyjąć te 

autopoprawki, oczywiście mogą ich nie przyjąć. Mogą przegłosować wnioski Komisji Stałych lub ich nie głosować. 

Wiadomo, że (...) 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak zapytał, czy jeżeli Radni przyjmą całą autopoprawkę, nieważne, 

jedynkę, dwójkę, trójkę, to żadnych zmian w tej autopoprawce dokonywać Radni nie mogą? 

Mecenas Henryk Kuligowski odpowiedział, że już nie. Oczywiście Radni mogą dyskutować o niej. Mogą mówić, 

że im się coś nie podoba albo coś się podoba. Już prawa do zgłaszania tych wniosków, czy poprawy Radni nie 

mają. Uchwała budżetowa jest opiniowana przez RIO. Gdyby teraz ją przewrócić do góry nogami, to jeszcze RIO 

albo Wojewoda mogą tego nie przyjąć. Mecenas dodał, że tylko doradza. Co Radni zrobią, to jest ich sprawa i ich 

odpowiedzialność. 
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Radny Tomasz Sztolcman zaznaczył, że jest to ważna sprawa i prosił Radnych o skupienie na konkretnym 

przykładzie. Jest przykład w Biedrusku, budowa oświetlenia na jednej z ulic. Pan Wójt wypowiedział się co do tego 

wniosku pozytywnie, czyli go uwzględnił. On jest w autopoprawce. Ale koło niego stoi jakiś inny wniosek, który 

Radnym się nie podoba. Żeby się pozbyć tego wniosku, który Radnym się nie podoba, muszą odrzucić całą 

autopoprawkę. Radni, żeby się pozbyć wniosku niechcianego, muszą odrzucić autopoprawkę. Co wtedy z tym 

wnioskiem o budowę oświetlenia na jednej z ulic w Biedrusku?  

Mecenas Henryk Kuligowski oznajmił, że jeżeli Radni odrzucą autopoprawki i zmiany, które Wójt uwzględnił czy 

nie, to nadal pozostają do przegłosowania. One zawsze są do przegłosowania, wnioski Komisji Stałych. Jeżeli Radni 

nie przyjmą autopoprawki, to muszą je przegłosować. W tej akurat sytuacji, ta poprawka nie będzie uwzględniona 

w kontekście budżetu. 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak zaznaczył, że Radni głosują nad wnioskami nie uwzględnionymi lub 

częściowo uwzględnionymi, a nie na całkowicie uwzględnionymi. 

Mecenas Henryk Kuligowski odpowiedział, że można dać przykład z głosowaniem, bo teraz mu się przypomniało, 

nad uwagami do planu miejscowego. To jest trochę podobna sytuacja jeśli chodzi o poszczególne elementy. Jeżeli 

Radni uwzględnią autopoprawki Wójta to w tej części, w której wnioski Komisji Stałych nie zostały uwzględnione, 

Radni mogą nadal głosować. Nowych nie mogą wprowadzać żadnych nowych poprawek ani do wydatków ani do 

dochodów, bo ten etap się skończył na etapie Komisji Stałych. Wniosek który Radni chcą zgłosić, to jest poprawka 

do budżetu. 

Radny Tomasz Sztolcman oznajmił, że ewentualnie Radni chcą się nie zgodzić ze zmianami, które wprowadza 

Wójt do projektu budżetu, które nastąpiły już po zakończeniu prac komisji. 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak dodał, że problem jest tego typu, że w autopoprawce są zmiany,             

do których nie mogli się odnieść jako Radni, zarówno na komisji, jak również przy zapoznaniu się z projektem 

uchwały budżetowej. To są takie niespodzianki, do których częściowo się Radni nie zgadzają. Dlatego też kwestia 

ewentualnie omówienia tego. 

Radny Michał Przybylski przypomniał Panu Mecenasowi, że odwiecznie trwa spór, czy to są autopoprawki, czy to 

jest autopoprawka. Jeśli autopoprawki, no to można byłoby pierwszą, dziesiątą i jedenastą przyjąć, a pozostałe 

odrzucić. Jeśli to jest jedna autopoprawka, no to jest faktycznie problem i kwestia interpretacyjna pewnie nie 

została w tym względzie jeszcze do końca określona, a pewno nie konstatowała RIO tej kwestii. Od 11-go grudnia 

Radni otrzymują autopoprawki do tego budżetu, z którymi jak nadmienił Pan Przewodniczący Sztolcman, 

częściowo się Rada zgadza, częściowo podziela stanowisko Wójta, a z niektórymi w ogóle się nie zgadza, a z innymi 

częściowo. Problem w tym, że jeśli przychodzi 11-go autopoprawka i 7 dni trwa czas, w którym Przewodnicząca 

może wzywać posiedzenie Komisji Finansowo Budżetowej, to tak realnie dzisiaj nie powinna być Sesja Rady 

Gminy, tylko Komisja Finansowo Budżetowa. Powinna się zająć pierwszą autopoprawką, ale już nie drugą                       

i kolejnymi, ponieważ tutaj data wydruku jest 12-go, czyli 7 dni to jest 19-go, czyli jutro powinna być Komisja. 

Autopoprawka ostatnia to jest 15-go, czyli 22-go powinna być, czyli w piątek ewentualnie Komisja. Tak czy inaczej 

jakąś procedurę Radni by złamali. Jest niemożliwością odniesienie się do autopoprawek w sensie proceduralnym, 

w sensie formalnym. To jest zasadniczy problem, który trzeba na sesji zwerbalizować, że po prostu tak być nie 

powinno, tak się nie powinno czynić. Radny uważa, że w ogóle autopoprawki do uchwały budżetowej, do tej 

grudniowej nie powinno się wrzucać. Radny wie, że Wójt ma do tego prawo, bo to wtedy burzy zapisy 

postanowienia uchwały proceduralnej. To jest duży problem, z którego jakoś należy wyjść. Radny zaapelował 

przegłosowanie, tak jak sugerował Pan Przewodniczący Sztolcman, stanowiska Komisji, bo to jest jakby trochę 

niezależna sytuacja. Później trzeba się zastanowić, co zrobić z tymi autopoprawkami. Radny zaznaczył, że nie wie 

czy sesja zakończy się uchwaleniem budżetu, czy nie. Radni do końca stycznia mają czas. Teraz powinna być 

refleksja i wybór opcji. 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak ogłosił pięć minut przerwy pod kątem omówienia na zewnątrz. 

 

Po przerwie Radni przeszli do: 

 

Ad. 10. Głosowanie wniesionych autopoprawek Wójta. (01:17:10*) 

 

Autopoprawki nr 1 z 11 grudnia 2023 roku do budżetu na rok 2024. 

Przewodniczący Radny Radosław Banaszak zapytał kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem autopoprawki? 
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W głosowaniu nad autopoprawką nr 1 udział wzięło 14 Radnych. 4 było za, 9 głosów przeciwnych, 1 głos 

wstrzymujący. 

Wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (9), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: 

Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof 

Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna Ankiewicz BRAK 

GŁOSU: 0 NIEOBECNY: Marian Bajer 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak stwierdził, że autopoprawka nr 1 nie została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 2 z dnia 12 grudnia 2023 roku do budżetu na rok 2024. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 4 było za, 9 głosów przeciwnych i 1 głos wstrzymujący. 

Wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (9), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: 

Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof 

Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna Ankiewicz BRAK 

GŁOSU: 0 NIEOBECNY: Marian Bajer 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak stwierdził, że autopoprawka nr 2 nie zostaje wprowadzona. 

 

Autopoprawka nr 3 Wójta gminy do projektu budżetu z 15 grudnia 2023 roku. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 5 głosowało za, 9 przeciw, 0 głosów wstrzymujących. 

Wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (9), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia 

PRZECIW: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof 

Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU 0: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak stwierdził, że autopoprawka nr 3 nie została przyjęta do budżetu. 

 

Ad. 11. Głosowanie wniosków Komisji Stałych nie uwzględnionych lub częściowo uwzględnionych przez Wójta 

w autopoprawkach. (01:20:23) 

 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak oznajmił, że w związku z tym, że autopoprawki nie zostały przyjęte 

wszystkie wnioski, które znajdują się na płachtach, na sześciu kartkach są wnioskami nieprzyjętymi. W związku      

z tym Radni będą musieli po kolei każdą płachtę, każdy wniosek zgłoszony przez komisję przegłosować. 

Przewodniczący zaproponował, żeby wszyscy Państwo Radni przed sobą otworzyli płachty. Pierwsza płachta: 

cięcia. Każdy wniosek musi być rozpatrywany osobno. Pytanie będzie pod kątem: kto z Państwa Radnych jest za 

uwzględnieniem wniosku? 

 

Liczba porządkowa nr 1. Dział, rozdział §75416. 4010. Straż Gminna, wynagrodzenie osobowe pracowników. 

Zmniejszenie z 1430000,00 zł o 240623,00 zł, do kwoty 1164807,00 zł.  

Straż Gminna - wynagrodzenie osobowe pracowników. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ 

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

0 NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu nad przyjęciem wniosku udział wzięło 14 Radnych i 14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Liczba porządkowa nr 2. Dział, rozdział §75416. 4110. Straż Gminna, składki na ubezpieczenia społeczne. 

Zmniejszenie z 245 703,87 zł o 41 363,00 zł do 204 424,00 zł. 

Straż gminna składki na ubezpieczenia społeczne. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  
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Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

0NIEOBECNY: Marian Bajer 

Wniosek przyjęty jednogłośnie. W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

 

Liczba porządkowa nr 3. Dział 75416 412 Straż Gminna, składki na fundusz pracy oraz fundusz solidarnościowy. 

Zmniejszenie z 35 031,00 zł o 5 896,00 zł do 29 135,00 zł.  

Straż Gminna składki na fundusz pracy. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK 

GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

0 NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych i jednogłośnie wszyscy głosowali za przyjęciem wniosku. Wniosek został 

przyjęty. 

 

Liczba porządkowa 4. Dział 75416. 4410. Straż Gminna, podróże służbowe krajowe. Zmniejszenie z 2 400,00 zł       

o 900,00 zł, do 1 500,00 zł. 

Straż Gminna podróże służbowe krajowe. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK 

GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

0 NIEOBECNY: Marian Bajer. 

W głosowaniu nad wnioskiem udział wzięło 14 Radnych. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Liczba porządkowa numer 5. Dział, rozdział §616. 6050, zadanie IBI 000-2024-0018. Chludowo, projekt 

przebudowy ulicy Za Parkiem na odcinku wzdłuż ogrodzenia parkowego oraz ulicy Maniewskiej, od Kościelnej do 

ulicy Za Parkiem - likwidacja zadania. 

Chludowo projekt przebudowy ul. Za Parkiem. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (1), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: Zbigniew Hącia WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 głosowało na tak, 1 głos przeciwny, 0 głosów wstrzymujących. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.  

 

Liczba porządkowa nr 6. Dział 616. 6050. IBI 000-2024-0021 Osiedle Grzybowe, projekt drogi rowerowej na ulicy 

Muchomorowej brakujący odcinek pomiędzy odnogami Ptasiego Zaułka, zmniejszenie z 200 000,00 zł                            

o 150 000,00 zł, do 50 000,00 zł. 

Osiedle Grzybowe projekt ścieżki rowerowej na ul. Muchomorowej. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (1), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: Anna Ankiewicz WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 13 głosowało na tak, 1 głos przeciw i 0 głosów wstrzymujących. Wniosek 

został uwzględniony. 

 

Liczba porządkowa numer 7. Dział 600, rozdział 16, § 6050 IBI 00-2024-0029. Golęczewo, wykonanie utwardzenia 

od ulicy Bocznej do ulicy Gryczanej - likwidacja zadania. 
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Golęczewo wykonanie utwardzenia od ul. Bocznej do ul. Gryczanej. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

0 NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. Wniosek 

został przyjęty. 

 

Liczba porządkowa numer 9. Dział 600, rozdział 16, § 6050 IRK 000-2024-0016. Osiedle Grzybowe, przebudowa 

dwóch progów zwalniających oraz dostosowanie łuków Sosnowa, Kukułcza, zmiana trasy kursowania linii 

autobusowej numer 901 - likwidacja zadania. 

Osiedle Grzybowe przebudowa 2 progów zwalniających oraz dostosowanie łuków Sosnowa/Kukułcza, zmiana 

trasy autobusu 901. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY 

(1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 13 głosowało za, 1 głos wstrzymujący. Wniosek został uwzględniony.  

 

Liczba porządkowa numer 10. Dział 60016 6050. Zadanie IRK 000-2024-0025 Złotniki, opracowanie koncepcji 

organizacji ruchu ulica Turkusowa, Lazurytowa, zmiana nazwy zadania i zmniejszenie z 50 000,00 zł                                    

o 40 000,00 zł do 10 000,00 zł. 

Złotniki opracowanie koncepcji organizacji ruchu ul. Turkusowa, Lazurytowa. Wyniki głosowania: ZA (14), 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

 

Liczba porządkowa numer 11. Dział, rozdział § 60020 6050 IRK 000-2024-003. Biedrusko montaż ledowego 

wyświetlacza tablicy informacyjnej na przystanku Biedrusko Park - likwidacja zadania.   

Biedrusko montaż ledowego wyświetlacza. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK 

GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Radosław Banaszak BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. Wniosek 

został przyjęty. 

 

Liczba porządkowa numer 12. Dział 75818 6800. Rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne podstawowe. 

Likwidacja rezerwy, kwota 560 000,00 zł. 

Rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne. Wyniki głosowania: ZA (10), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (4), 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman PRZECIW: 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 10 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 4 głosy wstrzymujące. Wniosek 

został uwzględniony. 
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Liczba porządkowa numer 14. Zadanie926.01.60.50. IRK 000-2024-0032. Suchy las, budowa oświetlenia przy 

boisku ulica Powstańców Wielkopolskich, Poziomkowa. Likwidacja zadania, kwota 75 000,00 zł. 

Suchy Las budowa oświetlenia przy boisku ul. Powstańców Wlkp./Poziomkowa. Wyniki głosowania: ZA (10), 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (4), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman PRZECIW: 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Baje 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 10 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 4 głosy wstrzymujące. Wniosek 

został uwzględniony. 

 

Liczba porządkowa nr 15. Zadanie dział 700, rozdział 05, § 4300, zadanie GNB WPF 2021-002. Dzierżawa gruntu, 

zmniejszenie z 570 000,00 zł 70 000,00 zł, 500 000,00 zł. 

Dzierżawa gruntów zmniejszenie. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (1), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU 

(0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: Zbigniew Hącia WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 głosowało za, 1 głos przeciwny, 0 głosów wstrzymujących. Wniosek 

został uwzględniony. 

 

Liczba porządkowa numer 17. Dział, rozdział § 60004, § 4270, zadanie IRK 000-2024-0016. Golęczewo, 

modernizacja przystanków Golęczewo Szkoła, zmniejszenie z 30 000,00 zł o 10 000,00 zł, do 20 000,00 zł. 

Golęczewo modernizacja przystanków, Golęczewo Szkoła. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ 

SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. Wniosek 

został uwzględniony. 

 

Liczba porządkowa numer 21. Dział 600, rozdział 16, § 4300, zadanie GNB WPF 2023-0001. Opracowanie planu 

rozwoju sieci drogowej, zmniejszenie ze 160 000,00 zł o 80 000,00 zł do kwoty 80 000,00 zł. 

Opracowanie planów rozwoju sieci drogowej. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak przypomniał, że zadanie nr 6 było już przegłosowane i radni 

przechodzą do cięć, gdzie wcześniej nie było zgody. 

 

Liczba porządkowa numer nr 8. Dział 600, rozdział 16, § 6050, IBI 000-20204-0045. Złotkowo, budowa pełnego 

uzbrojenia, wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudową odcinka byłej drogi krajowej nr 11 - likwidacja 

zadania. 

Głos zabrał Wójt Grzegorz Wojtera informując, że sytuacja już jest dosyć skomplikowana i zaznaczył, że rozumie 

intencje, rozumie plan, natomiast pojawiają się pewne turbulencje, pewne ryzyka. Niektóre z tych punktów, które 

Radni w tej chwili głosują, jednak mimo wszystko powinny być przedyskutowane. To Radni podjęli decyzję, żeby 

wrócić do początku procedury budżetowej w pewnym sensie. Niektóre z punktów powinny być poddane dyskusji. 
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To nie są tylko i wyłącznie techniczne, nic nieznaczące głosowania. One będą miały dosyć istotny skutek dla 

kolejnych. Za chwilę Radni będą mówili o setkach tysięcy na promocję przez sport na przykład, a w tej chwili stoi 

na wokandzie sprawa rezygnacji z zadania. Wójt przypomniał, że jest 10 000 000,00 zł zaangażowanych i firma 

jest w tej chwili na placu. Dzisiaj jest 30 pracowników, więc tak sobie pstryknąć? Wójt nie wie, czy ma po południu 

jechać, albo jutro rano i powiedzieć, żeby się zbierali? Do 4 stycznia jest faktura do zapłacenia na kwotę                         

4 700 000,00 zł. Wójt zwrócił uwagę na to, że jest to dosyć brzemienne w skutkach, które będą i na początek roku 

i na takie zdarzenia jak np. dotacja z Polskiego Ładu. Dwa razy Radni na sali dyskutowaliście na temat konieczności 

zlecenia opinii specjalistycznej dotyczącej sensowności realizacji inwestycji w Złotkowie. Wójt wówczas 

powiedział, że trzeba było 1,5 roku temu zrobić to, co Radni w tej chwili robią, czyli zdjąć po prostu to z budżetu, 

by zostać z projektem w szufladzie bez firmy, która od 8 miesięcy wykonuje inwestycje. Nie odbyła się natomiast 

żadna merytoryczna dyskusja na temat realności utraty środków z Polskiego Ładu albo wykonania opinii. Ta opinia 

byłaby tysiąc razy ważniejsza niż opinia, o którą Radni występowali w sprawie sensowności. Realność utraty 

środków z Polskiego Ładu. Wójt wie, że utrata tych środków stanie się faktem, jeśli nie zostanie zrealizowany 

projekt, który będzie zawierał tożsame elementy wykonawcze z tymi elementami, które zawarte są we wniosku     

i w promesie. Była o tym mowa kilka razy na sesji. To oczywiście spowoduje, może spowodować wyrwę                         

w budżecie. Wójt zaznaczył, że jako doświadczeni samorządowcy Radni doskonale wiedzą z jakich wydatków 

będzie trzeba w pierwszej kolejności rezygnować przy utracie około 9 000 000,00 zł. Dlatego biorąc pod uwagę 

fakty również czy ten proces, który Radni pół godziny temu zainicjowali, wójt chce powiedzieć, że należy 

wprowadzić jakiś schemat budżetowania dla pewnej puli wydatków, która będzie bezpośrednio związana ze 100% 

uzyskaniem 100% gwarancji uzyskania środków z Polskiego Ładu. Jeżeli będzie już wiadomo na 100%, to złożony 

zostanie wniosek o płatność. Ten wniosek o płatność zostanie zaakceptowany i wtedy będzie dopiero można 

pewną pulę wydatków uruchomić. Zarządzanie tym schematem będzie wyłączną kompetencją organu 

wykonawczego. Jakiego Radni budżetu dzisiaj nie uchwalą albo za tydzień, ten budżet będzie na cały rok. Ten 

schemat wydatkowy będzie wyłączną kompetencją organu wykonawczego i on będzie ściśle związany z tym, czy 

9 310 000,00 zł trafi do budżetu, czy nie trafi. Wójt mówiąc o turbulencjach miał na myśli to wszystko, co gmina 

będzie musiała w przypadku braku tych środków zagwarantować, żeby firma mogła zakończyć bezpiecznie i dla 

firmy wykonawczej i dla gminy. Bezpieczeństwo firmy wykonawczej jest również w sensie i formalnym                              

i finansowym bezpieczeństwem gminy. Ta inwestycja jest ważna nie tylko ze względu na środki z Polskiego Ładu. 

Dzisiaj widać w pejzażu tego odcinka, odcinka drogi krajowej ulicy Lipowej, że aż się prosi, żeby wbudować 

rdzeniowy element tej inwestycji czyli drogę serwisową ze skrzyżowaniem z sygnalizacją. Wójt przypomniał, że po 

kolejnym spotkaniu z mieszkańcami, w którym brała udział Pani Zastępca wójta, został zlecony dodatkowy projekt, 

który będzie pozwalał na wyjazd z ulicy Lipowej w prawo. Będzie on w dużej części rozładowywał to, czy niwelował 

ten argument, o którym Radni mówią. Wójt jeszcze raz poprosił Radnych, zaapelował o takie ukształtowanie tego 

budżetu, żeby można było zrealizować i inwestycje potrzebną dla Złotkowa i skorzystać ze środków, które 

pozyskane zostały z Polskiego Ładu. 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak przypomniał, że w każdym punkcie jak tylko czytane są cięcia, wydatki, 

jest możliwość zabierania głosu w dyskusji i tu nikomu tej możliwości nie zabiera. Obecna dyskusja dotyczy 

likwidacji zadania 616-6050, a tak naprawdę jest to zmniejszenie o 4 000 000,00 zł. To nie jest likwidacja tego 

zadania, żeby to było też dobrze odebrane przez Radnych.  

Głos zabrała Sołtys Wsi Złotkowo Sylwia Sawińska odnosząc się do słów Wójta informującego, że 1,5 roku temu 

Rada Gminy mogła podjąć inną decyzję, nie dawać w ogóle pieniędzy. Jeżeli Sołtys sobie dobrze przypomina, Wójt 

mówił o budowie pierwszego etapu skrzyżowania. Sołtys była przekonana, że można wykonać tę inwestycję 

właśnie w tym pierwszym etapie. Jeżeli na drugi nie będzie zgody, to po prostu nie będzie to realizowane. O braku 

finansowania tego z Polskiego Ładu wtedy trochę było mało rozmowy. Sołtys zaznaczyła, że chciałaby też wrócić 

do tego, co się działo 4 lata temu. 4 lata temu Wójt znał opinię mieszkańców i wiedział, że wtedy nie chodziło im 

o sensowność, bo tutaj można się kłócić na słówka. Zdaniem pani Sołtys Wójt wiedział, że chodziło mieszkańcom 

o to, żeby wypracować jakąś koncepcję całościową dla rozwiązania komunikacyjnego, dla wyjazdu ze Złotkowa. 

Zrobiono tam jakąś swoją propozycję. W ogóle Wójt do tego nie przysiadł i przez 4 lata się o to boksujemy. Na 

sam koniec wrzuca Wójt znowu to, że ten Polski Ład. Pani Sołtys rozmawiała z osobą, która pracuje w Urzędzie 

Marszałkowskim i mówiła, że można składać wnioski jakieś aneksowe do Polskiego Ładu. Pani Sołtys nie wie, 

usłyszała, że telefonicznie urząd dostał informację, że czegoś takiego robić nie można. Rzeczywiście z Panią 

Zastępcą wójta spotykanie odbyło się już po Radzie Gminy, gdzie został ten projekt, te pieniądze zostały zdjęte. Za 

to Pani Sołtys jest jej bardzo wdzięczna, bo nowa osoba, która przyszła do urzędu chciała się zająć sprawą, tylko 
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że to już było po pierwsze za późno, żeby zrealizować to, co mieszkańcy chcieli, czyli tę koncepcję. Wyjazd 

rzeczywiście był przedstawiony na wąskim spotkaniu z mieszkańcami, bo tam Pani Sołtys starała się, żeby                      

z każdego rejonu Złotkowa parę osób było. Wyjazd z to nie jest rozwiązanie obaw mieszkańców. To nie jest to,        

o co prosili. Cały czas stanowisko mieszkańców jest takie samo. Prosili o to, żeby bez koncepcji, bez analizy tego 

skrzyżowania świetlnego w tym rejonie nie stawiać. 

Wójt Grzegorz Wojtera zaznaczył, że Polski Ład to nie Urząd Marszałkowski tylko Bank Gospodarstwa Krajowego. 

Wójt wie, zna uchwałę, zna stanowisko mieszkańców. Spotkał się z mieszkańcami w Złotkowie kilka razy. 

Pracownicy urzędu nie unikali tych spotkań i na pewno nie będą unikali tych spotkań. Fakty są takie, że jest 

dokumentacja, jest decyzja wydana na realizację inwestycji. Są też przykłady, że na tej sali próbowano tę 

inwestycję przy okazji czy to zmiany WPF-u, czy zmiany budżetu mówiąc kolokwialnie zamknąć, a w jednym 

przypadku zamienić na inną inwestycję, jeszcze próbując w to wmontować środki z Polskiego Ładu, co było jakąś 

aberracją. Dlatego Wójt zapis „likwidacja zadania” odczytuje jednoznacznie. Może Pan Przewodniczący różne 

rzeczy opowiadać, natomiast zmniejszenie zadania o ten zakres, byłoby pewnie lepszą formułą, natomiast 

generalnie Radni wiedzą doskonale, że skrzyżowanie, bo dzisiaj już mniej więcej widać, jakie będą granice 

przebudowy tego skrzyżowania Radni wiedzą, że to skrzyżowanie powinno funkcjonować z sygnalizacją. Obawy, 

że sygnalizacja zatrzyma ruch, są uzasadnione. Mieszkańcy mają rację. Sygnalizacja jest po to, żeby zatrzymać ruch 

przeważnie na czerwonym świetle. Zatrzymuje się ruch po to, żeby inni mając zielone światło z boku mogli 

wjechać. To jest udogodnienie, to jest to polepszenie warunków, które urząd chce zaproponować mieszkańcom, 

żeby wyjeżdżali nie z rączki, z uprzejmości kierowców, tylko żeby wyjeżdżali z uprzywilejowania zielonego światła 

na skrzyżowaniu. Taka była intencja w tej części zadania, bo przecież samo zadanie, ogromne zadanie, ponad          

20 000 000,00 zł zawiera bardzo dużo innych elementów ważnych dla Złotkowa i dla strefy aktywizacji 

gospodarczej i dla strefy zamieszkania. Wójtowi bardzo zależy, żeby po prostu zrealizować tę inwestycję tak samo 

zależy wielu osobom, które na co dzień obserwują sytuację na tym odcinku drogi krajowej i po jednej, po drugiej 

stronie tej drogi i znają takie formalne, logiczne, formalne uwarunkowania, które legły u podstaw tej inwestycji, 

które były przedstawione mieszkańcom. Wójt ma nadzieję, że mieszkańcy niebawem będą mogli korzystać, cieszyć 

się z tych rozwiązań, które Radni przyjmują doprowadzając tę inwestycję do końca. 

Zastępca wójta Ilona Ciok zwróciła uwagę na dwa aspekty omawianej inwestycji. Pierwszy to taki, że po 

odrzuceniu autopoprawek i teraz po zlikwidowaniu, czy jakkolwiek nazywa się ten punkt, zmniejszaniu środków, 

nie będzie do zapłacenia wykonawcy najbliższej faktury 4 700 000,00 zł, która została przyjęta już wcześniej, 

opisana. Tak to będzie, że gmina nie będzie miała z czego zapłacić. To jest punkt pierwszy, czyli to co zostało już 

formalnie zakontraktowane, bez dyskusji nad pozostałymi aspektami. Drugi element, na który Pani Ciok chciała 

zwrócić uwagę, to również to co było poruszane, czyli meritum, żeby uzyskanie dofinansowanie z Polskiego Ładu. 

Jedynym elementem, który jest elementem kluczowym i nie ma możliwości zmiany (pewne zmiany w Polskim 

Ładzie mają możliwość dokonania korekty, ale nie jeśli literalnie są zapisane w tym króciutkim wniosku 

jednostronicowym, który już tutaj Pan Radny Przybylski też pokazywał) jest tam zapis o światłach. Te światła, one 

są wprost literalnie napisane. Jeżeli gmina tych świateł nie zrobi, utrata środków związanych z Polskim Ładem, to 

jest 99,9%. Te światła to jest rząd wielkości 1 000 000-1 200 000,00 zł, na które w tej chwili na decyzję Radnych 

czeka też wykonawca. Ponieważ w rozmowach z nim i dyskusją i prośbą o przedłużenie oferty, którą złożył chyba 

we wrześniu, czy w październiku, do końca roku poczeka. Jeśli nie, to będzie realizował to zadanie w sposób taki 

jak ma zrobione i będzie od nas oczekiwał, być może kiedyś w przyszłości tych środków większych, żeby te światła 

zrealizować. Teraz to jest to minimum, które gmina musi mieć, żeby nie pozbyć się dofinansowania 9 500 000,00 

zł. Taki też jako postulat po tych spotkaniach z mieszkańcami, taką też propozycję Pani Ciok złożyła Pani Sołtys, 

żeby ograniczyć te środki, ten wniosek pierwszy o 4 000 000,00 zł, żeby ograniczyć tylko i wyłącznie do tej wartości 

świateł po to, żeby nie utracić środków związanych z Polskiego Ładu jednocześnie zapewniając ten wyjazd 

prawoskrętny z ulicy Lipowej, którego się obawiali mieszkańcy, że jak go nie będzie to będzie jeździć ulicą Złotą. 

Jednocześnie Radni też zagwarantowali środki na tą ścieżkę, dojście do PKM-ki wraz z oświetleniem. Wielu 

mieszkańców mówiło, że pracownicy potwierdzają, że jak będzie PKM-ka dostępna wizualnie, to będą chętniej        

z niej korzystać zamiast jazdy samochodem. Była też kwestia poruszana przejścia dla pieszych, bezpiecznego 

przejścia dla pieszych. Urząd wie, że świateł formalnych nie można zrobić (takich tradycyjnych świateł nie możemy 

zrobić), bo przejścia krzyżówki ze światłami są zbyt blisko - zarówno ta istniejąca, jak i ta proponowana przez 

urząd. Natomiast można pozostawić w postaci takiej jak jest w tej chwili, czyli wzbudzanej w momencie, kiedy ten 

wyjazd byłby konieczny z ulicy Lipowej, czy byłoby potrzebne przejście, wtedy to przejście jest aktywne, a tak te 

przejście jest niepotrzebne, niewykorzystywane, światła są nieaktywne. Jedyne co nie udało się Pani Ciok, według 
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jej oceny, czego nie udało się jej uzyskać w tak krótkim czasie, to są dwa aspekty. To jest opinia, którą chcieli 

mieszkańcy, żeby wydał ją ktoś z zewnątrz, a druga rzecz, informacja jak urząd przewiduje komunikację                           

z potencjalnym osiedlem, już właściwie na terenie Biedruska, czyli w tym ostępie leśnym, które dwa lata temu 

zaczęło żyć wizją swojego życia, ale wiadomo, że inwestor zmienił zdanie. Z deklaracji pisma od inwestora 

wiadomo, że co najmniej przez dwa lata nic tam robić nie będzie. Oba punkty są elementami, które będą objęte 

planem rozwoju dróg. Tym dokumentem, o którym mówi Pani Ciok, że ma być dokumentem przewidywania 

pewnych elementów w zakresie komunikacyjnym, właśnie na tego rodzaju potrzeby i na potrzeby przyszłych 

gminnych inwestycji. Tak też poinformowała Panią Sołtys, że plan rozwoju dróg będzie zawierał oba te aspekty. 

Radny Zbigniew Hącia poinformował, że nie wyobraża sobie, że można budowę domu w połowie przerwać. 

Przecież ta inwestycja jest daleko posunięta. Jeżeli Radni ją teraz przerwą, to kiedy to będzie zrobione? To będą 

wyrzucone znowu pieniądze. Potem będą pretensje, że zostało to niezrealizowane. Druga sprawa: mówi się, że 

światła są niepotrzebne. Radny wie, jak w Chludowie przy drodze 11 nie było świateł i co się działo. Ile było tam 

wypadków, ile tam ludzi zginęło, ile tam po prostu było zagrożenia. Światła są dla tych ludzi konieczne i tak samo 

dla wyjeżdżających samochodów. Uporządkowanie tego, zapewnia jakieś bezpieczeństwo. Radni w tej chwili 

zastanawiają się, czy to dalej realizować, czy nie realizować. Radny zaapelował, aby pozostali Radni złapali się za 

głowę i pomyśleli. 

Radny Michał Przybylski zaproponował wrócić na ziemię. Na tę inwestycję Rada Gminy wyraziła zgodę.                 

Dała 23 000 000,00 zł. Wkład własny we wniosku, który zaproponował Pan Wójt wynosił pół miliona złotych. 

Wkład własny Rada Gminy wydała na tą inwestycję w nadziei, żeby nie doszło do sytuacji utraty pieniędzy                     

z Polskiego Ładu na kwotę 13 500 000,00 zł. Po jednej stronie jest pół miliona, po drugiej 13 500 000,00 zł. 

Inwestycja ruszyła. Odbył się przetarg. Przetarg wyłonił najkorzystniejszą ofertę i inwestycja trwa.                                   

To 23 000 000,00 zł jest zarówno w WPF-ie jak i w budżecie, w dwóch kolejnych budżetach. Nic nie stoi na 

przeszkodzie, żeby zrealizować ją do końca jak tutaj wspominał Pan Radny Hącia, bo to jest zakończenie tej 

inwestycji. Tam się nie mówi o żadnym pierwszym etapie, drugim etapie, trzecim etapie. To są jakieś kompletne 

publicystyczne wymysły. To jest przetarg, który się odbył na to zadanie 23 000 000,00 zł. Radny przyznał, że jak 

słyszy dzisiaj, że nie ma z czego zapłacić faktury, to się dziwi. Dziwi się, bo nie dyskutuje się o tym, żeby zlikwidować 

wydatek w ramach tych 23 000 000,00 zł. Komisja nie zgodziła się na zwiększenie tej kwoty o 4 000 000,00 zł na 

realizację tej inwestycji, bo z 23 000 000,00 zł zrobiłoby się 27 000 000,00 zł i to jest problem. Sporo 

niezrozumienia wprowadzono i chaosu myślowego. Radny złożył wniosek formalny o przerwanie dyskusji, 

ponieważ na ten temat dyskutowano już wielokrotnie na zebraniach z mieszkańcami, na radzie, na komisjach i już 

nic nowego nie zostanie powiedziane. 

Wójt Grzegorz Wojtera przypomniał, że Pan Radny zaproponował, żeby zejść na ziemię. Cały czas jednak wracając 

do ryzyk, które nie zostały poddane żadnej analizie. One wynikają z informacji, spotkania i informacji mailowej. 

To prawda, że nie ma oficjalnego stanowiska zarządu BGK, ale to jest coś więcej niż krótka informacja telefoniczna 

od znajomego. Pani Zastępca wójta nawet dosyć dobitnie określiła ten poziom blisko 100%, 99,99%. Proponując 

zejście na ziemię, Wójt zaproponowałby, żeby nie planować budowy szkoły w Złotnikach i planować w WPF-ie 

dziesiątków milionów złotych, kiedy to właśnie z Radnego poręki za chwilę gmina może, czy z Radnego propozycji 

może stracić właśnie 10 000 000,00 zł. To jest kosmos. To są obłoki. Jeżeli z jednej strony nie bierze się pod uwagę 

ryzyka, bo Wójtowi chodzi tylko o to, żeby brano pod uwagę ryzyko utraty 10 000 000,00 zł, a z drugiej strony, 

lekką ręką wpisywane są dziesiątki milionów złotych na budowę szkoły bez analizy potrzeby budowy tej szkoły. 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak stwierdził, że skoro nie ma więcej mówców, to wniosek Pana Radnego 

Michała Przybylskiego jest bezzasadny w tym momencie.  

W związku z powyższym Przewodniczący zamknął dyskusję i przypomniał etap obrad sesji: 

 

Liczba porządkowa numer 8. Zadanie 616-6050 IBI 000-2024-0045. Złotkowo, budowa pełnego uzbrojenia, wraz 

z terenem aktywizacji gospodarczej, przebudowa odcinka byłej drogi krajowej numer 11. Kwota 4 000 000,00 zł. 

Złotkowo - budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudową odcinka byłej drogi 

krajowej nr 11 - likwidacja zadania - kwota 4 000 000 zł. Wyniki głosowania: ZA (9), PRZECIW (5), WSTRZYMUJĘ 

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław 

Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, 

Tomasz Sztolcman PRZECIW: Anna Ankiewicz, Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska, 

Zbigniew Hącia WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: NIEOBECNY: Marian Bajer 
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W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 9 jest za, 5 głosów jest przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. Wniosek 

został uwzględniony. 

 

Liczba porządkowa numer 16. Dział 70005 4400, zadanie GNB WPF 2021-00 umowa najmu i dzierżawy lokali 

wieloletnie, zmniejszenie z 720 000,00 zł o 100 000,00 zł, do 620 000,00 zł bez finansowania Suchy Las, ulica 

Nektarowa. 

Cięcia nieuwzględnione - umowy najmu i dzierżawy lokali wieloletnie: zmniejszenie z 720 000 zł o 100 000 zł do 

620 000 zł (bez finansowania Suchy Las, ulica Nektarowa). 

Wyniki głosowania: ZA (9), PRZECIW (2), WSTRZYMUJĘ SIĘ (3), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman PRZECIW: Anna Ankiewicz, 

Zbigniew Hącia WSTRZYMUJĘ SIĘ: Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 9 głosów za, 2 głosy przeciwne, 3 głosy wstrzymujące. Wniosek został 

uwzględniony. 

 

Liczba porządkowa numer 18. 90003 § 4260 RKB 000-2019-0005. Utrzymanie toalety publicznej w Suchym Lesie, 

likwidacja zadania 5 000,00 zł. 

Cięcia nieuwzględnione - utrzymanie toalety publicznej w Suchym Lesie: likwidacja zadania - kwota 5 000 zł. 

Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. Wniosek 

został uwzględniony. 

 

Liczba porządkowa numer 19. Dział 9003 4270, IRK 000-2024-0023. Suchy Las, remont toalety publicznej, 

likwidacja zadania 30 000,00 zł. 

Cięcia nieuwzględnione - Suchy Las - remont toalety publicznej: likwidacja zadania - kwota 30 000 zł. Wyniki 

głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 głosów za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. Wniosek został 

uwzględniony. 

 

Liczba porządkowa numer 20. Dział 900, rozdział 03, § 4300, zadanie RKB 000-2019-0005. Utrzymanie toalety 

publicznej w Suchym Lesie, likwidacja zadania, kwota 3 500,00 zł. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych i głosów za 14, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących. Jednogłośnie wniosek 

został uwzględniony. 

 

Liczba porządkowa numer 22. Dział 92601 6050, zadanie IRK 000-2024-0019. Chludowo, ulica Szkolna, zmiana 

położenia gminnego placu zabaw, względem pomnika przyrody. Zmniejszenie z 45 000,00 z od 20 000,00 zł              

do 25 000,00 zł z racji wrzucenia tej kwoty na rok 2023. 

Radny Tomasz Sztolcman zwrócił uwagę, że wniosek jest konsekwencją pomyłki, niedomówienia. Pani Zastępca 

wójta przy okazji procedowania projektów zmian do sesji listopadowej, pewnie przez pomyłkę potwierdziła 

radnym że kwota, która wówczas była przeznaczona na plac zabaw dotyczyła właśnie tego miejsca, o którym 

rozmowa toczy się w tej chwili. Natomiast ona dotyczyła innego miejsca. Radny zaproponował odrzucenie 

wniosku. 
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Cięcia nieuwzględnione - Chludowo - ul. Szkolna - zmiana położenia gminnego placu zabaw względem pomnika 

przyrody: zmniejszenie z 45 000 zł o 20 000 zł do 25 000 zł (z racji wrzucenia tej kwoty na 2023 rok). Wyniki 

głosowania: ZA (0), PRZECIW (14), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: PRZECIW: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna 

Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, 

Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych i 14 głosowało przeciwko wnioskowi. Wniosek nie został uwzględniony. 

 

Nowe wydatki. Zadania w nowych wydatkach. 

 

1. Biedrusko, budowa oświetlenia na ulicy Zjednoczenia od bloku 293 do 296, projekt 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak poinformował, że to w tym roku miał być projekt wykonany i budowę 

miała być zakończona. Niestety projekt został zrealizowany dopiero do końca listopada, więc nie było już czasu na 

realizację. Przewodniczący zachęcił do głosowania wszystkich Radnych za tym wnioskiem. 

Biedrusko budowa oświetlenia na ul. Zjednoczenia od bloku293 do 296. Wyniki głosowania: ZA (12), PRZECIW (0), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: Wiesława Prycińska 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych, 12 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

2. Osiedle Grzybowe, zagospodarowanie polany pod lasem, trzeci etap według projektu, kwota 100 000,00 

zł. 

Osiedle Grzybowe zagospodarowanie polany pod lasem III etap. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych i głosowane było jednogłośnie wszyscy na tak. 

 

3.  Suchy Las, modernizacja ulicy Księżycowej. Kwota 200 000,00 zł. 

Suchy Las modernizacja ul. Księżycowej. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK 

GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. Wniosek 

został uwzględniony.  

 

4. Zielątkowo, zagospodarowanie terenu zielonego przy ulicy Sportowej, środki zadania plus środki zadania 

lokalnego, kwota 70 000,00 zł. 

Zielątkowo zagospodarowanie terenu zielonego przy ul. Sportowej. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Anna Ankiewicz 

NIEOBECNY: Marian Bajer 
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W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Wniosek został uwzględniony. 

 

5. Zielątkowo, projekt i budowa urządzeń monitoringu w newralgicznych miejscach wsi, etap pierwszy, przy 

skrzyżowaniu ulicy Leśnej, Dworcowej, Szkolnej, Krętej. Kwota 120 000,00 zł. 

Zielątkowo projekt i budowa urządzeń monitoringu w newralgicznych miejscach wsi. Wyniki głosowania: ZA (13), 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Anna Ankiewicz 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych, 13 jest za, 0 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących.  

Jednogłośnie wniosek został przyjęty. 

 

6. Złotkowo, likwidacja słupów energetycznych na ulicy Słonecznikowej, kwota 50 000,00 zł. 

Złotkowo likwidacja słupów energetycznych na ul. Słonecznikowej. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 14 głosowało za.  

Jednogłośnie wniosek został przyjęty. 

 

7.  Złotkowo, zakup kontenera na rzecz sołectwa przy świetlicy wiejskiej, w wymiarze około 3-4 m2. 

Finansowanie z budżetu gminy, a nie z zadania lokalnego. Kwota 15 000,00 zł. 

Złotkowo zakup kontenera na rzeczy sołectwa. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

Jednogłośnie wniosek został przyjęty 14 głosami Radnych. 

Wniosek został jednogłośnie przyjęty.  

 

8. Złotniki Wieś, pomieszczenie magazynowe dla sołectwa. Kwota 20 000,00 zł. 

Złotniki Wieś pomieszczenie magazynowe dla sołectwa. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ 

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 14 głosowało za.  

Wniosek został jednogłośnie przyjęty.  

 

9. Dofinansowanie wymiany starych pieców węglowych, kwota 97 000,00 zł. 

Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

Jednogłośnie wniosek został przyjęty 14 głosami Radnych. 
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10. Suchy Las i Suchy Las Wschód, Wprowadzenie projektów zmiany organizacji ruchu, zwiększenie                     

ze 100 000,00 zł o 170 000,00 zł do 270 000,00 zł. 

Suchy Las i Suchy Las-Wschód wprowadzenie projektów zmiany organizacji ruchu. Wyniki głosowania: ZA (14), 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  

Jednogłośne wniosek został przyjęty. 

 

11.  Suchy Las, koncepcja ścieżki rowerowej w ulicy Szkolnej, na wysokości SP1, z powiązaniem ze ścieżką 

rowerową w ulicy Młodzieżowej, kwota 20 000,00 zł. 

Suchy Las koncepcja ścieżki rowerowej na ul. Szkolnej z powiązaniem ze ścieżką rowerową ul. Młodzieżowej. 

Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  

Wniosek został jednogłośnie przyjęty 14 głosami. 

 

12.  Środki na sporządzenie opinii i ekspertyz dla Rady Gminy, kwota 10 000,00 zł. 

Środki na sporządzenie opinii i ekspertyz dla Rady Gminy. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ 

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.   

Wniosek jednogłośnie został przyjęty 14 głosami.  

 

13.  Promocja Gminy Suchy Las, poprzez udział zespołu Basket Team Suchy Las w rozgrywkach III ligi 

mężczyzn lub wyższych klasach rozgrywkowych. Kwota 120 000,00 zł. 

Promocja Gminy Suchy Las poprzez udział zespołu Basket Team Suchy Las w rozgrywkach III ligi mężczyzn. Wyniki 

głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

Jednomyślnie wniosek został przyjęty 14 głosami Radnych. 

 

14.  zwiększenie z 10 000,00 zł o 8 000,00 zł do kwoty 18 000,00 zł, zadanie 75022, § 4210, kwota 8 000,00 

zł. 

Zwiększenie z 10 tys. zł o 8 tys. zł do 18 tys. zł w 750 22 4210. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udziału 14 Radnych. 

Wniosek został jednogłośnie przyjęty.  
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15.  Złotniki, wybudowanie sieci wodociągowej DN100 o długości około 40 m od ulicy Kwiatowej do ulicy 

Pawłowickiej, do posesji Pawłowicka 4B. Kwota 50 000,00 zł. 

Złotniki wybudowanie sieci wodociągowej DN100 o długości ok. 40 m od ul. Kwiatowej do ul. Pawłowickiej. Wyniki 

głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 

 Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

Jednomyślnie 14 głosami Radnych wniosek został przyjęty. 

 

Nowe wydatki. 

 

Liczba porządkowa numer 8. Suchy Las Wschód, projekt przebudowy ulicy Leśnej wraz z drogą rowerową oraz 

wydzielonym pasem zieleni. Kwota 400 000,00 zł. 

Nowe wydatki częściowo uwzględnione - Suchy Las Wschód - projekt przebudowy ul. Leśnej wraz z DDR oraz 

wydzielonym pasem zieleni - 400 000,00. Wyniki głosowania: ZA (12), PRZECIW (2), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK 

GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, 

Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: Anna Ankiewicz, Jarosław Dudkiewicz WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Baje 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 12 głosowało za, 2 głosy przeciw, 0 głosów wstrzymujących. Wniosek 

został uwzględniony. 

Radny Jarosław Dudkiewicz podał informację o swojej pomyłce w poprzednim głosowaniu. 

Radna Anna Ankiewicz oznajmiła, że nie jestem przekonana, czy to było dobrze, ponieważ decyzja Wójta była 

tutaj na 200 000,00 zł więc (...) 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak zaznaczył, że Radnych nie interesuje decyzja Wójta. 

Radna Anna Ankiewicz stwierdziła, że jak najbardziej była za. 

 

1. Biedrusko, wykonanie dokumentacji projektowej, ulica Kamienna i ulica Piaskowa. Kwota 60 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony - Biedrusko - wykonanie dokumentacji projektowej ul. Kamienna i ul. Piaskowa                 

60 000,00. Wyniki głosowania: ZA (9), PRZECIW (1), WSTRZYMUJĘ SIĘ (4), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman PRZECIW: Zbigniew Hącia 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna Ankiewicz, Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 9 głosowało za, 1 głos przeciw, 4 głosy wstrzymujące.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

4. Zrównoważona mobilność miejska w metropolii Poznań, Golęczewo i Zielątkowo, projekty budowa ścieżki 

rowerowej pomiędzy Golęczewem, a Zielątkowem. Kwota 200 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony - Zrównoważona mobilność miejska w Metropolii Poznań - Golęczewo i Zielątkowo - 

projekt i budowa ścieżki rowerowej pomiędzy Golęczewem, a Zielątkowem - 200 000,00. Wyniki głosowania: ZA 

(13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna Ankiewicz BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

6. Osiedle Grzybowe, projekt techniczny modernizacji Placu Grzybowego, kwota 80 000,00 zł. 
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Wniosek nieuwzględniony - Osiedle Grzybowe - projekt techniczny modernizacji Placu Grzybowego - 80 000,00. 

Wyniki głosowania: ZA (9), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (5), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna 

Ankiewicz, Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 9 głosów za, 0 głosów przeciwnych, 5 głosów wstrzymujących.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

9. Zielątkowo, ułożenie płyt drogowych na ulicy Pogodnej, od ulicy Sportowej do odcinka pokrytego kostką 

brukową, około 300 m. Kwota 170 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony - Zielątkowo - ułożenie płyt drogowych na ulicy Pogodnej od ulicy Sportowej do odcinka 

pokrytego kostką brukową (około 300 metrów) - 170 000,00. Wyniki głosowania: ZA (11), PRZECIW (0), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman, Zbigniew Hącia 

PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 11 głosowało za,0 głosów przeciwnych, 3 głosy wstrzymujące.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

10. Zielątkowo, budowa oświetlenia terenu zielonego przy ulicy Sportowej. Projekt z 2022 roku.                               

Kwota 100 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony - Zielątkowo - budowa oświetlenia terenu zielonego przy ulicy Sportowej (projekt              

z 2022) - 100 000,00. Wyniki głosowania: ZA (10), PRZECIW (1), WSTRZYMUJĘ SIĘ (3), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY 

(1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman PRZECIW: 

Zbigniew Hącia WSTRZYMUJĘ SIĘ: Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 10 głosów za, 1 głos przeciwny i 3 głosy wstrzymujące.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

13. Zielątkowo, projekt budynku do obsługi terenu zielonego i integracji społeczności lokalnej przy ulicy 

Sportowej, według koncepcji opracowanej w roku 2018. Zakres dla pozyskania środków zewnętrznych, kwota      

200 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony - Zielątkowo - projekt budynku do obsługi terenu zielonego i integracji społeczności 

lokalnej przy ulicy Sportowej według koncepcji opracowanej w roku 2018 - zakres dla pozyskania środków 

zewnętrznych - 200 000,00. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), 

NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna Ankiewicz BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

15. Złotkowo, budowa kanalizacji na ulicy Platanowej, Rodowej, Żelaznej. Kwota 500 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony - Złotkowo - budowa kanalizacji na ul. Platanowej, Rodowej i Żelaznej - 500 000,00. 

Wyniki głosowania: ZA (10), PRZECIW (1), WSTRZYMUJĘ SIĘ (3), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman PRZECIW: 
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Zbigniew Hącia WSTRZYMUJĘ SIĘ: Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 10 głosowało za, 1 głos przeciwny i 3 głosy wstrzymujące się.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

17. Złotniki, wykonanie koncepcji funkcjonalno-użytkowej, wraz z wytycznymi do projektu szkoły. Zakres dla 

pozyskania środków zewnętrznych, kwota 100 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony - Złotniki - wykonanie koncepcji funkcjonalno-użytkowej wraz z wytycznymi do 

projektu szkoły podstawowej - zakres dla pozyskania środków zewnętrznych - 100 000,00. Wyniki głosowania: ZA 

(10), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (4), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman, Zbigniew Hącia PRZECIW: 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna Ankiewicz, Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 10 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 4 głosy wstrzymujące.  

Wniosek został uwzględniony.  

  

23. Złotniki, budowa boiska przy ulicy Lazurytowej, 92601 § 6050. Zadanie IRK WPF 2023-0004.                                 

Kwota 50 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony - Złotniki - budowa boiska przy ul. Lazurytowej (926 01 6050 IRK-WPF2023-0004) - 50 

000,00. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  

Wniosek został uwzględniony jednogłośnie 14 głosami. 

 

24. Suchy Las Wschód, wykonanie przystanków autobusowych przy ulicy Meteorytowej, kwota 20 000,00 zł. 

Radna Anna Ankiewicz odpowiadając na komentarz Wójta oznajmiła, że oczywiście rozumie, że trzeba się 

porozumieć z jednostkami władającymi tym terenem, natomiast wykreślenie całkowicie tego zadania sprawi, że 

nikt się tym nie zajmie. W związku z tym Radna zaproponowała pozostawienie tylko 5 000,00 zł. Nie dokonywane 

są zmiany, zatem Radna poprosiła o pozostawienie tak, żeby ten temat po prostu nie umarł.  

Wniosek nieuwzględniony - Suchy Las Wschód - wykonanie przystanków autobusowych przy ul. Meteorytowej - 

20 000,00. Wyniki głosowania: ZA (11), PRZECIW (1), WSTRZYMUJĘ SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Krzysztof 

Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, 

Wiesława Prycińska PRZECIW: Zbigniew Hącia WSTRZYMUJĘ SIĘ: Iwona Koźlicka, Joanna Radzięda BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 11 głosowało na tak, 1 głos przeciwny i 2 głosy wstrzymujące.   

Wniosek został uwzględniony. 

 

25. Suchy Las Wschód oświetlenie, ulica Ruczaj, projekt z 2023 roku, kwota 50 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony - Suchy Las Wschód - oświetlenie ul. Ruczaj (projekt z 2023) - 50 000,00. Wyniki 

głosowania: ZA (10), PRZECIW (3), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman PRZECIW: 

Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 10 głosowało za, 3 głosy sprzeciwu i 1 głos wstrzymujący.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

29. Złotniki, budowa lampy przy ulicy Miłej, doświetlenie placu zabaw. Kwota 10 000,00 zł.  
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Wniosek nieuwzględniony - Złotniki - budowa lampy przy ul. Miłej (doświetlenie placu zabaw) - 10 000,00. Wyniki 

głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, wstrzymujących.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

Wnioski komisji dotyczące WPF-u: 

 

• Zrównoważona mobilność miejska w metropolii Poznań, Golęczewo i Zielątkowo. Projekt i budowa 

ścieżki rowerowej pomiędzy Golęczewem, a Zielątkowem, kwota 3 000 000,00 zł. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

• Złotniki, wykonanie projektu szkoły podstawowej wraz z uzyskaniem pozwolenia na budowę.                 

Kwota 150 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony do WPF w 2025 r. - Złotniki - wykonanie projektu szkoły podstawowej wraz                              

z uzyskaniem pozwolenia na budowę - 150 000,00. Wyniki głosowania: ZA (10), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ 

(4), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman, Zbigniew Hącia PRZECIW: 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna Ankiewicz, Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 10 za, 0 głosów przeciwnych, 4 głosy wstrzymujące.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

• Złotniki, budowa szkoły podstawowej. Kwota 10 000 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony do WPF w 2026 r. - Złotniki - budowa szkoły podstawowej - 10 000 000,00. Wyniki 

głosowania: ZA (12), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna Ankiewicz, Maciej Jankowiak BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 12 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 2 głosy wstrzymujące.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

• Złotniki, budowa szkoły podstawowej. Kwota również 10 000 000,00 zł. 

Wniosek nieuwzględniony do WPF w 2027 r. - Złotniki - budowa szkoły podstawowej - 10 000 000,00. Wyniki 

głosowania: ZA (10), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (4), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman, Zbigniew Hącia PRZECIW: 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna Ankiewicz, Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 10 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 4 głosy wstrzymujące.  

Wniosek został uwzględniony. 

 

Radna Wiesława Prycińska poinformowała, że w ramach porządku w poprzednim głosowaniu ona i Robert 

Rozwadowski pomylili się, mieli się wstrzymać, a nie być na tak, bo to logicznie wynika z całości głosowania. 

Mecenas Henryk Kuligowski oznajmił, że rozumie że trzeba założyć, że głosowany jest budżet z uwzględnieniem 

tego wszystkiego, co się stało przed chwilą. Bo rozumie, że papierowo jeszcze tego nie ma w tej chwili. 
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Skarbnik Monika Wojtaszewska poinformowała jaka jest obecnie sytuacja z budżetem i z wieloletnią prognozą. 

A mianowicie taka, że chciałaby w imieniu Pana Wójta złożyć autopoprawki Wójta, nowe autopoprawki. Dlatego, 

że tutaj znajdują się pozycje i kwoty, które miały w styczniu, tym była też mowa, miały w styczniu możliwość 

płatności faktur, które w tej chwili spływają do urzędu, czy spłyną do końca grudnia. Skarbnik nie wie jakie tam są 

terminy płatności, ale wprowadzi, było to przedstawiane. Nie wszystko udało się wrzucić do wydatków 

niewygasających. Poza tym to też uzgadniane było z Radnymi, z członkami Komisji Finansowo-Budżetowej, że WPF 

jest skrojony i uzgodniony z budżetem. Jeżeli teraz nie zostaną wprowadzone pewne, czy większość z tych pozycji, 

które były w autopoprawkach, to WPF będzie niezgodny z uchwałą budżetową i będzie wszczęcie od razu                          

z Regionalnej Izby Obrachunkowej, że jest jeżeli zostałby uchwalony w takiej formie, jeżeli budżetu nie będzie 

dostosowany do WPF-u, czy WPF-u do budżetu, no to będzie niezgodność. WPF jest dokumentem nadrzędnym       

i będzie podane, że został uchwalony wadliwie. Pani Skarbnik zaproponowała, że teraz w imieniu Pana Wójta 

będzie Radnym czytać pozycję, to co konieczne jest, żeby zostało wprowadzone do budżetu. To co było omawiane, 

co było przedstawione, przesyłane Radnym i nie dotyczy żadnych kontrowersyjnych, czy nowych zadań, tylko 

dotyczy przeniesienia zadań z 2023 na 2024. Skarbnik Monika Wojtaszewska dodała, że w autopoprawce 

pierwszej znajdują się pozycje, które Radni przed chwilą przegłosowali. Skarbnik musiałabym teraz powiedzieć,      

a Pan Mecenas to zakwestionował na samym początku dlatego była taka sytuacja, że Radni głosowali każdy                 

z wniosków komisji osobno, ponieważ Pan Mecenas powiedział, że nie można z jednej autopoprawki wyrzucić, 

powiedzieć, że za wyjątkiem konkretnych pozycji. Poprosiła o chwilę przerwy dlatego, że z autopoprawki pierwszej 

trzeba wyrzucić to, co Radni już tam umieścili, żeby nie wprowadzić tak, żeby (...) 

Radny Michał Przybylski zaproponował przerwę, celem przedstawienia przez Panią Skarbnik WPF-u                                 

z uwzględnieniem głosowań, które się odbyły. To jest pierwsza kwestia, a druga kwestia to jest taka, że chciałby 

zaproponować również, żeby jednak przedstawić każde zadanie w formie oddzielnej autopoprawki. To znacznie 

ułatwi dialog i posunie sprawy do przodu. Trzecie wyjście z sytuacji: nie zamykanie sesji i ogłoszenie przerwy np. 

do terminu, który poda Przewodniczący. 

Wójt Grzegorz Wojtera zaznaczył, że z jednej strony, jak się na sytuację aktualną spojrzy, można powiedzieć,            

że pole zostało oczyszczone z autopoprawek Wójta. Z drugiej strony patrząc, sytuacja została nieco 

skomplikowana, ponieważ kierownictwo urzędu potrzebuje nie przerwy dziesięciominutowej, tylko co najmniej 

dwugodzinnej. Brane to było pod uwagę. Wójtowi zależy nam na tym, żeby ten dzisiejszy dzień przeznaczony na 

budżet wykorzystać i uchwalić budżet. 

Radny Tomasz Sztolcman zwrócił się do Skarbnik z propozycją, że jeżeli będzie oczekiwała, to on chętnie                        

z koleżanką Pągowską jako prezydium Komisji Budżetowej usiądą z Panią Skarbnik wspólnie przy biurku                           

i wypunktują te rzeczy, które już zostały uwzględnione. Radni oferują swoją pomoc i są do dyspozycji.  

Radny Zbigniew Hącia wspomniał, że pamięta sesję z1995 roku, która trwała do godziny 3.00 w nocy. 

Wójt Grzegorz Wojtera zaproponował przerwę półgodzinną, potem omówienie pozycji po pozycji i jeszcze              

raz przerwę półgodzinną po to, żeby to dostosować do WPF-u i do budżetu, 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak ogłosił przerwę półgodzinną. 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak po przerwie wznowił obrady sesji Rady gminy Suchy Las.  

Skarbnik Monika Wojtaszewska wyjaśniła, że obrady bazują na tych dokumentach, które zostały do Radnych 

przesłane, które już dzisiaj były odczytane. Natomiast w tej chwili pozycja po pozycji Skarbnik będzie w imieniu 

Wójta zgłaszała autopoprawki. 

 

• autopoprawka nr 1 w klasyfikacji 01044 infrastruktura sanitacyjna wsi, Pan Wójt zgłasza zadanie, Złotniki 

wybudowanie sieci wodociągowej DN100 o długości około 40 m, od ulicy Kwiatowej do ulicy 

Pawłowickiej, do posesji Pawłowicka 4 (...)  

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak przypomniał, że to zadanie zostało przyjęte. 

• opracowanie studium wykonalności i wniosku o dofinansowanie realizacji projektu, budowa węzłów 

przesiadkowych w rejonie stacji kolejowych na terenie Poznania, w związku z rozwojem obwodnicy 

towarowej jako etap rozwoju Szybkiej Kolei Miejskiej Poznań Franowo - Poznań Kobylepole, kwota 

61000,00 zł. Jest to zadanie, które już jest uchwalone w obecnie obowiązującym WPF-ie, więc należy go 

wpisać do budżetu. Nie jest to nowe zadanie, tylko zadanie, które należy przepisać do budżetu na rok 

2024. 

Radna Joanna Pągowska w ramach dyskusji zapytała, czy Radni teraz pracują nad autopoprawką do WPF-u, czy 

wracają do autopoprawek do budżetu na 2024? 
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Przewodniczący Rady Radosław Banaszak poinformował, że omawianie zaczyna się od autopoprawki nr 4. Każda 

autopoprawka będzie osobno numerowana, osobno wprowadzona jako autopoprawka do systemu i głosowana. 

Każda pojedynczo, indywidualnie. Po zakończeniu budżetu, dopiero Radni będą pracować nad zmianą 

autopoprawką do WPF. 

Skarbnik Monika Wojtaszewska dodała, że część z pozycji w autopoprawkach wynika z faktu, że w WPF-ie w roku 

2023 wpisywane były zadania na rok 2024 i tak dalej. Te zadania muszą się znaleźć w budżecie na 2024, żeby była 

zgodność obu tych dokumentów, a mógł się minąć w czasie termin, kiedy były wprowadzane do budżetu w 2023 

z terminem projektu budżetu. Teraz przy sprawdzaniu, te wszystkie pozycje były przypisane w autopoprawkach. 

 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak przypomniał, że obrady są na etapie omawiania autopoprawki nr 4: 

opracowanie studium wykonalności i wniosku o dofinansowanie realizacji projektu, budowa węzłów 

przesiadkowych w rejonie stacji kolejowych na terenie Poznania w związku z rozwojem obwodnicy towarowej 

jako etap rozwoju szybkiej kolei miejskiej Poznań-Franowo, Poznań-Kobyle Pole. Kwota zwiększenia 61 000 zł. 

Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych i 14 głosowało za przyjęciem autopoprawki nr 4.  

Autopoprawka nr 4 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 5: Golęczewo, budowa ulicy Malinowej, kwota 1 500 000 zł. 

Sołtys Katarzyna Kachel poprosiła Radnych o to, żeby ta autopoprawka przeszła. Bardzo mieszkańcom zależy na 

tej ulicy. Na dzień dzisiejszy mieszkańcy sobie żartują, że żeby przejść ulicą Malinową to trzeba przepłynąć, czyli 

kupić łódkę i przepłynąć. 

Autopoprawka nr 5 Golęczewo budowa ul Malinowej zwiększenie kwoty. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW 

(0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 

Autopoprawka nr 5 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 6: Biedrusko, budowa infrastruktury na osiedlu Jesionowym, zwiększenie o kwotę 300 000 zł. 

Autopoprawka nr 6 Biedrusko budowa infrastruktury na os. Jesionowym zwiększenie. Wyniki głosowania: ZA (14), 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących. 

Autopoprawka nr 6 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 7: Suchy Las, Jelonek, Złotniki, ścieżka rowerowa wzdłuż ulicy Obornickiej, odcinek Borówkowa-

Pawłowicka, zwiększenie o kwotę 100 000 zł. 

Autopoprawka nr 7 Suchy Las, Jelonek, Złotniki ścieżka rowerowa. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
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Autopoprawka nr 7 została przyjęta jednogłośnie 14 głosami. 

 

Autopoprawka nr 8: Złotkowo, budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej                                

i przebudowa odcinka byłej drogi krajowej nr 11. W paragrafie 6050 jest to kwota 4 800 000 zł, z czego 4 000 000 

zł to jest przeniesienie z roku 2023, a 800 000 zł jest to zwiększenie. To dotyczy tego tematu i tej faktury o której 

mówiła Pani Zastępca Wójt. 

Radny Michał Przybylski poprosił o wyjaśnienie, dlatego że tak jak rozumie to zwiększenie 800 000 zł w sensie 

formalnym, tak nie bardzo rozumie 4 000 000 zł. 4 000 000 zł zostało wycofane po długiej dyskusji, ale ono nie 

stanowiło przeniesienia z 2023 na 2024, ponieważ przeniesienie to jest kwota 4 655 000 zł, czyli kilka wierszy 

poniżej. Także i to jest jakby procedowane w osobnym projekcie uchwały, który wprowadzony został do porządku. 

Dotyczy to budżetu 2023. 

Skarbnik Monika Wojtaszewska wyjaśniła, że mogą być zbieżności kwot, natomiast według informacji od Pani 

kierownik referatu wydatków do przeniesienia z tego roku jest kwota 4 000 000 zł, faktura jest 4 500 000 coś plus 

150 za nadzory i jeszcze przeniesienie w paragrafie 637 kwotę tą drugą część z Polskiego Ładu, bo w przyszłym 

roku jest do zapłacenia, to co pieniędzmi z BGK całe 9 310 000 zł plus to, co zostało z tego roku do zapłaty. Termin 

zapłaty faktury 4 stycznia. To nie dotyczy dodatkowego zobowiązania, tylko dotyczy to zapewnienia kwoty, która 

nie będzie płatna w tym roku, tylko w przyszłym roku. 

Radny Michał Przybylski oznajmił, że nie zgadza się ze stanowiskiem Pani Skarbnik i uważa, że jest to nowa Liczba 

porządkowa i numer. Kierownictwo urzędu po raz drugi próbuje ją wprowadzić. Nie ma żadnej w 2023 roku 

dyspozycji, na mocy której Radni by usuwali kwotę 4 000 000 zł. Radni usuwają 4 655 000 zł i koniec. I tak jest też 

w WPF-ie. 

Radna Joanna Pągowska zapytała, czy kwota 4 800 000 zł jest kwotą, która jest zabezpieczeniem płatności faktury, 

której termin upływa 4 stycznia? Nie jest to kwota zwiększająca o 4 000 000 zł, o której rozmawiamy już dość 

długo, tylko jest to kwota na zabezpieczenie, ponieważ nie chcemy zostawić oczywiście faktury, która została już 

wystawiona i żeby Kierownictwo urzędu nie miało środków na zapłacenie tej faktury, to radni chcą mieć pewność, 

że ta kwota 4 800 000 zł jest właśnie na pokrycie zobowiązania związanego z fakturą, której termin upływa                  

4 stycznia.  

Skarbnik Monika Wojtaszewska powtórzyła, że dostała mail, skan dokumentu księgowego, w którym dostała 

informację jakie kwoty musi przenieść na rok 2024, jakie faktury są do zapłaty, z których to wynika. To jest kwota, 

tak jak powiedziała wcześniej, część na roboty budowlane, część na nadzory i to co musi być w WPF zwiększone, 

to jest kwota 800 000 zł, ponieważ pozostała kwota już w WPF była. Skarbnik zaproponowała, żeby to była tylko 

kwota 800 000 zł jako zwiększenie. Jeżeli uda się jeszcze do końca roku zapłacić tę fakturę to zostanie zapłacona                  

z rocznego budżetu.  

Radny Tomasz Sztolcman zapytał o 800 000 zł. To jest kwota zwiększenia środków w odniesieniu do środków, 

które już były przyznane w kwocie około 23 000 000 zł. Do tego Radni muszą dołożyć dodatkowe 800 000 zł                   

i wynika to z prac dodatkowych? Jakiej natury były to prace? 

Zastępca wójta Ilona Ciok potwierdziła, że 4 000 000 zł które do tej pory funkcjonowały, to jest tutaj zbieżność 

kwot i dlatego jest takie zamieszanie. 4 000 000 zł, które były do tej pory zabezpieczone na ten rok, nie pokrywają 

faktury w całości, którą wykonawca już wystawił. W związku z tym można dwutorowo zrobić: albo zwiększyć środki 

800 000 zł na ten rok, bo faktura jest wystawiona i zapłacić ją w tym roku lub przenieść kwotę 4 000 000 zł przy 

jednoczesnym zwiększeniu o 800 000 zł na przyszły rok i zapłacić zgodnie z terminem umowy 4 stycznia. Jest to 

tylko i wyłącznie na zabezpieczenie tej płatności, która jest na dzisiaj do wykonania. Natomiast jeśli chodzi                   

o roboty dodatkowe, tam była kolizja z sieciami kanalizacji, a Aquanet miał niestety na mapach były na 

niewłaściwych rzędnych i trzeba było tę kolizję rozwiązać. W związku z powyższym powstała konieczność 

wykonania dodatkowych prac. 

Radny Tomasz Sztolcman zaznaczył, że częściowo opowiedziano o alternatywnych sposobach załatwienia tej 

sprawy. Skoro faktura jest wystawiona, nie trzeba czekać do ostatniego dnia płatności, można ją zapłacić                        

z obecnego budżetu. W związku z powyższym, jeżeli na tę fakturę brakuje 800 000 zł, no to nie powinno się tej 

kwoty wpisywać do budżetu 2024, tylko do budżetu 2023, nad którym Radni będą debatować za czas jakiś. Także 

omawiana autopoprawka nr 8 jest zbędna w tym momencie. 

Wójt Grzegorz Wojtera poinformował, że w związku z tym, że o takiej nazwie autopoprawka została zgłoszona, to 

jest faktycznie sposób na rozwiązanie tego problemu, bo faktura, która jest już w urzędzie może być tak samo 

zapłacona z tegorocznego budżetu. Niemniej autopoprawka ma jakby drugą część, dalszą część i w związku z tym 
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Wójt nie chciałby jej wykreślać, tylko chciałby poprosić Panią Skarbnik, żeby Radnym przedstawiła drugą część 

jego propozycji w ramach autopoprawki nr 8. 

Mecenas Henryk Kuligowski zwrócił uwagę na to, że płacenie przed terminem z punktu widzenia ustawy                     

o finansach publicznych jest też nieprawidłowe. Co prawda 4 styczeń to nie jest dużo, ale może ktoś zwrócić 

uwagę, że wydawane są środki przedwcześnie. 

Radny Michał Przybylski wskazał, że termin płatności można oczywiście negocjować, może dojść do korekty 

faktury, to nie jest jakiś duży problem i dodał, że popiera zdanie Pana Przewodniczącego Sztolcmana, że nie 

powinno się przyjmować przynajmniej tej poprawki przy tym uzasadnieniu, które teraz jest. Ono jest co najmniej, 

przy dużej dobrej woli dla Radnego niezrozumiałe. Zawsze było tak, przynajmniej od kilkunastu lat, że jeśli się 

zwiększało zakres jakiegoś zadania na przykład ze względu na występujące kolizje, tak było najczęściej to 

przedstawiane na komisji, tam było uzasadnienie tego stanu rzeczy, który zaistniał i oczywiście opinia komisji. 

Później to wchodziło na sesję i odbywało się głosowanie. Jest tutaj jakaś dziwna sytuacja, że uzasadnienia nie 

było. Ono się pojawiło w takim wymiarze werbalnym ad hoc jak się okazało, że jest to zadanie zagrożone. Radni 

uważają, że tu jest sporo nieprawidłowości, sporo wątpliwości i powinno być to przegłosowane na nie.  

Skarbnik Monika Wojtaszewska została poproszona o sprecyzowanie jeszcze raz autopoprawki nr 8. 

Skarbnik Monika Wojtaszewska oznajmiła, że autopoprawka nr 8 to jest inne zadanie. Integracja węzłów na 

północnej obwodnicy towarowej miasta Poznania z miejskim transportem zbiorowym - dokumentacja, 

zwiększenie o kwotę 450 000 zł. To, co wcześniej jest nieaktualne. 

Autopoprawka nr 8 integracja węzłów na północnej obwodnicy towarowej m. Poznania z miejskim transportem 

zbiorowym - dokumentacja. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (1), 

NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Krzysztof Łączkowski 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, 13 głosowało za.  

Jednogłośnie autopoprawka nr 8 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 9: Poprawa bezpieczeństwa niechronionych użytkowników ruchu drogowego, poprzez 

wybudowanie wyniesionego skrzyżowania z przyjściami dla pieszych na ulicach Sobockiej i ulicy Złotej                          

w Złotkowie, kwota 10 000 zł. To zadanie istnieje już w WPF-ie dlatego, że gmina otrzyma dofinansowanie                      

z Urzędu Wojewódzkiego w ramach rządowego funduszu dróg na dwa zadania związane z bezpieczeństwem. 

Ogłoszony został przetarg i po otwarciu okazało się, że najkorzystniejsze oferty dla obu zadań są o kwotę większą 

niż w planie o 10 000 zł i dlatego jest zwiększenie i zarówno należy zwiększyć budżet na 2024 jak i WPF, żeby móc 

w tym roku podpisać umowę z wykonawcą, a podpisanie umowy z wykonawcą w roku 2023 jest warunkiem 

uzyskania dofinansowania, które wpłynie na konto również do końca roku 2023, a termin realizacji inwestycji jest 

na 2024. 

Radny Tomasz Sztolcman zaznaczył, że drugie zadanie o którym wspominała Skarbnik jest w dziale 900 tylko,          

że tam jest dokładnie taka sama nazwa. Forteczna w 900 ma być Forteczna, czyli to będzie korygowane jak Radni 

dojdą do pozycji do 900.  

Autopoprawka nr 9 poprawa bezpieczeństwa niechronionych użytkowników ruchu drogowego poprzez 

wybudowanie wyniesionego skrzyżowania z przejściami dla pieszych na ul. Sobockiej i Złotej w Złotkowie. Wyniki 

głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  

Jednogłośnie autopoprawka nr 9 została przyjęta 14 głosami. 

 

Autopoprawka nr 10: zadanie, które powinno być w paragrafie 6370, czyli wydatki poniesione ze środków 

rządowego funduszu Polski Ład, program inwestycji strategicznych na 2024, ponieważ to całe dofinansowanie         

z Polskiego Ładu będzie w roku 2024, to należy przenieść z tego roku kwotę 4 650 000 zł, czyli 1/2 kwotę 
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dofinansowania 9 310 000 zł. Dotyczy to zadania Złotkowo, budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem 

aktywizacji gospodarczej i przebudową odcinka byłej drogi krajowej nr 11. 

Radny Michał Przybylski przypomniał, że miesiąc wcześniej w listopadzie na sesji usunięto kwotę z budżetu 2023 

w kwocie 4 655 000 zł. Nie wpisane zostało to jednak do budżetu w związku z tym, jakby ta Radnych operacja, 

czyli to usunięcie traktuje Pani Skarbnik jako czynność nieważną z punktu widzenia skuteczności i teraz jest 

usuwana, za chwilę ta kwota będzie usuwana z budżetu 2023. Później będzie wprowadzana do budżetu 

projektem, który Radni przyjęli zmieniającą uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. Radny zapytał, 

czy nie powinno się najpierw przegłosować tej uchwały, którą wprowadzono na dzisiejszą sesję, czyli uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

Skarbnik Monika Wojtaszewska odpowiedziała, że ta czynność dokonana została w listopadzie, tylko zmniejszono 

o kwotę 4 655 000 zł, ale w niewłaściwym paragrafie. Powinien być to paragraf 6370 albo 6050. Na obecnej sesji 

przygotowany został projekt, czyli tak zwana wrzutka, która koryguje ten błąd, natomiast i w WPF-ie również już 

w 2023. Wtedy będzie zgodność tych dokumentów. 

Autopoprawka nr 10 Złotkowo budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej                                  

i przebudowa odcinka byłej drogi krajowej nr 11. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Jarosław Dudkiewicz BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 

Autopoprawka nr 10 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 11: dokumentacja projektowa oraz budowa windy w budynku szkolnym w Zespole Szkół                

w Chludowie, kwota zwiększenia o 10 000 zł. 

Radna Joanna Radzięda zapytała czy to będzie tylko kwota 10 000 zł, ponieważ w autopoprawce nr 3, której Rada 

Gminy nie przyjęła natomiast była złożona dzisiaj, również jest zwiększenie na tym zadaniu o kwotę 27 103 zł. 

Skarbnik Monika Wojtaszewska odpowiedziała, że jak rozumie, przyjęta została taka zasada, że czyta każdą 

autopoprawkę Pana Wójta, one się pojawiały w czasie, dlatego że to 10 000 zł dotyczy inwestorstwa zastępczego, 

natomiast te 27 000 zł, które Pani radna była uprzejma wskazać, dotyczy pozostałej kwoty do zapłaty                                 

z dokumentacji projektowej, z budowy. Zadanie jest to samo, natomiast nie utworzono kolejnej autopoprawki, 

dlatego są trzy autopoprawki, bo one się rodziły w czasie, one po sobie następowały. W związku z powyższym         

w WPF już jest łączna kwota, natomiast to było z jednego dnia, po kolejnych.  

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak zaproponował, żeby radni do 27 103 dodali 10 000 zł jako jedna 

autopoprawka na kwotę 37 103 zł. Nie ma sensu, żeby po raz drugi wracać. Jeśli jest taka możliwość i jeśli taki 

będzie wniosek Skarbnika w imieniu Wójta to tak, a jeżeli nie to jeszcze raz Radni będą to samo głosować. 

Skarbnik Monika Wojtaszewska dokonała zmiany: budowa, dokumentacja projektowa rozbudowa windy                  

w budynku szkolnym w Zespole Szkół w Chludowie, kwota 37 103 zł. 

Autopoprawka nr 11 dokumentacja projektowa oraz budowa windy budynku szkolnym w Zespole Szkół                        

w Chludowie 37 103 zł. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), 

NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących. 

Jednogłośnie autopoprawka nr 11 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 12: wniosek o kwotę 220 000 zł, która została na sesji listopadowej wpisana jako 

przedsięwzięcie wieloletnie w ramach jednego, dużego zadania, teren aktywnej edukacji i sportu. W rozdziale 

926, rozdział 92601 paragraf 6050. 

Autopoprawka nr 12 teren aktywnej edukacji i sportu Suchy Las zwiększenie o 220 tys. zł Wyniki głosowania:         

ZA (12), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  
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Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Grzegorz Słowiński, Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 12 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 2 głosy wstrzymujące. 

Autopoprawka nr 12 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 13: poprawa bezpieczeństwa niechronionych użytkowników ruchu na drodze gminnej                    

nr 31934P (rejon skrzyżowania ulicy Fortecznej i Obornickiej w Suchym Lesie), kwota 10 000 zł w klasyfikacji 900 

oświetlenie ulic placów i dróg, rozdział w dziale 900, gospodarka komunalna i ochrona środowiska w rozdziale 

915 oświetlenie ulic placów i dróg paragraf 6050. 

Autopoprawka nr 13 poprawa bezpieczeństwa niechronionych uczestników ruchu drogowego poprzez budowę 

wyniesionego skrzyżowania na drodze 3193401P rejon ul. Fortecznej/Obornickiej w Suchy Lesie zwiększenie          

10 tys. z Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych i 14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Autopoprawka nr 13 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Autopoprawka nr 14: w dziale 600 transport i łączność w rozdziale drogi publiczne gminne, w paragrafie 

inwestycyjnym Suchy Las przebudowa ulicy Szkolnej wraz z układem komunikacyjnym do ulicy Obornickiej 

odcinek od ulicy Sucholeskiej, Poziomkowej i Szafirowej - projekt, kwota 144 056 zł. 

Autopoprawka nr 14 Suchy Las przebudowa ul. Szkolnej wraz z układem komunikacyjnym do ul. Obornickiej - 

projekt, zwiększenie 144 056 zł. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), 

NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Autopoprawka nr 14 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Autopoprawka nr 15: Suchy Las, projekt ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Poziomkowej od ulicy Szkółkarskiej             

do ulicy Szkolnej, kwota 66 450 zł. 

Autopoprawka nr 15 Suchy Las projekt ścieżki rowerowej ul. Poziomkowej od ul. Szkółkarskiej do ul. Szkolnej. 

Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących. 

Autopoprawka nr 15 została przyjęta jednogłośnie.   

 

Autopoprawka nr 16: Złotniki, ulica Azaliowa i ulica Pigwowa - budowa sieci teletechnicznej z przyłączami,                  

w nawiasie 22 sztuki. Kwota 22 000 zł. 

Autopoprawka nr 16 Złotniki ul. Azaliowa i Pigwowa budowa sieci teletechnicznej z przyłączami 22 szt. Wyniki 

głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Joanna Pągowska 

NIEOBECNY: Marian Bajer 
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W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Autopoprawka nr 16 została uwzględniona.  

 

Autopoprawka nr 17: Suchy Las, modernizacja ulicy Jagodowej kwota 1 100 000 zł. 

Autopoprawka nr 17 Suchy Las modernizacja ul. Jagodowej zwiększenie o 1 100 tys. zł. Wyniki głosowania:               

ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 

Autopoprawka nr 17 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 18: Suchy Las Wschód, projekt i budowa ulicy Kraterowej, kwota 1 000 000 zł. 

Autopoprawka nr 18 Suchy Las Wschód budowa i projekt ul. Kraterowej. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW 

(0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 

Autopoprawka nr 18 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 19: budowa kanalizacji sanitarnej wraz z drogami w Golęczewie i Zielątkowie oraz wymiana 

sieci wodociągowej w Golęczewie z azbestowej, budowa skrzyżowania w Golęczewie ulica Dworcowa, Tysiąclecia 

i Lipowa. Kwota 80 133 zł jako pozostałość z roku 2023. 

Autopoprawka nr 19 budowa kanalizacji sanitarnej wraz z drogami w Golęczewie i Zielątkowie oraz wymiana sieci 

wodociągowej w Golęczewie z azbestowej, budowa skrzyżowania w Golęczewie ul. Dworcowa, Tysiąclecia                    

i Lipowej, zwiększenie 80 133. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), 

NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych i jednogłośnie autopoprawka nr 19 została przyjęta.  

 

Autopoprawka nr 20: Suchy Las, przebudowa ulicy Rzemieślniczej wraz z miejscami parkingowymi. Projekt,        

kwota 29 520 zł. 

Autopoprawka nr 20 Suchy Las przebudowa ul. Rzemieślniczej projekt kwota 29 520 zł. Wyniki głosowania:               

ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Autopoprawka nr 20 została przyjęta.  

 

Autopoprawka nr 21: Suchy Las, budowa drogi wraz z pełną infrastrukturą w rejonie ulic Zwolenkiewicza                       

i Jaśminowej, kwota 64 500 zł. 

Autopoprawka nr 21 Suchy Las budowa drogi wraz z pełną infrastrukturą w rejonie ulic Zwolenkiewicza                           

i Jaśminowa, zwiększenie 64 500 zł. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU 

(0), NIEOBECNY (1)  
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Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 

Autopoprawka nr 21 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 22: Złotniki, projekt i budowa wyjazdu z ulicy Lazurytowej na ulicę Obornicką, kwota 22 000 zł. 

Autopoprawka nr 22 Złotniki projekt i budowa wyjazdu z ul. Lazurytowej na ul. Obornicką, zwiększenie 22 tys. zł. 

Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych i jednogłośnie 14 głosami autopoprawka 22 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 23: Biedrusko, budowa etapowa infrastruktury - osiedle Jesionowe, kwota 80 503 zł. 

Autopoprawka nr 23 Biedrusko budowa etapowa infrastruktury na os. Jesionowym, zwiększenie 80 503 zł. Wyniki 

głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 14 głosowało za.  

Autopoprawka nr 23 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Autopoprawka nr 24: Suchy Las, budowa układu drogowego wzdłuż ulicy Obornickiej, rejon Forteczna, 

Nektarowa, kwota 97 170 zł. 

Autopoprawka nr 24 Suchy Las budowa układu drogowego wzdłuż ul. Obornickiej rejon Forteczna, Nektarowa, 

zwiększenie 97 170 zł. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), 

NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 

Autopoprawka nr 24 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 25: Golęczewo, projekt do zlecenia budowy dróg wraz z infrastrukturą rejon Golęczewo 

Wschód, kwota 10 000 zł. 

Autopoprawka nr 25 Golęczewo projekt do zlecenia budowy dróg wraz z infrastrukturą rejon Golęczewo Wschód, 

zwiększenie 10 tys. zł. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (1), 

NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Joanna Pągowska 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

Autopoprawka nr 25 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 26: Suchy Las, projekt budowy ulicy Wiśniowej, kwota 110 858 zł. 

Autopoprawka nr 26 Suchy Las projekt budowy ul. Wiśniowej, zwiększenie 110 858 zł. Wyniki głosowania: ZA (13), 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  



35 
 

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Zbigniew Hącia BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 13 za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący.  

Autopoprawka nr 26 została przyjęta. 

 

Autopoprawka 27: Chludowo projekt nawierzchni ulicy Sodowej, kwota 36 000 zł. 

Autopoprawka nr 27 Chludowo projekt nawierzchni ul. Sodowej, zwiększenie 36 tys. zł. Wyniki głosowania:             

ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Autopoprawka nr 27 została przyjęta jednogłośnie 14 głosami. 

 

Autopoprawkę nr 28: Złotkowo, projekt budowy kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej w rejonie ulicy 

Rodowej, kwota 39 600 zł. 

Autopoprawka nr 28 Złotkowo projekt budowy kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej w rejonie ul. Rodowej, 

zwiększenie 39 600 zł. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), 

NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 14 głosowało za.  

Autopoprawka nr 28 została przyjęta jednogłośnie 14 głosami. 

 

Autopoprawka nr 29: Suchy Las, budowa ulicy Śnieżnej. Przeniesiona kwota 634 000 zł. 

Autopoprawka nr 29 Suchy Las budowa ul. Śnieżnej, zwiększenie 634 tys. zł. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW 

(1), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: Zbigniew Hącia WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 13 było za, 1 głos przeciwny i 0 głosów wstrzymujących.  

Autopoprawka 29 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 30: infrastruktura sanitacyjna wsi, zadanie Suchy Las Wschód, projekt kanalizacji na ulicy 

Zielińskiego, kwota 41 000 zł. 

Autopoprawka nr 30 Suchy Las Wschód projekt kanalizacji na ul. Zielińskiego, zwiększenie 41 tys. Zł. Wyniki 

głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących. 

Autopoprawka nr 30 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Autopoprawka nr 31: Zielątkowo, budowa sieci wod-kan w ulicy Wichrowej, kwota 112 000 zł. 

Autopoprawka nr 31 Zielątkowo budowa sieci wod-kan w ul. Wichrowej, zwiększenie 112 tys. zł. Wyniki 

głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  
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Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  

Autopoprawka nr 31 została przyjęta jednogłośnie 14 głosami. 

 

Autopoprawka nr 32: zakup średniego samochodu pożarniczo-gaśniczego dla OSP Golęczewo, kwota 510 000 zł. 

Radna Joanna Radzięda zaproponowała, aby odrzucić autopoprawkę. Od ostatniej sesji nic się nie rozjaśniło            

w sprawie wozu. Również wpisanie kwoty za sprzedaż po stronie dochodowej faktycznie znalazło się                               

w autopoprawce, którą zresztą dzisiaj Radni odrzucili. Szanse na to, żeby sprzedać wóz za tak wysoką kwotę,             

w tej chwili to jest bodajże 640 000 zł, nawet gdyby miało to być 510 000 zł Radna uważa, że jest to absolutnie 

nierealne. System, który ma być zamontowany na samochodzie, czyli CutLanca po wielokrotnym sprawdzeniu na 

stronie producenta informacji, nie ma certyfikatu do gaszenia aut elektrycznych. Co więcej, w opinii strażaków 

Państwowej Straży Pożarnej nie jest rekomendowany do gaszenia samochodów elektrycznych ze względu na to, 

że może doprowadzić do uszkodzenia baterii i rozlania jej zawartości powodując skażenie środowiska. Radna 

dodała, że system nie nadaje się do gaszenia elektryków. Statystyki z PSP za rok 2022: straż pożarna wyjechała      

w ciągu roku do 13 pożarów samochodów elektrycznych. W tym roku w całej Polsce to było 13 pożarów 

samochodów elektrycznych. Do października tego roku było 11 takich pożarów, w tym 3 pożary meleksów 

elektrycznych jeżdżących po polach golfowych. Skala zjawiska jest tak niska, że nie ma o czym dyskutować. 

Sołtys wsi Golęczewo Katarzyna Kachel poprosiła Radnych, aby zagłosowali na tak. Należy pamiętać, że to jest 

tylko 30% wydatków kwalifikowanych dotyczących wkładu własnego, więc jeśli chodzi o te pieniądze, które wejdą 

do budżetu one są właściwie po to, aby było można zawnioskować o dotację. 

Zastępca wójta Ilona Ciok oznajmiła, że rzeczywiście system gaszenia CutLanca nie ma certyfikatu dla gaszenia 

elektryków, ponieważ nie ma normy zharmonizowanej, która by mówiła o tym jak przeprowadzić procedurę.             

W związku z tym tego certyfikatu być nie może. Dlatego jest świadectwo. Certyfikat CNBOP jest do pozostałych 

zastosowań gaśniczych, czyli wszystkiego tego czego samochód strażacki, jakie dokumenty musi mieć. CutLanca 

nie jest elementem scertyfikowanym, a zgodnie z prawem budowlanym i z ustawą europejską 305 jeżeli nie ma 

normy zharmonizowanej, nie może być dokumentu certyfikatu. Jednostka OSP jest organizacją również pożytku 

publicznego i tak jak wszystkie inne jednostki, tak jak wszystkie inne organizacje pożytku publicznego ceniona jest 

ich aktywność, kreatywność, pozyskiwanie środków zewnętrznych z różnego rodzaju dotacji, nie angażując w tym 

momencie tak dużych środków z budżetu gminnego. Jeżeli nie uzyska jednostka środków ze sprzedaży 

wystarczających na pokrycie wkładu własnego, to zadanie nie zostanie zrealizowane. W związku z tym nie ma 

ryzyka wydatkowania większej ilości pieniędzy niż to, co Radni uchwali na poprzedniej sesji, czyli tych kilku tysięcy 

na analizę. Pani Ciok poprosiła, aby spojrzeć na jednostkę OSP Golęczewo jak na organizację pożytku publicznego, 

która cały czas robi rzeczy społecznie dla innych i wychodzi przed szereg nie tupiąc nogami i nie kładąc się, jak to 

niektórzy, przed gabinetem na przykład Pana Wójta, że muszą mieć pieniądze na to, czy na to z budżetu gminnego. 

Oni chcą je pozyskać ze środków zewnętrznych, a gmina ma być tylko takim pewnikiem, że te środki operacyjne 

będą mieli. Karanie organizacji za to że jest aktywna, za to że chce samodzielnie zwiększać swój potencjał, który 

ma służyć nie im tylko mieszkańcom to obojętnie, czy tych elektryków w tym roku było 13, a w przyszłym roku 

będzie 17 albo 70, nie powinno się w ten sposób postępować. 

Radny Tomasz Sztolcman zwrócił się z dwoma pytaniami do Pani Zastępcy wójta informując, że jest po rozmowie 

z zasłużonym członkiem OSP Golęczewo od którego usłyszał pytanie, jak radni zapatrują się na naszą drabinę?     

Nie wóz bojowy, a drabina. Co to ma być za samochód tak naprawdę? Drugie pytanie dotyczy budowanego 

pomieszczenia magazynowego dla sołectwa i OSP. W Golęczewie wprost się mówi, że to pomieszczenie zostanie 

zbudowane, a potem zostanie wybita ściana tylna, żeby się drabina zmieściła. Co Pani Zastępca wójta na to?  

Zastępca wójta Ilona Ciok odpowiedziała, że co do punktu pierwszego, to pytanie jest nie do niej, tylko do 

strażaków. Na ostatniej komisji był przedstawiciel straży i oferował swoją osobą odpowiedzi na nurtujące Radnych 

pytania, natomiast jakoś nie było ich za dużo, więc precyzyjnie, zresztą oni też poprzesyłali materiały, które Radni 

posiadają. Co do punktu drugiego, to takiej możliwości z punktu widzenia technicznego nawet nie będzie, bo 

dziurę by trzeba było wybić do kuchni, więc nie wyobrażalna jest dziura w kuchni i potem przygotowywanie 

posiłków na potrzeby jakiekolwiek. 



37 
 

Radny Tomasz Sztolcman poinformował, że rozmowa którą przytoczył odbyła się już po posiedzeniach komisji, 

także nie można było przedstawicielowi OSP Golęczewo zadać tego pytania podczas komisji. Teraz Zastępca wójta 

mówi, że decyzja o tym jaki to będzie samochód należy do strażaków z OSP Golęczewo. Radni wolelibyśmy jednak 

wiedzieć na jaki samochód przyznają środki. 

Zastępca wójta Ilona Ciok zaznaczyła, że wszystkie materiały, które były przesłane Radni dostali i poprosiła, żeby 

teraz nie mówić, że Radni nie widzą jaki to będzie samochód albo o jaki samochód strażacy składają wniosek. 

Jeżeli Pan Sztolcman od ostatniej sesji nie miał czasu porozmawiać ze strażakami i dopiero zrobił to już po ostatniej 

komisji, no to co Pani Ciok ma na to poradzić? Korespondencja jest szeroka, jeszcze też w dniu sesji wysyłana przez 

strażaków. To jest odpowiedź na to jaki samochód ma być. Ma być taki, który odpowiada użytkownikowi, nie 

urzędnikom, tylko użytkownikowi. Oni będą z tego korzystać na rzecz wszystkich mieszkańców gminy. To oni muszą 

zdecydować o jakich parametrach ten samochód jest i te parametry zostały do Radnych wysłane przed poprzednią 

sesją i w ciągu ostatnich kilku dni. 

Radny Tomasz Sztolcman zaznaczył, że dość dokładnie z tymi materiałami się zapoznał i nie padło tam ani razu 

słowa drabina. Radni jednak pracują na materiałach, które urząd przedstawia i słuchając tego, co urząd mówi 

podczas komisji Radni na tym się opierają i na drodze zaufania do tego, co słyszą przyjmują to do wiadomości. Nie 

jest tak, że Radni teraz przy każdym projekcie, który urząd przedkłada będą biegać do osób zainteresowanych           

i się upewniać czy to, co urząd przedstawił to jest prawda czy nieprawda. Czy to jest faktyczny stan, czy może nie 

do końca. Tak nie powinno to wyglądać. 

Zastępca wójta Ilona Ciok przyznała, że absolutnie Radny Sztolcman ma rację, dlatego nie bardzo rozumie tę 

dyskusję, ponieważ materiały zostały przedstawione i w żadnym z materiałów, które zostały wysłane i do dnia 

dzisiejszego nie było informacji, że ten samochód ma mieć drabinę. W związku z tym Pani Ciok nie bardzo rozumie 

wycieczki budowlane odnośnie przebicia jakiejkolwiek dziury, ustaleń nie bardzo wie z kim, bo na pewno nie              

z urzędem, na pewno nie z zarządcą tego budynku, ani na pewno nie z wykonawcą, który nie ma zielonego pojęcia 

o jakichkolwiek działaniach w tym temacie. Dlatego Zastępca wójta zgadza się z Panem radnym i apeluje do 

Radnych o zaufanie do urzędu. Zaapelowała również o to, żeby Radny za pięć dwunasta nie wrzucał informacji, 

które nie mają nic do rzeczy. Żaden z maili, który do tej pory do Radnych wyszedł, żadna rozmowa, która do tej 

pory się odbyła na sali czy w komisji czy na sesji nie mówiła o samochodzie strażackim z drabiną.  

Radny Zbigniew Hącia podsumował, że toczący się spór jest bezprzedmiotowy, bo jakby nie było to chodzi                  

o ratowanie ludzkiego życia, o ratowanie ludzkiego mienia. To są rzeczy, które trudno przecenić. Z drugiej strony 

gminną trasą przejeżdża ponad 25 000 samochodów na dobę. Ile z tego jest elektryków, to dokładnie nie 

wiadomo, ale na pewno kilkaset dziennie przelatuje. Jeżeli cokolwiek się zdarzy, to wtedy nie będzie można tych 

ludzi ratować. W związku z tym ten samochód ma wielkie znaczenie dlatego, żeby można było tutaj właściwie 

ratować. Tym bardziej, że ta droga nr 11 będzie rozbudowana i akurat Suchego Lasu będzie to najmniej dotyczyło, 

tylko północnego rejonu i tam samochody będą przelatywały między innymi i w związku z tym takie 

zabezpieczenie jest konieczne. Radny dodał, że zgodnie z tym, co czytał na ten temat, samochód w tej początkowej 

fazie da radę ugasić ten samochód. Ten samochód z tym urządzeniem da radę ugasić ten samochód elektryczny. 

Tak samo było dużo obiekcji jak za 230 000 zł, które strażacy z Golęczewa potrafili dostać z zewnątrz, została kobra 

przeprowadzona. Kobra nie jest codziennie używana ale wystarczy, że kiedy się paliło w Złotkowie, to towar za       

3 000 000 zł został uratowany dzięki użyciu kobry. Tak samo użycie tego urządzenia gaszącego samochody 

elektryczne, w który ten nowy samochód będzie wyposażony daje gwarancję, że w tej fazie kiedy to się zaczyna, 

można cokolwiek zrobić. Sprawa kolejna, bardzo istotna: tak jak straż pracuje w Golęczewie, to rzadko która straż 

pracuje. Oni potrafią poszukać pieniędzy, oni są wzorem dla tych sąsiednich, jak zdobywać pieniądze. Niektórzy 

zazdroszczą tego, że tak jest i dlatego czasami tak dochodzi. Radny pamięta jaka była sytuacja pozyskania 

samochodów, to ich pomoc pozwoliła na to, że wyszukali odpowiednie i tylko była dopłata. Radny sądzi,                      

że Golęczewo te 1 200 000 zł to już ma zabezpieczone w pewnym sensie prawie w 100%, tylko teraz chodzi o to, 

że oni ten swój samochód, który mają średni sprzedali i te 500 000 zł które brakuje dołożą, a rada powinna to 

zabezpieczyć. 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak zwrócił się dla widzów online ze względu na to, że gwałtownie rośnie 

liczba oglądających, że nie chodzi tu o to, że Radni nie chcą kupić samochodu. Chodzi tutaj o wymianę średniego 

samochodu pożarniczo-gaśniczego, ośmioletniego z przebiegiem 16 000 kilometrów na nowy samochód gaśniczy 

być może z nowymi możliwościami. 

Radna Anna Ankiewicz zaapelowała do radnych żeby przegłosować. Radna rozumie, że jest to ośmioletni 

samochód, ale już nie ośmioletnie samochody, a nieco młodsze były wymieniane tylko z powodu tego, że była 
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dotacja. Jest w tej chwili możliwość pożyczenia 510 000 po to, żeby mieli nowy i po to, żeby za parę lat nie przyszli, 

bo oni będą co roku prosić o nowszy samochód, dlatego że dotacje będą i wtedy ten samochód będzie, ten który 

dzisiaj posiadają będzie starszy, a jego wartość niższa. To jest po prostu czysta logika.  

Autopoprawka nr 32 zakup średniego samochodu pożarniczego dla OSP Golęczewo, zwiększenie 510 tys. zł. 

Wyniki głosowania: ZA (2), PRZECIW (7), WSTRZYMUJĘ SIĘ (5), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Zbigniew Hącia PRZECIW: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman WSTRZYMUJĘ SIĘ: Jarosław 

Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 2 głosy za, 7 głosów przeciw, 5 głosów wstrzymujących. 

Autopoprawka nr 32 nie została uwzględniona. 

 

Autopoprawkę nr 33 (dawna autopoprawki nr 3): Suchy Las Wschód, koncepcja przebudowy ulicy Leśnej (ścieżka 

rowerowa i pas zieleni) koncepcja, kwota 90 000 zł. Jest to też wydatek przenoszony z roku 2023. 

Autopoprawka nr 33 Suchy Las Wschód koncepcja przebudowy ul. Leśnej, ścieżka rowerowa i pas zieleni 

koncepcja, zwiększenie 90 tys. zł. Wyniki głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU 

(1), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Zbigniew Hącia 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Jednogłośnie autopoprawka nr 33 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 34: projekt kanalizacji sanitarnej wzdłuż ulicy Obornickiej na odcinku od ulicy Radosnej do ulicy 

Łagiewnickiej, kwota 50 000 zł. 

Zastępca wójta Ilona Ciok zaznaczyła, że jest to kawałek brakującej kanalizacji, która będzie przebiegała z dużą 

dozą prawdopodobieństwa pod ścieżką rowerową. Stąd prośba o zagłosowanie za, żeby można było tę procedurę 

projektową jak najszybciej rozpocząć i fizycznie nawet ją zrealizować przed rozpoczęciem budowy drugiego etapu 

ścieżki rowerowej. 

Autopoprawka nr 34 projekt kanalizacji sanitarnej wzdłuż ul. Obornickiej na odcinku od ul. Radosnej do                       

ul. Łagiewnickiej, zwiększenie 50 tys. zł. Wyniki głosowania: ZA (11), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK 

GŁOSU (3), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Anna Ankiewicz, Maciej Jankowiak, Zbigniew Hącia 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 11 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Autopoprawka nr 34 została przyjęta.  

 

Autopoprawka nr 35: budowa ulic w Złotnikach 3, Kochanowskiego, Reja, Słowackiego, Pawłowicka,                    

kwota 1 380 000 zł. 

Radna Joanna Pągowska zauważyła, że jest w tym miejscu zamiana nazwy zadania z tego względu, że budowa 

ulic w Złotnikach 3 było 350 000 zł w bazowym projekcie budżetu. Na sesji listopadowej dołożono 200 000 zł do 

550 000 zł. Z czego wynika zwiększenie do 1 380 000 zł? Zdaniem Radnej mowa jest cały czas o tym drugim zadaniu 

- Złotniki 2: ulica Spacerowa, Pagórkowa i Olchowa tam, gdzie mowa była o wybudowaniu wodociągu na który 

czekają mieszkańcy. 

Radny Michał Przybylski zaznaczył, że w „niewygasach” jest przesunięcie zadania Złotniki 2, czyli faktycznie ulicy 

Spacerowej, Pagórkowej i Olchowej. To jest ten wodociąg i to jest 2 720 000 zł na 2024 rok. To jest zupełnie 

odrębna sprawa. Natomiast jeśli chodzi o Złotniki 3, Kochanowskiego, Reja, Słowackiego, to 1 380 000 zł 

zwiększana jest kwota na to zadanie, czy też przesuwamy to z 2023 roku? 

Skarbnik Monika Wojtaszewska odpowiedziała, że tutaj po ostatniej aktualizacji informacji kwoty do 

przeniesienia na rok 2024 wynika ta kwota, bo tak rzeczywiście na sesji listopadowej zwiększono na tym zadaniu 
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do 550 000 zł, ale cała ta kwota nie jest potrzebna. Tutaj jest budowa ulic. Skarbnik ustala to z referatem 

wydatków, z Panią kierownik i tu jest przeniesienie 830 000 zł plus ta część, która już była zaangażowana czyli to, 

co już jakby zostało zgodnie z WPF-em zaangażowane. To taka kwota, która tu jest 1 380 000 zł, ona wystarczy na 

pokrycie dotychczas podjętych zobowiązań, które były podejmowane na mocy zapisów z WPF-u. 

Autopoprawka nr 35 budowa ulic w Złotnikach III Kochanowskiego, Reja, Słowackiego, Pawłowicka, kwota 1 380 

000 zł Wyniki głosowania: ZA (12), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna Ankiewicz BRAK GŁOSU: Wiesława Prycińska 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, 12 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 

Autopoprawka nr 35 została przyjęta. 

 

Autopoprawka nr 36: Suchy Las, rozbudowa budynku Urzędu Gminy w Suchym Lesie, dotyczy to dokumentacji. 

Kwota jaka była przeniesiona w listopadzie z roku 2023 na 2024 to jest 284 320 zł. 

Autopoprawka nr 36 Suchy Las rozbudowa budynku Urzędu Gminy w Suchym Lesie, 284 320 zł. Wyniki 

głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Grzegorz Słowiński BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 

Autopoprawka 36 została przyjęta. 

 

Radna Joanna Pągowska zapytała czy to jest kwota, która została z tego roku jest przekładana na drugi? Czy to 

jest znowu kwota, którą przeznaczona zostanie dla Largu na nadzór inwestorski? 

Skarbnik Monika Wojtaszewska odpowiedziała, że to jest kwota, która dotyczy wykonawcy dokumentacji 

projektowej. To jest na wniosek wykonawcy. Jest to kwota na opłacenie faktury. 

 

Autopoprawka nr 37: modernizacja i rozbudowa systemu monitoringu gminnego kwota 55 233 zł. To jest na 

zapłacenie za roboty związane z wykonawstwem i to jest też przeniesienie wydatku z roku 2023. 

Autopoprawka nr 37 modernizacja i rozbudowa systemu monitoringu gminnego, zwiększenie 55 233 zł. Wyniki 

głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Anna Ankiewicz 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, 13 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Autopoprawka 37 została przyjęta. 

 

Autopoprawkę nr 38: Suchy Las, przebudowa sali gimnastycznej przy SP nr 1 kwota z roku 2023, która ma przejść 

na 2024 102 000 zł. 

Autopoprawka nr 38 Suchy Las przebudowa sali gimnastycznej przy SP1, zwiększenie 102 tys. zł. Wyniki 

głosowania: ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz 

Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Anna Ankiewicz 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych i jednogłośnie autopoprawka nr 38 została przyjęta 13 głosami. 

 

Autopoprawka nr 39: Suchy Las, budowa centrum profilaktyki przez sport i rekreację, to jest zwiększenie kwoty 

na tym zadaniu o 1 400 000 zł w roku 2024 i jednocześnie, żeby to zadanie zrealizować, które jest w WPF-ie                

w roku 2025 zwiększenie nakładów o kwotę 6 000 000 zł. 
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Autopoprawka nr 39 Suchy Las budowa Centrum profilaktyki przez sport i rekreację. Wyniki głosowania: ZA (10), 

PRZECIW (1), WSTRZYMUJĘ SIĘ (3), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof 

Łączkowski, Maciej Jankowiak, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska 

PRZECIW: Zbigniew Hącia WSTRZYMUJĘ SIĘ: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Michał Przybylski BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 10 głosowało za, 1 głos przeciwny, 3 głosy wstrzymujące.   

Autopoprawka 39 została przyjęta. 

 

Radny Jarosław Dudkiewicz rozumiejąc, że mowa była o Centrum Sztuk Walki zadał pytanie Pani Zastępcy wójta. 

Radny rozumie, że kwoty które się pojawiły wynikają z ukończonego, czy ukończonego w tej chwili projektu 

technicznego tego, które miało do końca roku zyskać pozwolenie na budowę i tam przewidywane są również 

różne inne dodatkowe funkcje? 

Zastępca wójta Ilona Ciok odpowiedziała, że to zadanie jest wielowątkowe, a mianowicie mieści się w nim 

zarówno skatepark jak i budowa Centrum Sztuk Walki. W związku z tym to, co Radni przegłosowali to jest na 

zwiększenie budowy skateparku ponieważ kwota, która wynika po otwarciu przetargu ofert, najniższa niestety 

mieści się w dotychczasowym budżecie. Wykonawca został wezwany do uzupełnienia brakujących informacji. Jest 

tutaj uzasadnione podejrzenie, że niestety nie spełnia on oczekiwań głównie w zakresie jakościowym, więc ta 

kwota jest tylko i wyłącznie zabezpieczeniem skateparku. Natomiast to, co Pani Skarbnik próbowała już jednym 

ciągiem wskazać, to ta druga kwota będzie zabezpieczeniem budowy Centrum Sztuk Walki wynikającym                        

z kosztorysu inwestorskiego. 

Radna Iwona Koźlicka oznajmiła, że wobec powyższych wyjaśnień chciałaby prosić o zmianę w głosowaniu.         

Jest za. 

 

Skarbnik Monika Wojtaszewska poinformowała, że ma jeszcze jedną autopoprawkę, ale zanim do niej dojdzie, to 

chciałaby jeszcze wyjaśnić, że dlatego to zadanie tak zostało nazwane, że ono jest dofinansowane częściowo               

z wpłat za koncesje alkoholowe i tak stworzono nazwę zadania, żeby można to było wpisać do programu 

przeciwdziałania narkomanii i alkoholizmowi, aby można było uzasadnić wydatkowanie tych środków. Oczywiście 

częściowo do tego jest załącznik budżetowy i to zadanie jest częściowo sfinansowane z tychże wpłat, które są 

skumulowane i to już jest ponad 1 000 000 zł. 

 

Autopoprawka nr 40: Złotkowo, budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej                            

i przebudowa odcinka byłej drogi krajowej nr 11. Kwota zwiększenia 2 200 000zł, która by obejmowała 

sygnalizację świetlną plus drogę z płyt. Skarbnik zmieniła kwotę na 1 400 000 zł. 

Wójt Grzegorz Wojtera odniósł się do tej różnicy w 2 200 000 zł na 1 400 000 zł. Po prostu 800 000 zł, które pół 

godziny temu zostało uzgodnione, że przejdzie do budżetu, tego wykonawczego budżetu 2023 zmniejsza 

pierwotnie planowaną w autopoprawce kwotę właśnie z 2 200 000 zł na 1 400 000 zł, bo 800 000 zł będzie do 

realizacji z budżetu 2023. 

Autopoprawka nr 40 Złotkowo budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej                                

i przebudowa odcinka byłej drogi krajowej nr 11, zwiększenie 1 400 000 zł (600616 6050). Wyniki głosowania: ZA 

(5), PRZECIW (8), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Maciej Jankowiak, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia 

PRZECIW: Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Michał 

Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman WSTRZYMUJĘ SIĘ: Jarosław Dudkiewicz BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, 5 głosowało za, 8 głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący. 

Autopoprawka nr 40 nie została przyjęta. 

 

Skarbnik Monika Wojtaszewska poinformowała Radnych, że dzięki temu, że większość autopoprawek została 

przez nich przyjęta i te pozycje znajdowały się również w autopoprawce wieloletniej prognozy finansowej, 

ponieważ dotyczyły zadań wieloletnich, dotyczyły również część zadań, które wygasało z rokiem 2023, należało 

wprowadzić również tak, żeby były widoczne wydatki 2024. Mowa tu o inwestycjach przesuniętych. Jest 

dosłownie kilka uwag, które w związku z głosowaniem autopoprawek należałoby wprowadzić. Skarbnik poprosiła 
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Radnych, żeby teraz kwota na Złotkowo się zgadzała z WPF, który jest na 2023 w związku z tymi przesunięciami 

Polskiego Ładu i tak dalej, że w limicie kierownictwo urzędu będzie wnioskować, bo chciałoby złożyć 

autopoprawkę o te 800 000 zł na rok 2023 (kwota w pozycji 13251 łączne nakłady). Dyskusja toczy się w pozycji 

51, wiersz A czyli plan po zmianach zamiast 14 319, 638 zł nie ma tego zwiększenia 4 800 000 zł na które Radni 

się nie zgodzili w budżecie, w związku z powyższym kwota - łączne nakłady finansowe, wiersz A, powinna być        

23 000 000 zł. Zamiast kwoty 14 319 538,80 zł ma być kwota 9 519 638,80 zł. 

Radny Tomasz Sztolcman zapytał, czy jeżeli Radni nie wprowadzą w tym zadaniu 51 żadnych zmian, to niech 

wykreślą po prostu z tej autopoprawki i nie będzie znajdowało się w autopoprawce, czyli będzie w stanie 

pierwotnym? 

Skarbnik Monika Wojtaszewska poprosiła o wykreślenie pozycji nr 51, czyli wiersz 13.2.51 oraz wykreślenie 

pozycji 1.3.2.88 zakup średniego samochodu pożarniczo-gaśniczego dla OSP Golęczewo, ponieważ to zadanie 

również nie zostało przyjęte w budżecie, więc nie może być w WPF-ie oraz w pozycji 90 ponieważ Radni odrzucili 

autopoprawkę Wójta, a przyjęli wniosek komisji: Osiedle Grzybowe modyfikacja projektu i wykonanie drogi 

rowerowej na ulicy Muchomorowej. Tutaj Radni przegłosowali i przyjęli do budżetu 50 000 zł i 150 000 zł, czyli w 

roku 2024 50 000 zł w roku 2025 150 000 zł. Reszta pozycji pozostaje bez zmian. To jest jedyna autopoprawka do 

WPF-u. 

Radny Tomasz Sztolcman zapytał, czy ulicy Leśnej w WPF nie ma budowy, bo tam też była różnica pomiędzy tą 

propozycją Pana Wójta, ale teraz na szybko jej Radny nie widzi i chyba jej nie ma. Radny chciałby zwrócić uwagę 

jeszcze na dwa punkty, które zostały przez Radę przyjęte i poprosił o próbę ich znalezienia: opracowanie planu 

rozwoju sieci drogowej. Tam już w WPF chyba było dobrze od samego początku. Pani Skarbnik kiwa głową                      

i kolejne: umowy najmu dzierżawy lokali wieloletnie. Rada przyjęła zmniejszenie o 100 000 zł w tym miejscu                

i żeby tą sytuację wyczyścić to chyba też powinni radni to przyjąć. 

Skarbnik Monika Wojtaszewska odpowiedziała twierdząco informując, że tutaj zdjęta była tylko umowa 

dzierżawy gruntu wieloletnia i jeszcze jedna Liczba porządkowa numer w przedsięwzięciach bieżących to 

umniejszenie wydatków o 100 000 zł na dzierżawach lokali. Skarbnik dodała, że ponieważ ta pozycja znajduje się 

w budżecie i w budżecie dokonali Radni tej korekty to obowiązkowo musi być taka sama kwota WPF, więc nie 

muszą Radni tej autopoprawki przegłosowywać tej jednej pozycji. 

Radny Michał Przybylski przypomniał, że Radni przyjęli również 4 pozycje jakieś 2 godziny temu, jeśli chodzi               

o WPF. To jest zrównoważona mobilność miejska w metropolii Poznań. 3 000 000 zł Złotniki, wykonanie projektu 

szkoły podstawowej wraz z uzyskaniem pozwolenia na budowę 150 000 zł. To jest 2025 rok, 2026 rok Złotniki, 

budowa szkoły podstawowej 10 000 000 zł i 2027 Złotniki, budowa szkoły podstawowej 10 000 000 zł. 

Radny Tomasz Sztolcman w związku z tym, że o autopoprawce do WPF nie było okazji do tej pory dyskutować, to 

zapytał o wszystkie rzeczy z pozycji 37 Złotniki 3. Jest zwiększenie o 1 030 000 zł ponieważ 200 000 zł było 

zwiększone w listopadzie i czy ono zostało tu uzgodnione? W budżecie zmienione zostało o 1 380 000 zł.                  

Jest 1 030 000 zł. 

Skarbnik Monika Wojtaszewska przypomniała, że tak jak mówiła i tak ostateczna weryfikacja WPF-u będzie w 

porównaniu z budżetem, który teraz trzeba te wszystkie autopoprawki powprowadzać i te kwoty na rok 2024 

muszą być zbieżne z tymi, które są w WPF-ie. Także będzie tu kwota 1 380 000 zł. 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem autopoprawki do WPF-u. 

 

Autopoprawka. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu nad prowadzeniem autopoprawki do WPF-u na rok 2024-2042 udział wzięło 14 radnych,                      

14 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2024-2042. (05:21:36*) 
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Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2024-2042. 

Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Suchy Las 

na lata 2024-2042 udział wzięło 14 radnych i jednogłośnie wszyscy radni głosowali za przyjęciem.  

Uchwała nr LXV/764/23 została przyjęta. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024. (05:23:04*) 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024. Wyniki głosowania: ZA (14), PRZECIW (0), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Iwona Koźlicka, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, 

Joanna Radzięda, Krzysztof Łączkowski, Maciej Jankowiak, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert 

Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu nad uchwałą w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024 udział wzięło 14 radnych,                                   

14 głosowało za.  

Uchwała nr LXV/765/23 została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak oznajmił, że Rada Gminy uchwaliła budżet na rok 2024 i w tym miejscu 

pogratulował wszystkim za ciężką pracę, przede wszystkim za czas poświęcony nad przygotowaniem budżetu, nad 

tym wszystkim, co wokół tego się działo, zarówno pracownikom jak i radnym. 

 

PRZERWA (05:24:44*) 

 

Ad. 14.  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. (05:36:10*) 

 

Skarbnik Monika Wojtaszewska poinformowała Radnych, że otrzymała w zeszłym tygodniu od referatu zamówień 

publicznych i środków zewnętrznych informację oraz projekty uchwał w sprawie zmian kwot pożyczek, które 

gmina miała w planie zaciągnąć w roku 2023 zaistniała również konieczność podjęcia zmiany uchwały budżetowej 

w zakresie przychodów, czyli tych kwot kredytów, pożyczek, obligacji, w tym przypadku pożyczek. To jest pierwszy 

przyczynek do tego, że uchwała budżetowa powinna zostać zmieniona, żeby zachować zgodność w dokumentach. 

Na sesji listopadowej zmienione zostały najpopularniejsze zadanie budżetowe, czyli Złotkowo i przeniesiono na 

rok obecny kwotę 4 655 000 zł. Powinny być te środki przesunięte, czyli zdjęte w tym roku z paragrafu 6370,               

a zostały zdjęte z tego podstawowego 6050. To jest też taka kolejna konieczność zmiany i co za tym idzie, zmienia 

się załącznik dotyczący zadań inwestycyjnych, które są dofinansowywane w roku 2023 z Rządowego Funduszu 

Polski Ład i w tej chwili będzie to kwota po tej zmianie z kwoty 6 517 000 zł kwota 1 862 000 zł. Dotyczy to 

Sucholeskiej Łąki, na którą został złożony już wniosek o płatność. Te środki mają być w oknie płatniczym 26 grudnia 

przelane na rachunek gminy i będzie to również korekta tego załącznika. Tutaj zachowana będzie zgodność planu 

dochodów i wydatków z Rządowego Funduszu Polski Ład. Tę różnicę, która powstanie w budżecie, bo jeszcze 

zmian kwot pożyczek tutaj Radni nie głosowali. Ta korekta zostanie pokryta wolnymi środkami i również zmieni 

się w treści normatywnej uchwały zmieni się również sposób finansowania deficytu, on oczywiście w dniu sesji 

nie ulegnie zmianie, natomiast źródła pokrycia deficytu ulegną zmianie i tak, wolne środki to będzie                      

kwota 35 689 379,47 zł. Przychody z tak zwanych środków znaczonych w kwocie 3 581 831,11 zł. To są środki, 

które stanowią skumulowane tak zwane korkowego, czyli wpłat za koncesje alkoholowe, skumulowane dlatego, 

że są to środki znaczone i nie mogą zostać przeznaczone na inny cel. W związku z powyższym po każdym roku 

różnica między dochodami, a wydatkami na program przeciwdziałania AA zostaje przenoszona na kolejny rok, jak 

również środki też skumulowane z wpłat za składowanie na wysypisku odpadów komunalnych.                                 

Kwota ostatnie 48 786,81 zł to są środki, które pozostały na koncie środków unijnych też niewykorzystanych, które 

będą w kolejnych latach albo zwracane albo będą mogły zostać wykorzystane. Skarbnik jeszcze w imieniu Pana 

Wójta zgłosiła jedną autopoprawkę do zadania budżetowego Złotkowa budowa pełnego uzbrojenia wraz                      
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z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa odcinka byłej drogi krajowej nr 11 o kwotę 800 000 zł.                

Dział 600, rozdział 616, paragraf 6050. 

Radny Michał Przybylski oznajmił, że nie wie który raz przyjdzie głosować dzisiaj to samo, czyli zwiększenie 

środków w rozmaitych formach i z rozmaitym uzasadnieniem na Złotkowo, czyli najpopularniejsza dzisiaj pozycję 

budżetową, jak słusznie zauważyła Pani Skarbnik, to jest on oczywiście przeciwny. Radny uważa, że powinno to 

się odbyć w normalnym trybie. To gigantyczna kwota 800 000 zł. Trzeba przedstawić wiarygodne uzasadnienie na 

co te pieniądze mają być zagospodarowane, czy też na światła, czy na zwiększenie zakresu, czy na jakieś inne 

kwestie. Trzeba o tym podyskutować, przedyskutować tą sprawę i ewentualnie podjąć jakąś decyzję. Sytuacja jest 

taka, stan faktycznie jest taki. Radny przypomniał, że Wójt ma 23 000 000 zł, które uchwaliła Rada. To jest kwota 

wystarczająca na to zadanie zgodnie z umową, która została podpisana. Nie ma żadnych powodów, żeby 

wstrzymywać prace, nie realizować, kombinować, przesuwać i tak dalej. Nie ma żadnego problemu, żeby tę 

inwestycję realizować w zakresie w którym rozstrzygnięte zostało to poprzez przetarg.  

Autopoprawka - Złotkowo budowa pełnego uzbrojenie wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 

odcinka byłej drogi nr 11, zwiększenie 800 000 zł. Wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (6), WSTRZYMUJĘ SIĘ (2), 

BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY (1) Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska, 

Zbigniew Hącia PRZECIW: Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof 

Łączkowski, Michał Przybylski WSTRZYMUJĘ SIĘ: Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman BRAK GŁOSU: Iwona 

Koźlicka, Maciej Jankowiak NIEOBECNY: Marian Bajer 

W trakcie głosowania udział wzięło 12 radnych, 4 głosy za, 6 głosów przeciwnych, 2 głosy wstrzymujące. 

Autopoprawka nie została przyjęta. 

 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania: ZA (12), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, 12 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

Uchwała nr LXV/766/23 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 15. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2023-

2041. (05:46:31*) 

 

Skarbnik Monika Wojtaszewska w imieniu Wójta zawnioskowała o wycofanie projektu uchwały spod obrad.   

Radny Michał Przybylski zapytał czy nie zostanie popełniony po raz drugi ten sam błąd? Podobnie było na 

listopadowej sesji, że tam zmieniona została uchwała budżetowa w zakresie, w którym zrobiono to dzisiaj                      

i w klasyfikacji budżetowej, w której zrobiono to dzisiaj nie uchwalając, nie wprowadzając zmian w WPF-ie. Radny 

nie bardzo rozumie sens takiego działania, 

Mecenas Henryk Kuligowski poinformował radnych, że wynika to z par. 15 pkt 8 statutu poza kolejnością 

prowadzący udziela głosów, w celu zgłoszenia wniosków dotyczących między innymi wycofania projektu lub 

wniosku przez osobę, która wniosła projekt uchwały do porządku obrad. O wniosku tym, rozstrzyga się oprócz 

tego właśnie wniosku, rozstrzyga się po wysłuchaniu wnioskodawcy i głosowaniu. Natomiast ten wniosek jest 

wyłączony z głosowania, ten wniosek o wycofanie z porządku obrad nie podlega głosowaniu. Oczywiście jeśli 

zgłasza go autor  i wniósł do porządku obrad. 

W związku z powyższym Przewodniczący rady Radosław Banaszak wycofał punkt z porządku sesji. 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023. (05:50:52*) 

 

Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że Komisja Budżetu jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023. 

Wyniki głosowania: ZA (12), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY (1)  
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Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, 12 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała nr LXV/767/23 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP 

oraz kandydata na strażaka ratownika OSP z terenu gminy Suchy Las, który uczestniczył w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleń lub ćwiczeniu oraz wykonywanie innych zadań. (05:52:16*) 

 

Zastępca wójta Ilona Ciok poinformowała radnych, że chciałaby nieco rozszerzyć w formie ustnej uzasadnienie, 

które było dość lakonicznie napisane i może nie do końca zrozumiałe dla wszystkich. Gmina co dwa lata jest 

zobligowana do tego, żeby uchwalać stawki i termin jeszcze może by nie minął, gdyby nie fakt, że nastąpiły w 

międzyczasie znowu zmiany w ustawie, które z jednej strony rozszerzają definicję, czy doprecyzowują kto to jest 

strażak, kto to jest kandydat, rozszerzają też zakres możliwości ekwiwalentu, stąd pojawił się taki dodatkowy trzeci 

podpunkt nie tylko dla działań ratowniczych i dla szkoleń, ale również dla zabezpieczenia obszarów. Merytoryka, 

czyli określenie kwot nie uległo zmianie i to w uzasadnieniu jest wskazane jako 1,75. Są dwa elementy: co dwa 

lata trzeba uchwalić oraz jest rozszerzenie zarówno nazewnictwa jak i merytoryki tych możliwych ekwiwalentów. 

Radna Joanna Radzięda poinformowała radnych, że porównała stawki ekwiwalentu w powiecie poznańskim.        

Są gminy, które już teraz mają stawkę wyższą niż w gminie Suchy Las. Pozostałe gminy mają uchwały z przełomu 

2021-2022 także są jeszcze przed uchwaleniem nowej uchwały. Radna zaproponowała zwiększenie ekwiwalentu 

z 25 zł do 30 zł w par. 1 pkt 1. w działaniu ratowniczym lub akcji ratowniczej w wysokości 30 zł. I tak samo w par. 

4 pkt 2. wysokość ekwiwalentu wymienionego w ust. 1 ustala się na kwotę 30 zł. 

Wniosek formalny o zmianę w par. 1 pkt 1 w działaniu ratowniczym lub akcji ratowniczej kwoty z wysokości 25 zł 

do kwoty 30 zł. 

 

Wniosek radnej J. Radziędy - zmiana kwoty w działaniu ratowniczym lub akcji ratowniczej z kwoty 25 zł na 30 zł. 

Wyniki głosowania: ZA (12), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, 12 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

Kwota została zmieniona na kwotę 30 zł. 

 

Wniosek formalny o zmianę w par. 4 w pkt 2 wysokość ekwiwalentu wymienionego w ust. 1 ustala się na kwotę, 

dotychczas była kwota 25 zł – zmiana na kwotę 30 zł. 

Wniosek radnej J. Radziędy zmiana w paragrafie 4 w pkt 2 z kwoty 25 zł na 30 zł. Wyniki głosowania: ZA (12), 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak 

NIEOBECNY: Marian Bajer W głosowaniu udział wzięło 12 radnych i 12 głosowało za. 

Jednogłośnie kwota została zmieniona na kwotę 30 zł. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP oraz 

kandydata na strażaka ratownika OSP z terenu gminy Suchy Las, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu oraz za wykonywanie innych zadań. Wyniki głosowania: ZA (12), PRZECIW 

(0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 
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Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, 12 głosowało za.  

Uchwała nr LXV/768/23 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części gruntu nr 853/11,             

nr 853/36 oraz nr 853/37 w Suchym Lesie. (05:59:49*) 

 

Radna Joanna Pągowska poinformowała, że Komisja Budżetu pozytywnie i jednomyślnie zaopiniowała ten 

projekt uchwały.  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działek gruntu nr 853/11,                   

nr 853/36 oraz nr 853/37 w Suchym Lesie. Wyniki głosowania: ZA (12), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK 

GŁOSU (2), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak 

NIEOBECNY: Marian Bajer. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 12 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących.  

Uchwała nr LXV/769/23 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 19. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pod 

nazwą budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Złotniki, gmina Suchy Las. (06:01:06*) 

 

Skarbnik Monika Wojtaszewska poinformowała, że teraz jest też do ostatniej chwili tutaj czekali pracownicy          

do rozliczenia pożyczki, żeby ustalić ostateczną kwotę wydatków kwalifikowanych i wpisać taką kwotę już 

konkretną pod rozliczenie, a wynika to właśnie z kwalifikowalności kosztów, które się bierze pod uwagę                      

do rozliczenia, które Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska akceptuje i też z korzystniejszej ceny za wykonane 

prace. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Budowa kanalizacji sanitarnej w m. Złotniki, gmina Suchy Las”. Wyniki głosowania: ZA (12), PRZECIW (0), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, 12 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała nr LXV/770/23 została jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad. 20. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Budowa przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las” w ramach zadania 

budżetowego pn.: „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej polegającej na wykonaniu przyłączy kanalizacyjnych 

umożliwiających zainteresowanym podmiotom gospodarczym podłączenie ich nieruchomości do istniejącej 

sieci kanalizacyjnej”. (06:03:39*) 

 

Skarbnik Monika Wojtaszewska poinformowała radnych, że to jest pierwsza zmiana uchwały w sprawie 

zaciągnięcia tej pożyczki. Tutaj jest podobna sytuacja. Wojewódzki Fundusz po otrzymaniu harmonogramu prac 

po prostu uznał, że w tym roku wypłaci niższą transzę niż była planowana po zaakceptowaniu też wszystkich 

wydatków, które są kwalifikowane.  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Budowa przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las” w ramach zadania 

budżetowego pn.: „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej polegającej na wykonaniu przyłączy kanalizacyjnych 

umożliwiających zainteresowanym podmiotom gospodarczym podłączenie ich nieruchomości do istniejącej sieci 

kanalizacyjnej”. Wyniki głosowania: ZA (11), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (3), NIEOBECNY (1)  
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Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof 

Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, 

Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu nad uchwałą udział wzięło 11 radnych. 11 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

Uchwała nr LXV/771/23 została jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad. 21. Oświadczenie w sprawie postanowienia o podziale gminy Suchy Las na okręgi wyborcze z dnia 8 grudnia 

2023 r. (06:05:37*) 

 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak odczytał treść oświadczenia: 

„W związku z opublikowaniem w dniu 8 grudnia 2023 roku postanowieniem Komisarza Wyborczego w sprawie 

podziału gminy Suchy Las na okręgi wyborcze, Rada Gminy Suchy Las wyraża zaniepokojenie sposobem publikacji, 

jak również treścią postanowienia. Postanowienie dotyczące gminy Suchy Las zostało opublikowane w Biuletynie 

Informacji Publicznej w piątek o godz. 15.34, a pismo w przedmiotowej sprawie wpłynęło do sucholeskiego 

Urzędu Gminy o godzinie 15.19. Tak więc na przeprowadzenie koniecznych czynności odwoławczych Rada Gminy 

miała jeden dzień roboczy. Publikacja tak istotnego postanowienia jakim jest decyzja o podziale gminy na okręgi 

wyborcze, biorąc w szczególności pod uwagę krótki termin zaskarżenia postanowienia podważa zaufanie 

obywatela do władzy publicznej i faktycznie ogranicza jego prawa publiczne. Warto też podkreślić, że w niniejszym 

postanowieniu, bez konsultacji z lokalną społecznością, utworzono nowy okręg wyborczy nr 12 z pominięciem 

zasady graniczenia ze sobą dwóch jednostek pomocniczych wchodzących w skład nowego okręgu. Przyczyną 

zmian była utrata tzw. normy przedstawicielskiej w przedmiotowym okręgu. Zwiększenie ilości wyborców                  

w okręgu 12 można było jednak osiągnąć dokonując niewielkich zmian polegających na przesunięciu granicy 

okręgu nr 12 o kilka ulic, nie ingerując istotnie w dotychczasową strukturę okręgów 12 i 13. Rada Gminy Suchy 

Las uważa zatem, że Komisarz Wyborczy w Poznaniu wydając postanowienie ograniczył mieszkańcom realną 

możliwość złożenia skargi do Naczelnego Sądu Administracyjnego, nie wykazał się należytą starannością 

dokonując zmiany w podziale gminy na okręgi wyborcze oraz doprowadził do powstania okręgu niezgodnego            

z wytycznymi Państwowej Komisji Wyborczej.” 

Radny Zbigniew Hącia oznajmił, że decyzja komisarza wyborczego graniczy z idiotyzmem urzędniczym, bo jak 

można łączyć dwie miejscowości, które są od siebie odległe. Interesy ich i sprawy, które ich dotyczą są różne,            

a ten sam radny by musiał się tym zajmować, to na dobrą sprawę Chludowo powinno być wspólnie ze Złotkowem. 

Radny uważa, że trzeba to protestować i nie pozwolić na to, żeby zza biurka pewne rzeczy, które dotyczą 

mieszkańców, dotyczą miejscowości, były załatwiane na niekorzyść mieszkańców. 

Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Suchy Las w sprawie postanowienia o podziale gminy Suchy Las na okręgi 

wyborcze z dnia 8 grudnia 2023 r. Wyniki głosowania: ZA (9), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (2), BRAK GŁOSU (3), 

NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof 

Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Tomasz Sztolcman, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: Robert Rozwadowski, Wiesława Prycińska BRAK GŁOSU: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu nad przyjęciem oświadczenia Rady Gminy udział wzięło 11 radnych, 9 głosowało za, 0 głosów 

przeciwnych, 2 głosy wstrzymujące.  

Oświadczenie Rady Gminy zostało przyjęte. 

 

Ad. 22. Zatwierdzenie planu pracy komisji stałych Rady Gminy Suchy Las na rok 2024. (06:11:35*) 

 

• Plan pracy Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

 

Radna Joanna Pągowska przedstawiła plan pracy komisji informując, że jak przez ostatnie 5 lat komisja co miesiąc 

będzie zajmować się opiniowaniem projektów uchwał przed każdą kolejną sesją Rady Gminy. Będą procedowane 

wszystkie miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego. Radna wyraziła nadzieję, że w przyszłym roku rada 

gminy zajmie się bardziej już ich uchwalaniem, niż tylko wszczynaniem procedur miejscowych planów 
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zagospodarowania przestrzennego. Podsumowane będą prace planistyczne, realizacja zadań inwestycyjnych, 

które miały miejsce w 2023 roku. Przyjęta zostanie informacja o wykonaniu budżetu za pierwsze półrocze. Pani 

Skarbnik poproszona zostanie o informacje związane z kredytami, obligacjami, pożyczkami, wolnymi środkami         

i wszystkim innym, co dotyczy spraw bieżących i ostatni kwartał, czyli przygotowywania stawek podatku na kolejny 

rok budżetowy, omówienie, zatwierdzenie planu pracy Komisji Budżetowej oraz przyjmowanie kolejnych 

wniosków do budżetu na rok 2025. W roku 2023 komisja odbyła ponad 20 spotkań. 

Zatwierdzenie planu pracy Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego na rok 2024. Wyniki głosowania: 

ZA (11), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (3), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak, Zbigniew Hącia 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu nad przyjęciem i zatwierdzeniem planu pracy Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

na rok 2024 udział wzięło 11 radnych.  

Jednogłośnie głosowanoza przyjęciem planu pracy. 

• Plan pracy Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych. 

Radny Jarosław Dudkiewicz poinformował radnych, że plan pracy komisji został przygotowany tak naprawdę          

w oparciu o sytuację i problematykę, która była rozważana w poprzednim roku, a nawet latach. Generalnie plan 

jest skupiony nad takimi zagadnieniami jak równolegle toczone działania wokół poprawy sytuacji funkcjonowania 

Straży Gminnej, Komendy Policji po zmianach personalnych, również kwestie ochrony środowiska i spraw szeroko 

rozumianych, komunalnych. To zostało rozłożone na cały rok z założeniem, że rzeczywiście pewne elementy będą 

podlegały modyfikacji. To zostało przedyskutowane z członkami komisji i ten plan rozpisany został na 4 kwartały 

zakładając, że statystycznie, prawdopodobnie będzie trzeba prognozę realizować mając 2 posiedzenia 

miesięcznie.  

Zatwierdzenie planu pracy Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych na rok 2024. 

Wyniki głosowania: ZA (11), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (3), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak, Zbigniew Hącia 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych i wszyscy jednogłośnie przyjęli plan pracy Komisji Porządku Publicznego. 

• Plan Pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Radna Joanna Radzięda oznajmiła, że Komisja Oświaty zgodnie ze swoją właściwością w przyszłym roku ponownie 

spotka się z dyrektorami gminnych szkół, przedszkoli, z dyrektorami jednostek pomocniczych urzędu. 

Zatwierdzenie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych na rok 2024. Wyniki głosowania: 

ZA (11), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (3), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak, Zbigniew Hącia 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 11 głosowało za. 

Jednogłośnie plan pracy Komisji Oświaty Kultury, Sportu i Spraw Społecznych na rok 2024 został przyjęty. 

• Plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 

Radny Michał Przybylski poinformował, że członkowie komisji opracowali plan Komisji Rewizyjnej                                   

w następującym kształcie: podzielony został on na 4 kwartały. Kwartał pierwszy, kontrola wybranych obszarów 

działania gminnej spółki LARG. To będzie kontynuacja prac z czwartego kwartału 2023 roku. Dalej, kontrola 

finansowa w zakresie powierzeń gminnej spółce LARG w roku 2023. Drugi kwartał, analiza sprawozdania                       

z wykonania budżetu za rok 2023. Prace związane z absolutorium dla Wójta, przygotowanie opinii o wykonaniu 

budżetu oraz wniosku o udzielenie lub nie udzielenie absolutorium. Trzeci kwartał, kontrola wybranej inwestycji 

kubaturowej oraz konsola referatu NPP, wybrane zagadnienia. Czwarty kwartał, opiniowanie projektu budżetu          

i formułowanie wniosków do budżetu na 2025 rok. 

Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. Wyniki głosowania: ZA (12), PRZECIW (0), 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY (1)  
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Lista imienna ZA: Anna Ankiewicz, Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 

Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława 

Prycińska, Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, 12 głosowało za jednogłośnie. Plan pracy Komisji Rewizyjnej został 

przyjęty. 

• Plan pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Radny Krzysztof Łączkowski poinformował radnych, że Komisja nie może planować planu pracy, ale rozpatruje 

skargi, wnioski i petycje zgodnie z wpływającymi do Rady Gminy. 

Zatwierdzenie planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na rok 2024. Wyniki głosowania: ZA (11), PRZECIW 

(0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY (1)  

Lista imienna ZA: Grzegorz Słowiński, Jarosław Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Krzysztof 

Łączkowski, Michał Przybylski, Radosław Banaszak, Robert Rozwadowski, Tomasz Sztolcman, Wiesława Prycińska, 

Zbigniew Hącia PRZECIW: WSTRZYMUJĘ SIĘ: Anna Ankiewicz BRAK GŁOSU: Iwona Koźlicka, Maciej Jankowiak 

NIEOBECNY: Marian Bajer 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, 11 głosowało za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący.  

Plan pracy również Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został przyjęty. 

 

Ad. 23. Informacje:  

 

• Wójta Gminy (06:21:03*): 

 

Wójt Grzegorz Wojtera rozpoczął od informacji w sprawie, która była poruszana i dopytywana wcześniej.                 

Na 15 stycznia zaproszono zespół z Uniwersytetu Przyrodniczego i samego prowadzącego ten zespół Pana 

profesora Kulesza na spotkanie z mieszkańcami w Domu Osiedlowym. Wyznaczono ten termin z urzędu jako 

zleceniodawca tej dokumentacji, więc oficjalnie zostanie wysłane pismo. Jak tylko urząd dostanie potwierdzenie 

jaki skład, kto będzie i czy ten termin, który urząd wyznaczył odpowiada również drugiej stronie. Może jakaś 

korekta się pojawi. Przy okazji mowy o Domu Osiedlowym w Biedrusku i w związku z zapytaniami, bo takie pytania 

się pojawiły dotyczącymi formy i zasad funkcjonowania Domu Osiedlowego w Biedrusku w przyszłości, wójt 

poinformował, że żadne decyzje, które dotyczyły jakichkolwiek zmian w 2024 roku nie zostały podjęte. Informacje 

o tym, że coś się zmieni, dużo się zmieni, nie wiadomo co się zmieni. Te wszystkie informacje są zdecydowanie 

przedwczesne. Urząd myśli aby polepszyć czy zwiększyć ofertę, która mogłaby być realizowana w Domu 

Osiedlowym w Biedrusku. Jak tylko decyzje zostaną podjęte, to oczywiście Radnym zostanie to przekazane.              

W nawiązaniu do pytania, propozycji z ostatniej sesji Pana Przewodniczącego w sprawie okresowych sprawozdań 

w sprawie procedur, tak zwanych procedur WZ-kowych Wójt powiedział, że nie ma ani trybu, ani przepisów, które 

regulowałyby tego rodzaju nadzór. Nie zmienia to faktu, że zarówno komisja, jak i każdy radny w ramach 

wykonywania mandatu taką informację może otrzymać. Taki nadzór indywidualny w przypadku radnego może 

być przeprowadzony. Wójt nie widzi też problemów, żeby okresowo udzielać informacji na temat wydanych 

decyzji w sprawie warunków zabudowy, bo trzeba pamiętać, że od wszczęcia postępowania ta procedura jest 

często bardzo złożona, zahaczająca o dodatkową procedurę w sprawie wydania decyzji środowiskowej, w sprawie 

raportu, z zakresu takiego raportu, decyzji, opinii, które się uzyskuje dla samej decyzji nakładającej obowiązek 

wykonania raportu środowiskowego. 

Zastępca wójta Ilona Ciok przekazała informacje dotyczące różnych referatów. Referat komunalny: w zakresie 

sygnalizacji świetnej na przejściach dla pieszych w Zielątkowie starostwo otrzymało od urzędu uzupełnienie 

raportu z audytami, o które urząd wnioskował. W miejscowości Golęczewo na ulicy Malinowej, Czereśniowej              

i Kwiatowej skończyła się budowa progów zwalniających. Również sugerowane przejście przy ulicy Malinowej           

w Suchym Lesie zostało zrealizowane. Ostatnio padła informacja o opóźnieniach związanych z robotami układania 

płyt drogowych na ulicy Stromej w Suchym Lesie. Pogoda pozwoliła na powrót do prac i one kończą się lub za 

chwilę się skończą. W związku z tym opóźnieniem rusza również równanie dróg polnych, głównie Golęczewo, 

Zielątkowo i Chludowo, a na miejscu została ulica Nektarowa. Kontynuowane są remonty nawierzchni z kostki na 

Osiedlu Grzybowym, obniżone krawężniki i zapadnięcia. Ostatnio padła też informacja, że gmina otrzymała 

dofinansowanie na modernizację oświetlenia na terenie gminy Suchy Las w 2024 roku. W tej chwili gmina czeka 

na promesę i przymierza się do ogłoszenia konkursu. W piątek 15 grudnia nastąpiło otwarcie ofert na konserwację 
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oświetlenia na terenie gminy Suchy Las i w tej chwili gmina jest w procesie sprawdzania tych ofert. Zakończono 

prace nad parkiem Sucholeska Łąka. Park został otwarty. Kończą się też prace nad parkiem przy ulicy Nizinnej         

w Suchym Lesie. Nastąpiło otwarcie ofert na budowę skateparku. Nie ma jeszcze ostatecznego potwierdzenia 

możliwości odrzucenia najniższej kwoty, prowadzona jest analiza. Jeśli chodzi o referat ochrony środowiska,             

to referat prowadzi kontrolę nieruchomości, które są wyposażone w zbiornik bezodpływowy lub przydomową 

oczyszczalnię ścieków. Wynika to z przepisów, jakie są na gminę nałożone i z obowiązków. Od marca 2023 roku 

zostało wysłanych 417 wezwań w wyżej wymienionej sprawie do właścicieli nieruchomości. To są takie 

nieruchomości, które są położone przy sieci kanalizacji sanitarnej, a do których właściciele nie mają możliwości 

podłączenia się do tejże sieci kanalizacyjnej. Łącznie kontroli odbyło się 208, a 105 nieruchomości zostało 

podłączonych do sieci kanalizacyjnej w czasie kontrolnym. Te 105 nieruchomości nie było kontrolowane w związku 

z tym, bo często jest tak, że urząd wysyła zawiadomienia o chęci rozpoczęcia kontroli i nagle już wszystko się 

okazuje być załatwione. Do pozostałych, czyli do 104 właścicieli, którzy nie stawili się do urzędu, zostanie                     

w nowym roku wysłana Straż Gminna jako kolejny etap w celu przeprowadzenia kontroli w terenie, czyli 

weryfikacji czy rzeczywiście te ścieki nie są przypadkiem opróżnione w sposób niewłaściwy. Z informacji od 

Aquanetu od pierwszego do trzeciego kwartału tego roku zostało podłączone do sieci kanalizacji sanitarnej 232 

nieruchomości, w tym 105 wskutek działań podjętych przez Referat Ochrony Środowiska. Zostały rozprowadzone 

ulotki. Jedna związana z harmonogramem wywozu odpadów na rok 2024, a druga ulotka bardzo skrótowa, 

informacyjna pozwalająca na to, żeby potencjalnie problem związany z uchwałą antysmogową, czy programem 

czyste powietrze, zasadami usuwania drzew, obowiązku właścicieli nieruchomości wyposażonych w szamba                

i oczyszczalnie przydomowe, czy gospodarka odpadami, żeby w razie czego można było do tego zajrzeć. Są też 

podane namiary, gdzie można więcej informacji uzyskać. W 2023 roku nałożone zostały opłaty podwyższone          

23 decyzjami. Podwyższone w związku z nieprawidłową segregacją śmieci w gminie Suchy Las na kwotę ponad 

100 000 zł. Jeśli chodzi o przetargi, to skatepark: były 3 oferty, najniższa na 2 700 000 zł niecałe, najwyższa na 

prawie 5 000 000 zł. Suchy Las, Kręta, Łąkowa. Podpisanie umowy jest na 20 grudnia z firmą Bud-An z gwarancją 

na 60 miesięcy. Usługi pocztowe, wybrano ofertę Poczty Polskiej na następny rok kalendarzowy. Bezpieczne 

przejścia. Dokumentacja projektowa na ulicę Szkolną w Suchym Lesie. Przetarg został ogłoszony, planowane 

otwarcie na 21 grudnia, czyli dopiero w przerwie między świętami a nowym rokiem będzie można analizę 

przeprowadzić. Rozwój i integracja systemów teleinformatycznych w trakcie negocjacji, czyli rekord, zakupy 

systemów EZD też w trakcie negocjacji. Dowóz dzieci do szkół, formuła in-house ZKP, w toku negocjacji.                       

Na 19 grudnia przewidziane i konserwacja oświetlenia drogowego po otwarciu ofert z 15 grudnia. Jest dwóch 

potencjalnych wykonawców PPHU Ragama z Rogoźna i PNP z Poznania. Będzie dopiero analiza tych ofert. 

Zamknięty został projekt budowlano-wykonawczy szkoły w Biedrusku. W zeszłym tygodniu urząd otrzymał 

dokumentację projektową. Podobnie jest z Centrum Sztuk Walki. To już jest dokumentacja po poprawkach. 

Rozbudowa SP1. Tutaj wykonawca ma termin umowny do 24 stycznia, więc część uwag już też została przekazana. 

Część instalacyjna jeszcze jest w trakcie kontroli, czy weryfikacji. Na bieżąco wykonywana jest ulica Jagodowa             

i Śnieżna. 

 

• Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. (06:35:19*) 

 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak poinformowała o następującej korespondencji: 

- Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu. Opinia o możliwości sfinansowania deficytu budżetu gminy Suchy 

Las w roku 2024. Opinia jest pozytywna do wglądu w Biurze Rady.  

- Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu, kolejna opinia: wyrażenie opinii o projekcie wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Suchy Las na lata 2024-2042. Opinia pozytywna, z uwagą zawartą w punkcie 2. Do zapoznania 

się w Biurze Rady.  

- Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu, kolejna opinia dotycząca wyrażenia opinii o projekcie budżetu 

gminy Suchy Las na rok 2024. Opinia pozytywna z uwagą zawartą w punkcie 1.1, 2.18 i 3.1. Do zapoznania się        

w Biurze Rady.  

- pismo od Wojewody Wielkopolskiego, przekazanie egzemplarza zarządzenia w sprawie ustalenia liczby radnych. 

Jest to zarządzenie nr 621 z dnia 28 listopada 2023 roku, gdzie zapis jest, że liczba radnych wybieranych do Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego w wyborach w 2024 roku wynosi 39. Jeżeli chodzi o gminę Suchy Las, w powiecie 

poznańskim jest to liczba radnych 15. 
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- pismo od Pana Wójta dotyczy petycji stowarzyszenia na rzecz promocji przedsiębiorców w Złotnikach. To pismo 

zostało do Radnych przesłane. 

- zaproszenie skierowane przez Zarząd Osiedla Suchy Las na 105 rocznicę wybuchu zwycięskiego Powstania 

Wielkopolskiego. 27 grudnia o godzinie 18.00 ulica Szkolna 13. 

- zaproszenie: Zespół Wokalno-Teatralny Chludowska Mazelonka uprzejmie zaprasza na spektakl teatralny „My 

Wielkopolanie” związany z uczczeniem 105 rocznicy wybuchu zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego. 

-  zaproszenie związane z 105 rocznicą wybuchu Powstania Wielkopolskiego. Zaprasza Marszałek Województwa 

Wielkopolskiego, Pan Marek Woźniak. Główne uroczystości w Poznaniu 27 grudnia 2023 roku rozpoczynają się      

o godzinie 11.30 przy pomniku generała Stanisława Maczka. 

 

• Informacje Przewodniczących Komisji Rady (06:35:17*) 

 

Radna Joanna Pągowska poinformowała Radnych, że Komisja Budżetu obradowała trzykrotnie. 4 i 6 grudnia 

kończono procedowanie projektu budżetu. Ostatnia komisja wtorkowa była komisją opiniującą projekty uchwał 

na obecną sesję. Bardzo dziękuję. 

Radna Joanna Radzięda poinformowała Radnych, że Komisja Oświaty w grudniu nie obradowała. 

Radny Jarosław Dudkiewicz poinformował Radnych, że Komisja Porządku od ostatniej sesji obradowała raz                 

i zajęła się tematyką zgłaszanych bezpośrednio do komisji problemów nasadzeń na Osiedlu Jesionowym                     

w Biedrusku oraz kwestią organizacji ruchu, szczególnie Złotniki Osiedle i tam pojawiającymi się różnego rodzaju 

incydentami, które wymagały interwencji policyjnej. 

Radny Krzysztof Łączkowski poinformował Radnych, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji od ostatniego 

posiedzenia Rady nie obradowała.  

Radny Michał Przybylski poinformował Radnych, że podczas upływającego miesiąca członkowie Komisji 

Rewizyjnej spotkali się celem przedyskutowania dalszych działań związanych z bieżącymi kontrolami. 

 

• Informacje Radnych Powiatowych (06:41:53*) 

 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak oznajmił, że pozwolił sobie zaprosić na sesję radnego powiatowego 

Pana Jerzego Świerkowskiego. Niestety w dniu dzisiejszym w trakcie sesji dzwonił, że ze względów prywatnych nie 

może uczestniczyć w spotkaniu. Pan Radny zobligował się, że przygotuje zestawienie wszystkich przedsięwzięć, 

które będą realizowane i wynikają z budżetu powiatowego na rok 2024. 

 

Ad. 24. Interpelacje i zapytania Radnych. (06:42:34*) 

 

Brak interpelacji i zapytań Radnych.  

 

Ad. 25. Wolne głosy i wnioski. (06:42:40*) 

 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak zapytał Wójta o dzierżawę parkingu w Biedrusku są dwa zapisy,                 

że właściciel tego terenu zmieni oświetlenie starego typu na nowe do końca grudnia tego roku, a nic się nie 

zadziało. Drugi zapis jest odnośnie monitoringu tego parkingu po stronie gminy. W tym temacie też się nic nie 

zadziało. 

Wójt Grzegorz Wojtera odpowiedział, że sprawdzi dokładnie jak wygląda sprawa wymiany oświetlenia, montażu 

nowych opraw, bo do tej pory nie było z tym podmiotem żadnych kłopotów i to, co było uzgodnione było 

realizowane. Wójt przypomniał, że kwestie kamer, kwestia monitoringu jest po stronie gminy. 

Radny Zbigniew Hącia zapytał co dalej z Łagiewnicką, kiedy płyty będą położone? Parking przy kościele na ulicy 

Kościelnej, jeżeli teraz prace nie ruszą i dzikie drzewa rosnące tam nie zostaną wycięte, to potem w okresie 

wiosennym będziemy mieli problem z różnymi innymi sytuacjami, które będą hamowały, a tam ulicą trudno 

czasami przejechać i koniecznie ten parking trzeba ruszyć. Kwestia przystanków. W Chludowie część przystanków 

została, zadaszenia przystanków zlikwidowane i ludzie na przykład przy dworcu na przystanku, jeżeli przyjadą 

pociągiem i chcieliby zaczekać za autobusem, to pod gołym niebem, bo niestety nie ma tam możliwości,                     

bo przystanek został jako taki zlikwidowany. 3 kilometry jest niestety od dworca do Chludowa, do centrum. Projekt 

boiska. Został przedstawiony i miał po uzgodnieniu być pokazany, do tej pory go nie ma. Mieszkańcy chcieliby, 
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żeby jak w Suchym Lesie może był park, świetna łąka za kilka milionów, to w Chludowie za 100 000 zł żeby boisko 

chociaż było. 

Wójt Grzegorz Wojtera odpowiedział, że jeżeli chodzi o kwestie, które dotyczą projektów i realizacji projektów, 

to dopiero po 15 stycznia będzie można informację przekazywać, bo na tę chwilę informacje są przyblokowane 

faktem, że referatu inwestycji dzisiaj nie ma. Jest jedna osoba, która stara się w referacie utrzymać, przytrzymać 

otwarte drzwi we wszystkich pokojach. Ta osoba nie jest w stanie oczywiście przejąć z dnia na dzień wszystkich 

tematów. Wójt poprosił Radnych o cierpliwość. Od 1 stycznia ruszy nowy zespół, który będzie systematycznie 

dobudowywany. 

Zastępca wójta Ilona Ciok odpowiedziała, że jeśli chodzi o ulicę Łagiewnicką, to jest zadanie ZGK i ponieważ ZGK, 

a przeciągają się prace związane z ulicą Podgórną, no to i również prace związane z ułożeniem i z równaniem dróg. 

To jest kolejny element. Łagiewnicka jest też w budżecie w przyszłym roku. Parking przy kościele: miło odbyć się 

spotkanie i to jest to pokłosie o którym Pan Wójt wspomniał. Miało być spotkanie z projektantami w zeszłym 

tygodniu, ale niestety Pani Kasia się rozchorowała, więc jeśli wróci do zdrowia, to na pewno to spotkanie się 

odbędzie i Pani Ciok będzie mogła wtedy Radnym więcej powiedzieć. Z projektem boiska, to zgodnie z ustaleniami 

poczynionymi na zeszłej sesji z Panią sołtys, spotkanie takie odbędzie się już w styczniu po grudniowych 

perturbacjach i w czasie dość specyficznym. Termin jest do ustalenia precyzyjny. Jeśli chodzi o wiaty przystankowe 

to należy pamiętać, że wiaty przystankowe zostały zdjęte z terenów gminnych, a żeby je odtworzyć i mogła 

pozostać stała organizacja ruchu, jaka jest w tej chwili zgodna z zatwierdzonym projektem wykonana, mogą zostać 

odtworzone tylko na terenie prywatnym i z pięciu lokalizacjach, które wstępnie zostały wskazane. Jedna jest 

zdecydowanie nieakceptowalna przez właściciela. Jest inna lokalizacja i cały czas trwa proces uzgadniania, 

dogadania dzierżaw lub wykupów i ustaleń z tym związanych z mieszkańcami Zielątkowa i Chludowa. 

Radny Grzegorz Słowiński poprosił o informację na temat podpisania umowy lub terminu podpisania umowy, 

jeśli chodzi o budowę ulicy Pagórkowej i wodociągów Olchowej. 

Zastępca wójta Ilona Ciok odpowiedziała, że przewidywany termin podpisania umowy, to 28 grudnia. 

Radny Grzegorz Słowiński przypomniał, że na Komisji Budżetowej jakiś miesiąc temu pytał o kwestię chodnika na 

ulicy Lazurytowej, który został przejęty przez gminę wraz ze śmietnikiem, który robi chodnik ślepy, o czym 

informował referat nieruchomości przed przejęciem jeszcze, żeby na to zwrócić uwagę. Miała się Pani Ciok 

zorientować, co się w tym temacie dzieje w urzędzie i czy ten śmietnik zostanie usunięty i jeśli tak, to na czyj koszt. 

Zastępca wójta Ilona Ciok potwierdziła i poinformowała, że zrobiła rekonesans. Informacje jakie uzyskała nie są 

zadowalające, ponieważ nikt nie wiedział na temat tego śmietnika nic, więc musi chyba wybrać się w teren                   

i zweryfikować czy on rzeczywiście tam istnieje. 

Radny Grzegorz Słowiński oznajmił, że Pani Ciok nie będzie musiała jechać. Radny prześle jej mail, którego wysłał 

do ówczesnej Pani kierownik i tam są również zdjęcia. 

Radna Joanna Pągowska poinformowała, że prezes Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie 

zatwierdził nowe taryfy, które mają obowiązywać od 19 grudnia odnośnie poboru wody i zrzutu ścieków i zadała 

pytanie właściwie do budżetu, który dopiero co został uchwalony. Jest tam na pierwszy etap budowy kanalizacji    

i utwardzenia dróg w pierwszym etapie, czyli ulica Stara Droga, Klonowa i przyległości kwota 16 000 000 zł. Czy 

wprowadzenie tych nowych taryf oznacza, że trzeba będzie partycypować w tej dużej inwestycji? Właściwie to 

nawet nie partycypować, ale w całości ją wybudować? Czy coś już wiadomo ze strony Aquanetu? Drugie pytanie, 

związane z tym samym, tylko etap drugi i trzeci, a mianowicie fundusz Feniks, z którego Aquanet miał dostać 

pieniądze. Czy coś wiadomo na ten temat? 

Wójt Grzegorz Wojtera oznajmił, że zatwierdzenie taryf, które nastąpiło po wyborach, nie oznacza podwyżki cen, 

Dopiero przeprowadzona cała procedura wprowadzenia podwyżki cen pozwoli na wyliczenie tych środków, które 

będą pozwalały na przeznaczenie części tych środków na inwestycje. Należy pamiętać, że te prognozy dotyczące 

wyniku rocznego dla Aquanetu po zeszłym nieudanym roku, te prognozy też nie są najlepsze i część pewnie 

pójdzie na pokrycie strat z tej różnicy, a wprowadzenie cen też nie nastąpi z tygodnia na tydzień, więc można się 

spodziewać, że ten prawdziwy efekt dla inwestycji nastąpi zgodnie z tym, co zapowiada rząd w 2025,                                

a do programu pewnie będzie wprowadzony jeszcze później. Nawet nie wiadomo dzisiaj jakie to są ceny. Gmina 

też nie jest upoważniona, żeby straszyć, żeby przekazywać informacje jak duża będzie podwyżka za dostawę wody 

i za odbiór ścieków. Oczywiście jest to kompetencja władz spółki. Wiadomo, że wkładem własnym jest kredyt           

z Europejskiego Banku Inwestycyjnego, natomiast on będzie uzupełniony wkładem własnym, który też miał 

pochodzić z tym, że nie z Feniksa, bo to jest z Funduszu Spójności z siódmej edycji, ale to nie ma znaczenia.                

Te pieniądze spójnościowe mają być odblokowane też niebawem więc gmina liczy, że pierwsza część tak zwanego 
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projektu wschodniego będzie finansowana przez pierwotnie uzgodnionych zasadach z wyłączeniem fragmentów. 

Część będzie realizowana natomiast kiedy, to zależy od władz spółki. 

Radny Jarosław Dudkiewicz zapytał o tak zwany moduł rdzeniowy. Widać fizycznie, że prace zostały wykonane na 

ul. Muchomorowej i ulicy Sowiej. Mieszkańcy dopytują, to jest ta kwestia, którą od początku roku procedowano 

i pytanie, kiedy można liczyć na zwiększenie przepustowości sieci światłowodowej w północnej części Suchego 

Lasu, południowej Grzybowego i Jelonka, bo to tyczyło tych rejonów. Drugie pytanie prośba, z jednej strony 

prośba o odpowiedź na pytania, które zawarte zostały w sprawach komunalnych w piśmie z 28 listopada. Tam 

było kilka takich kwestii, które już zostały rozwiązane, za co Radny podziękował. Zaczęły się prace, o których Pani 

Zastępca wójta też wspominała, ale tam jest kilka takich kwestii infrastrukturalnych jak na przykład ścieżka do 

przystanku autobusowego lub ścieżka do PKM-ki o której na zebraniu mieszkańcy usłyszeli, że to będzie 

realizowane z funduszy centralnych gminy i że nie powinno to być w zadaniu lokalnym. Czy te kwestie między 

innymi takie kwestie będą realizowane, a w ogóle prośba o odpowiedź na kilka kwestii, które były zawarte w tym 

piśmie. 

Zastępca wójta Ilona Ciok odpowiedziała, że jeśli chodzi o model urządzeniowy, to musi zapytać GCI, bo nie 

potrafi powiedzieć. Skieruje odpowiedź mailową. Jeśli chodzi o odpowiedź na pismo to wie, że kierownik referatu 

się do niego już przygotowywał więc myśli, że na dniach do Radnych też dotrze. 

Radny Tomasz Sztolcman zwrócił się do Zastępca wójta, że w swojej wypowiedzi wspominała o Dworcowej 

podając dokładnie taką samą informację jak miesiąc temu na sesji, natomiast potem po sesji napisała do Radnych, 

że to jednak trochę nie tak. Ponownie powtórzyła, że w pięciu z sześciu lokalizacji jest sprawa załatwiona, czy 

prawie załatwiona, natomiast po sesji na piśmie było, że rozpoczęły się rozmowy. Radny poprosił o wskazanie czy 

ta szósta lokalizacja to jest Zielątkowo, czy Chludowo i czy faktycznie rozmowy z mieszkańcami sąsiadującymi            

z potencjalnymi przystankami już się odbyły i kiedy można się spodziewać podpisania ewentualnych umów, a co 

w konsekwencji postawienia wiat. Radny poprosił o informacje na temat Wichrowej i poinformował, że woda                

w rowie na Szkolnej nie odpływa, stoi od kilkunastu dni. Większy opad spowoduje przelanie i jak byłby jeszcze 

mróz, to będzie kataklizm. Była mowa o 1 000 000 zł wyborczym w kontekście straży pożarnej. Kilka razy o nim 

były rozmowy, natomiast był jeszcze drugi 1 000 000 zł na Budżet Obywatelski. Czy urząd coś w tym zakresie byłby 

w stanie powiedzieć? Pan Wójt mówił o WZ-kach, ale WZ-kach wydanych. Jak WZ-ka jest wydana, to jest 

musztarda po obiedzie. Radnych bardziej interesuje informacja o tym czy i na jakie działki zostały złożone wnioski 

o WZ-kę. Nie te na które zostały wydane, tylko te działki, którymi się ktokolwiek interesuje i wnosił o wydanie 

takiej decyzji. 

Zastępca wójta Ilona Ciok swoją odpowiedź zaczęła od wody w rowie w ulicy Szkolnej. To nie jest zadanie własne 

gminy tylko powiatu, więc mimo wszystko gmina próbuje cały czas z powiatem rozmawiać. Z tego co wiadomo 

pracownik starostwa obiecał podjechać w teren w najbliższym czasie w tej sprawie, ale ma problem wykonawczy 

z firmą zajmującą się opieką rowów, więc tego nie zrealizował. Tutaj Pan kierownik referatu komunalnego trzyma 

rękę na pulsie i na pewno jutro ponowi telefon, żeby temat nie uciekł. Jeśli chodzi o posesję, to zdecydowana 

odmowa jest w Chludowie na działce nr 648. Tam jest alternatywa. Są prowadzone rozmowy. Problem jest 

również na ulicy w Chludowie na działce 39. Tam też są duże wątpliwości, żeby wyrazić zgodę na lokalizację w 

ogóle. Natomiast Państwo właściciele dopuszczają rozmowę i Pani Ciok spodziewa się, że referat NPP tę rozmowę 

w najbliższym czasie przeprowadzi. Na pięć lokalizacji jedna jest z kategorycznym nie z opcją alternatywy, trzy 

stanowiska na tak, a jedno stanowisko nie z dopuszczeniem do rozmowy. Ulica Wichrowa. Od poprzedniej sesji 

nic się nie zmieniło. Pani Ciok przyznała szczerze, że z braku rąk do pracy osobiście nie zdążyła napisać pisma do 

Aquanetu w tej kwestii decyzyjnej, więc będzie robić to w najbliższym tygodniu. Co do budżetów obywatelskich    

i pozostałych dwóch potencjalnych donacji, to nie ma żadnych informacji formalnych. Jedynie w zakresie kół 

gospodyń wiejskich krąży informacja o tym, że środki mają być przyznawane przez ARiMR, natomiast nie ma tam 

uwzględnionej orkiestry. Także co do Budżetu Obywatelskiego i kół sportowych kompletnie nie ma żadnej 

informacji zwrotnej. 

Radny Michał Przybylski zapytał o zakres obowiązków firmy, która realizuje inwestycje w rejonie ulicy 

Kochanowskiego, czyli w tej chwili na Reja i na Prusa. Tam jest taka sytuacja, że oni mają stworzyć nawierzchnię, 

natomiast krótko mówiąc, od pewnego czasu nie dzieje się w tym względzie najlepiej. Mieszkańcy piszą do 

radnych. Pisali też do Pani Zastępcy Wójta. Radny dostał informację i zacytował: „od Pani Wójt dowiedziałam się, 

że to normalna sytuacja jeżeli mamy pierwszeństwa w wykonaniu utwardzenia ulic, nie zna też terminów 

zakończenia inwestycji i radzi nam porozmawiać z naszymi radnymi”. Radny Przybylski zaznaczył, że oczywiście 

może zająć się tą sprawą, podobnie jak Radny  Grzegorz Słowiński, tutaj się nie uchylają. Radny chciałby przy okazji 
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zapytać, czy inni radni też mieli takie relacje z firmą, czyli wchodzili w rolę organu wykonawczego ponieważ ktoś 

musi się tym zająć. Radny rozumie problemy kadrowe, które występują. To jest zupełnie sytuacja niespotykana, 

ale nie można unikać, że nic się nie dzieje i nie widzieć tego. Radny zapytał w jakim zakresie ma po prostu zająć 

się tą sprawą, czy ma czekać na nadanie jakichś specjalnych kompetencji w tym zakresie, czy po prostu ma sobie 

sam radzić i dodał, że jest w lekkiej konfuzji. 

Zastępca wójta Ilona Ciok odpowiedziała, że rzeczywiście w ostatnim czasie pojawiło się kilka sygnałów z tego 

rejonu i przyzna szczerze, że pani która dzwoniła została poinformowana z marszu (bo Pani Ciok tej inwestycji ani 

nie projektowała, ani nie planowała budżetu), w związku z tym nie była w stanie odpowiedzieć jaki jest zakres 

zarówno projektowy jak i finansowy. Wiedziała na pewno, że nie będzie tam utwardzenia trwałego. W związku      

z tym zasugerowała, że jeżeli chce mieć trwałe, czyli docelowe utwardzenie, to rzeczywiście ma skontaktować się 

z radnymi, bo tego w budżecie nie ma. Zastępca wójta rozpisze Radnym na których ulicach jakie zadania są 

przewidziane zgodnie z tym, co jest w tym projekcie zrobione i w budżecie zadeklarowane, zdecydowane, 

zatwierdzone przez Radnych. 

Radny Michał Przybylski przypomniał swoją interpelację w omawianym zakresie, gdzie czarno na białym widać, 

że po prostu jest wadliwie wykonany projekt na utwardzanie tych ulic i w związku z powyższym trzeba najpierw 

wszcząć jakieś korekty względem tego projektu. Radny nie wie w jakim trybie, czy w trybie reklamacji, bo przecież 

pieniądze gmina zapłaciła za ten projekt, natomiast on został odrzucony przez Starostwo Powiatowe i gmina nie 

dostała pozwolenia na budowę i stąd właśnie problem z tym utwardzeniem. Natomiast sytuacja jest prostsza 

znacznie, bo tutaj nie potrzeba jakiejś wielkiej interwencji i znajomości rzeczy. Chodzi tutaj o to, żeby 

wyegzekwować od firmy która w umowie ma utwardzenie tych dróg kruszywem, żeby oni po prostu to robili i nie 

czekali na koniec tej inwestycji tylko jeśli Reja jest skończona czy na przykład Słowackiego, niech wsypią tam to 

kruszywo, utwardzą to, żeby ci ludzie mogli jakoś jeździć i nic więcej.  

Zastępca wójta Ilona Ciok podziękowała Radnemu Przybylskiemu, że ją oświecił z tym utwardzeniem docelowym, 

że jest tam jakieś niedociągnięcie, bo nie była świadoma i myśli, że przy następnym głosowaniu już po 

zrealizowaniu tego projektu to będzie zadanie Pana Radnego, żeby zagłosować odpowiednio. Co do jakości 

wykonywania pracy i harmonogramu to Zastępca wójta musi to po prostu zweryfikować. 

Radny Robert Rozwadowski zabrał głos, aby odnieść się do informacji Pani Zastępca wójta a propos powstania 

progu zwalniającego na ulicy Malinowej przy Osiedlu Poziomkowym. Powstał on faktycznie, jest z czerwonej cegły 

i kostki i na tyle szeroki, że sugeruje przejście dla pieszych w stronę placu zabaw Zająca Poziomki, ale szara kostka 

po demontażu i stary próg zwalniający nadal są na trawniku. Kiedy zostaną usunięte? 

Zastępca wójta Ilona Ciok w odpowiedzi poinformowała, że prace tak jak w Golęczewie nie zostały jeszcze 

odebrane. W związku z powyższym wykonawca do czasu zgłoszenia odbioru formalnego musi teren 

uporządkować. 

Radna Wiesława Prycińska zgłosiła  formalnie z racji, że w BI jest teraz troszeczkę braków, to czuje się w obowiązku 

formalnie pomimo tego, że prawie każdego dnia Panią Zastępca wójta atakuje o ulicę Jagodową, to prosiłaby o 

dopilnowanie krawężnika od strony prawej jadąc w dół w kierunku ulicy Stefańskiego oraz żeby te chodniki 

również były poprawnie wykonane, bo na chwilę obecną mieszkańcy dzwonią do Radnej prawie każdego dnia 

zależy przy którym płocie są akurat wykonawcy i mają dosyć sporo zastrzeżeń.  

Zastępca wójta Ilona Ciok dopytała, co to znaczy prawidłowo wykonane? Co Pani Radna ma na myśli? 

Radna Wiesława Prycińska odpowiedziała, że oznacza to, co codziennie do Pani Zastępcy wójta zgłasza, że płot 

wisi w powietrzu – cytuje, że jest niewykopany korzeń po lipie, która tam rosła itp. Krawężnik po prawej stronie, 

jadąc ulicą Jagodową w kierunku ulicy Stefańskiego, żeby był na całej długości ulicy prosili mieszkańcy. Natomiast 

chodnik, żeby były wykopywane wszystkie konary, które się znajdują na długości chodnika z zachowaniem tylko 

jednego drzewa, o które Radna wnioskowała. Dodatkowo po lewej stronie chodnika jadąc dalej w dół do 

Stefańskiego, żeby przylegały te krawężniki do posesji, tudzież żeby nie obniżać chodnika, tak jak to ma miejsce 

przy końcówce właśnie tych prac, czyli przy prawie już ulicy Szkółkarskiej, ponieważ mieszkańcy zgłaszają, że płot 

wisi prawie w powietrzu, czyli nie jest dostosowany. Rozebrany został chodnik, ale jak jest nowy kładziony, to jest 

zbyt nisko a wiadomo, że mieszkaniec nie będzie w tym momencie przebudowywał swojego płotu. 

Głos zabrała Anna Ohirko Stowarzyszenie Lokalni w Gminie Suchy Las przypomniała cytaty programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi, który Radni radośnie uchwalili. Cele współpracy. Głównym celem jest 

zapewnienie efektywnego wykonania zadań własnych gminy. Cele szczegółowe, to między innymi poprawa jakości 

życia poprzez pełniejsze zaspokajanie potrzeb społecznych, budowanie partnerstwa między administracją 

samorządową, a organizacjami czy wzmacnianie pozycji organizacji. Jak było spotkanie na temat tego programu 



54 
 

to Panowie i Panie Radni, niektórzy z nich byli na tym spotkaniu, prowadzonym przez Panią Zastępcę wójta                   

i zgodnie nawet zebrani rozmawiali jednym głosem. Radni też byli jako przecież przedstawiciele organizacji                 

o zabarwieniu politycznym, ale jednak organizacji, że fajnie byłoby, żeby organizacje pozarządowe szukały coś do 

dofinansowania. Fajnie byłoby, żeby nie czekały tylko na pieniądze z gminy z OKO, czy małych grantów,                        

ale rozglądały się, bo to podniesie ich pozycję i wzmocni ich i odciąży gminę. Wielokrotnie toczyły się też rozmowy 

na różnych innych spotkaniach w zeszłych latach, gdzie Państwo radni wyrażali takie zaniepokojenie,                               

że organizacje pozarządowe w gminie Suchy Las właśnie się opierają na OKO. No i stało się, że OSP, która jest 

organizacją pozarządową w imieniu ustawy o pożytku, znalazło dofinansowanie. Poszukało, znalazło a Radni 

dzisiaj, jak i w poprzedniej sesji, odrzucili możliwość dofinansowania. Dofinansowania na poziomie 30%, czyli 

niewiele. Pani Ohirko zaznaczyła, że chciałabym doczekać takiej Rady Gminy i takiej gminy, gdzie rzeczywiście 

organizacje pozarządowe stają się partnerem gminy, a gmina partnerem organizacji pozarządowych. To, co dzisiaj 

Radni zrobili to jest sygnał dla organizacji, że jeżeli nie mają na wkład własny, a trudno, żeby mieli, to nawet nie 

będą szukać tych konkursów bo po co? Bo Radni nie są partnerem w tym momencie dla organizacji. Pani Ohirko 

przyznała, że jest jej strasznie przykro i wydaje jej się, że wynika to z pewnego niezrozumienia w ogóle tematu. 

Obserwując sesję odnosi takie wrażenie, że to na tym się opiera - tych lubimy, tych nie lubimy, temu damy, temu 

nie damy. Pani Ohirko wydaję się, że Radni rozumieją pewnych rzeczy i zapytała czy czytali kryteria założenia                

i prognozę finansową unijną do 27, na którą się powołują, gdzie nie ma pieniędzy na budowę nowych szkół? Żeby 

się przygotowali i żeby zagłosowali merytorycznie. Kończąc pani Ohirko życzyła Radnym bezpiecznych świąt. 

Przewodniczący Rady Radosław Banaszak podziękował Panu Wójtowi, Pani Zastępcy wójta, Pani Skarbnik, Panu 

Sekretarzowi. Podziękował wszystkim pracownikom Urzędu Gminy, wszystkim Radnym, przewodniczącym 

zarządów osiedli, sołtysom również, ale także wszystkim mieszkańcom gminy za współpracę w minionym 2023 

roku. Przewodniczący życzył, aby zbliżające się Święta Bożego Narodzenia spędzone w gronie najbliższych 

przyniosły wiele radości, ciepła, ale również też optymizmu. W nowym roku 2024 życzył wszystkim sukcesów, 

pomyślności losu, realizacji planów, ale również realizacji budżetu przyjętego w dniu dzisiejszym na 2024 rok. 

 

Ad. 26. Zamknięcie sesji. (07:19:01*) 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący rady Radosław Banaszak zamknął LXV sesję Rady Gminy 

Suchy Las VIII kadencji w dniu 18 grudnia 2023 roku o godzinie 16.17. 

 

Sporządziła:            Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

 

 

Justyna Krawczyk                  Radosław Banaszak 

 

 

 

*Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


